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\Q? I talked Holtzoff in his office on the morning of June 1, lf-

. 1937, concerning th snb J’Bﬂ duces tecum issued for you in Miemi, Florids,
X" in connection with the Jo& 4dams - ndell case. Mr. Holtzoff advised
Q‘_ that & subpoena of this type did not re‘ ire your personal sppearance and

. that as & metter of fact subpoenaes duces tecum were received by the Attorney
> Genersl eslmost daily, accepted and acted upon without his knowledge. Mr.
Holtzoff stated thet the wording of all subpoenaes duces tecum is such es to
{' contein & personel command, but the subpoena is honored if an eccredited repre-
sentztive of the Department or orgaenization concerned appears in enswer to the
subpoena.

Mr. Holtzoff stated that the proper procedure in this situation
3 uld be for Mr. Shivers, as Specisl Agent in Charge of the Miami Field .
= I Divislon, to &ppear in court in response to the subpoena, and to have in his
r

posséssion the files, reports, etc., covered by the subpoena, but to decline

to produce them. Mr. Holtzoff steted that by bringing the records into court
the witness shows the proper attitude towerds the court's authority to issue
subpoenses generslly. Mr. Holtzoff steted that Mr. Shivers should respectfully
decline to produce the documents subpoensed upon the following grounds:

That Departmentel reguletions forbid the introduction of such records.
That it is contrary to public policy to introduce such records.

3. That it is contrary to the public interest to introduce such records and
that Mr. Hoover had instructed him to appear and inform the court that the
contents of the Bureau records were confidential and that it was contrary
to the public interest to disclose them to persons outside of the Government
service. L

% - Mr. Holtzoff furnished me with a mimeographed copy of & memorandum

which he prepared on November 9, 1936, deallng with the discovery and production
of documents. A copy of this memorandum is attached hereto and I have furnished
to Mr. McIntire in Miaml the citations set forth in Mr. Holtzoff's memorendum.

E%%E%el 11 A.M., I accepted gervice of ﬁhe subpoens .issued.- in.thxsu--—w

rom Bnited States Harsha raves. |
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Memo for Director -2- June 1, 1937

For record purposes, I desire to point out thet there was esttuched
to the subpoena & check issued to the United Stutes Marshsl for the District
of Columbie in the amount of £135.50, which check hzd been endorsed payeble
to your order. Mr. Holtzoff sdvises me that this is the customery method of

serving subpoenees in metters of this kird in thet the travel funds for the
witness are furnished.

Resp ully,
/

E. A. Tamm.
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o DEPARTWENT OF JUSTICE
bl Washington, D. C.

Novenmber 7, 1936.

- +EMORAIDUM FOR THE ADVISQRY CO:MIITTEE
ON RUIES OF CIVIL PROCEDURE

Re: Rule 4 (b) (1) - Service of Summbns
and Complaint on the Government.

Actions against the Government may be divided into two classes; suits
in which the United States is nemed as the defendant; and suits in which
the nominal defendant ic a Govermment officer or commission, Since both
classes of cases are in essence suits against the Government and are defend-
ed by the Department of Justice, either through members of its staff at
the seat of Government, or through the United States Attormeys, service
of the swmmons and complaint on the Attorney General and on the United
States Attorney should be regquired,

Where the nominel defendant is a Govermment officer or commission,
service of the sumions and complaint should also be made on the nominal
defcndant, as a personal liubility may be involved. The majority of suits
in which Government officers or cormissions are defendents, consist of two
groups: suits for an injunction or mandamus; and suits against a Col-
lector of Internal Revenue to rccover a refund of taxes, In the first in-
stance, the defendant should have pcrsonal notice in view of the fact that
a violation of the court order is punishable by contempt proceedings. In
the second group of cases, personal notice is indispensable because, under
certain circumstences, a judgment against the Collector becomes a personal
liability on his part,

It is uaderstood that af'tasr the words "upon the United States™ in Rule
4(b) (1) there are to be inserted the words, "or upon an officer, depart-
ment, establishinent, board, comission or other Goverumeontal agency of the
United States,." at

It is sugszcested that the following elause be inserted after the words
"District of Columbia” in the samc scntencds

"and when an officer, department, cstablishment, board,
conmission, or other Govermmental egency of the United
States is a defondent, the summons and complaint should
also be sorved on such defendant.” ‘
The last clause of that sentence would thercupon becomc superfluous.

(s) Alexander Holtzoff,

Special Assistant to the
Attorney Gencral,
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Memoraiwuu... by Mr. Holtzoff,
re Rule 4(b)(1) -2-

Lists of Statutes

U. S. Code, Title 28, Sec. 902 (Foreclosure suits
ageinst the United States.)

B U. S. Code, Title 28, Sec. 45 (Actions aszeinst Interstate \
Commerce Commission and Shipping Board).

U, 8. Code, Title 15, Seecs. 77i, 78y, and 79x (Suits
ageinst Securities and Exchenge Comnission).

U. S. Code, Title 15, Sec. 45 (Suits against Federal
Trade Commission).

U. S. Code, Title 28, Sec. 763 (Suits against the
United States under ths Tucker Act).

U. S. Code, Title 38, Sec. 445 (Suits aguinst the
United:States on veterans' insurance).

U. S. Code, Title 26, Sec. 1569 (b) (Suit to clear

tax liens).




DEPARTMENT OF JUSTICE
Washington, D. C.

November 7, 1936,

MEMORANDUM FOR THE ADVISORY COMMITTIEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

“He: Rule 17 - Motions to meke plead-
ings more definite and certain
and for bills of particulars,

Paragraph (b) of this Rule requires an amended plead-
ing or a bill of particulars, as the case may be, to be served
within five days after it is ordered.

It is understood that this provision has been revised so
as to extend the time to ten days. It is requested that it
be further amended so as to provide for twenty days' time.
This is essential in so far as the Govermment is concerned,
since United States Attorneys have to correspond with the
Department of Justice in Washington in connection with the
amended pleadings and bills of particulers, and sometimes
additional information has to be obtasined from the Depart-
ment out of whose activities the case arises.

Twenty days time is none too long for that pﬂrpose, in
- fact, frequently it is insufficient.
(s) Alexander Holtzoff,

Special 4ssistant to the
Attomey General,



o T DEPARTHENT OF JUSTICE )
o) . Washington, D. C.
Y N

November 4, 1936,

MEMRAMDUM FOR TIE ADVISOXY COMMITITE ON RULES OF CIVIL PROCEDKE

Re Rule 18 -~ Counterclaims

The first paragraph of this rule provides that the answer must assert
any counterclaim which the defendant has against a party and which arises
out of the transaction which is the subject matter of the action. This
rule is similar fo Federal Equity Rule 30, which likewise employs the word
"must"” in this connection. The word "must" in Equity Rule 30 has been
construed as making it obligatory on the defendant to assert a counter-
claim arising out of the same transaction as that on which the action is
founded, failing which the defendant loses his right to assert his
claim subseuuently, either by an independent action or otherwise., Humble
v. Caflisch (C.C.A. 6th), 251 Fed, 1, 5; Krupp v. Bell (C.C.A. 4th), 243
Fed, 157, 161; Merconi Wireless Telegraph Co. V. Natlonal Electric Signal
Co., 206 rcd 295; Portland Wood Pipe Cc. V. Slicx Bros, Construcclon Co.,
222 Fed, 528, 530, Defendants have bsen penalized in this manner for
failing to assert a counterclaim. For exsmple, in Kreitmeycr v. Baldwin
Drainage District, 2 Fed, Supp. 208, affirmed (C C.A., 5th) 62 F. (2d) 785,
a national bank was barred from aSSLrtlng a claim against a receiver be-
ceuse it could have becn sssertod as a counterclaim in a prior suit be-
tween the same parties,

The obligatory feature of Aquity Rule 30 has not created any problem
insofar as the Govermment is concerncd, bccause the United States is not
suable in equity and all actions against the Govermment are brought at law
for the recovery of a sum of money. Making this principle applicable to
actions at law creates s situation which may adversely affcct the interests
of the Govermrent., The ramirtications of Governmcat activities arc such
that Government counsel may not always be aware of the existence of a claim
against tlhc plaintiff in a suit against tihc United States, cven though the
claim arises out of the same transaction as that on which the action is
founded. Thus, in a suit on a contract, the GCovernment may have a claim
arisineg out of the same contract., Its existence, however, may not be
known to counsel at the time he files his answer, a2nd he may not become
aware of the facts out of which it arises until a later date., Such cer-
cumstances are neither far fetched nor remote.

It is therefore suggested that the Govermment should be exempt from
the operation of the obligatory feature of the first paragraph of Rule 18,
This result can be accomplished by adding the following senteace to the
first par. of Rule 18:

"This requiremont shall not avply to answers filed on behalf of the
United States or any officer, department, estabiishment, commission or
other body thereof sued in h1s or its offlclal capacity. In such cases
the defendant may, but shall not be required to, assert such counterclaim.”

Alexander Holtzoff,
Special Assistant to the Attorney General,

Herbert A, Bsrgson,



re¢ Rule 18

Lists of Statutes

U. S. Code, Title 28, Scc. 763 (Counterciaims by

the United States in Distriet Courts.

U. S. Code, Title 28, Sec. 41 (20) (Same.)

U. S. Code, Title 28, Secs. 774 and 775 (Claims

for credit in suits brought by the Government).
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DEPARTIENT OF JUSTICE
Weshington, D.C.

November 5, 1936.

- \

MEMORANDUX. FOR TIHE ADVISORY CO:LZITTEE
ON RUIES OF CIVII. PROCEDURE.

Re: Rule 22 - Amendments,

While the purpose of Rule 22 is to provide a libersal
practice in reference to amendments of pleadings, in one
respect it appears to fail of its purpose., The first
sentence of paragrapb (a) of the rule provides that amend-
ments may be made once as of course before the adverse
party has served a responsive pleading. However, since
replies are not required unless the defendant interposes
a counterclaim, there will be no responsive pleadings to
most answers, Conseguently, in the great majority of cases,
while the plaintiff will have an opportunity to amend his
complaint as of course, no such right will be accorded the
defendant to amend his answer, It is suggested that some
provision be made whereby the privilege be given to amend
every pleeding once as of course., This is done under the
New York practice by permitting the amendment of any plead-
ing within twenty days after its service (New York Civil
Practice Act, Sec, 244), and it might be well to adopt
such a provision ir the proposed rules.

Accordingly, it is suggested that the following be
inserted on p. 39, line 3, after the words, "At any.time":

"within twenty days efter a pleading-has S
been served or". ~

(s) Alexander Holtzoff,

Speciel Assistant to the
Attorney General,
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DEPARTWLENT OF JUSTICE
o) Washington, D. C.

November 4, 1936.
MERODRAYDUM FOR THE ADVISORY COMLIITTEE ON RUIES OF CIVIL PROCEDURE

Re Rule 29 - - Intervention

- The proposed Rule relating to intervention permits intervention in
.the discretion of the court. Intervention is to be granted as of

right only in two classes of ceses: 1in any acticn in which the applicant
may be bound by a judgment through being represented by existing parties
to the action, if it appears that such representation is, or may be in-
adequate; and in any action involving property in custodie legis, if the
disposition of the property would adversely affect the moving party.

The existing law, however, provides for intervention as of right
in other types of cases as well es those mentioned in the Rule in its
present form. It would seem desirable that suclh rights should be pre-
served rather than abolished. For example, the United States is per-
mitted to intervenme as of right in procecdings to review certain orders
of the Interstate Commerce Commission (U, S. Code,' Title 28, section 48).
The Interstate Commerce Cormission is pernitted to intervene as of right
in any suit involving the validity of one of its orders (U, S. Code,
Title 28, section 45a). Subcontractors and material men on Government
contracts are given the right to intervene in any action instituted by
the United States on the contractor's bond (U. S. Code, Title 40, section
270). .

Whilc these statutcs are referrsd to in the note to the Rule, the
Rule might secem to be subject to the construction that it superscdes
all cxisting law on the subject of interverntion., It is suggested,
thercfore, that an eppropriate provision be medec in the Rule for the
cases to which rcference hes becon made, This cen be accomplished by
the following emend:ncnts:

Page 29, line 11, omit thc word "and".

K4
Page 49, line 16, change pceriod to scmicolon, and imdiately follow-
ing such scmicolon inscrt the following: . e ..

"end (3) in any casc in which the rigﬂ% to
intervene is granted by statute”.
(s) Alexemder Holtzoff,

Speecial Assistant to the
Attorney General,




DEPARTMENT OF JUSTICE
VASLINGTON, D. Co

December 11, 1936.

MEMORAIDUL FOR THE ADVISORY COMMITIEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Re Rule 30 - Substitution of Parties.

Paragraph (c)

The provisions of this paragraph in a general way follow the
existing law as embodied in U.S.Code, Title 28, Sec., 780, end are
generelly satisfactory. The second sentence of the proposed rule
is new and seems to be surplusage and unnecessary.

Paragraph (d)

This paragraph provides that in actions in which the Commissioner
of Internal Revenue is & party no substitution of the name of a
successor shall be required when there is a change in the incumbent
of the office. It is hoped that this provision will be retained.
Under existing practice, whensver there is a change in thc office
of the Commnissioner of Inteornal Revenue, several thousand substi-
tutions in as many cases have to be filed, which constitutes a heavy
but an entirely unnecessery burden. In some courts this is obviated
by a practice which permits the Commissioner of Internsl Revenue
to be sued by his title oniy. The Tax Division of thc Decpartmont
of Justice has for a number of ycars becn advocating the change in
the law which is embodied in Paregraph (d), but so far without suc-
cess. Its edoption would be in ths intersst of simplification of
procedure. -t

(s) ~Alexénder Holtzoff,.
Spgeial Assistant to
the Attorney General.
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o TEPARTVENT OF JUSTICE
y WASIIFNGTON, D. C.

November 6, 1936.

MEMORANDUM FOR THE ADVISORY COMMITTEE
ON RULES Of CIVIL PRCCEDURE

o Re: Rule 31 « Examinetions before Trial.

" Re: Peragzraph (a).

This rule brings into Federal practice, the salutary provisions for
examinations before trial which have been in force in a number of Code States,
However, the first sentence of this parngraph indicates thet such an exami-
nation may be had not only after issues are joined, but at any time efter
the defendant hes been served with the sumons snd complaint. The gquestion
arises whether it is desirable to psrmit such an examinetion until an answer
is served., Prior to thzt an examination may prove a source of unnecessary
eannovance and harassment to the defendant. It would seem that the plaintiff
should be required to wait until he is informed throuzh the defendant's answer
as to which of the allegations of the complaint the latter is going to admit
or deny. Otherwise, he may be in a position to require the defendant to sub-
mit to an examination in regard to an allegation in the cowplaint which the
latter will admit in his pleadings. It does not seem that the plaintiff would
be prejudiced by being requested to wait until joinder of issue. An exception
might well be made in case a deposition is being taken de bene esse, on the
ground that the witness is expected to leave the jurisdiction, or is aged,
sick or infirm.

The interest of the Government in this matter arises out of the fact that
the United States and its officers are named &s defendants in thousands of
suits, While the Govermment should not object to the legitimate use of exami-
nations before trial, when employed for the ascertainment of the pertinent
facts and expediting and facilitating a decision of the controversy, on the
other hand, it is undesirable to take away Government officials and employees
from their duties for the purpose of exeminations before trial eny more than is
requisite in the interests of justice. Moreover, on each occasion on which a
Government official or employee will be examined before teial, he will be
attended by Government counsel, and unless such examinations are circumscribed
by appropriate limitatidns, it is entirely concecivable thet Government counsel
may be compelled to travel and attend such hesrings unnecessarily. This may
prove to be a heavy burden on the personnel of the Department of Justice, as
well as an unnecessary expense. So far as pleintiffs are concerned, all
legitimate purposes of an examination before trial will be subserved if the
privileze to undertake such a proceeding is postponed until joinder of issue,
except in cases in which the witress is about to leave the jurisdictiom, or is
sick or infirm. Accordingly, the following suggestion is submitted:-

Strike out the sentence commeucing on page 54, line 4, to &nd including
the word "res"™ in line 6, and substitute the following therefor:-



Re: Rule 31, 11/6/36, =2~

"at any time after the joinder of issue™
Insert the following sentence on line 11l:

"Upon a showing that the person to be examined is about
to depart from tiie jurisdiction of the court, or is--
azged, sick or infirm, the court may direct the teking
of such testimony by deposition at any time after
jurisdiction has bzen obtained over any def=ndant."

Re: Parezraph (e).

‘ This paragraph relates to costs in connection with the taking of depositions
and the use thereof at the trial. )

As ordinarily the Government is not subject to the payment of costs, it
is sugzested that the following sentence be added to this paragraph:-

"No costs shall, however, be assessed as against
the United St:tes, or any officer, department,
establisument, commission or other body thereof
sued in his or its official capacity.™

(s) Alexander Holtzoff

Speecial Assistant to
the Attorney General.

F 234
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o] DEFARTWENT OF JUSTICE
v WASHILGTON, D. C.
November 9, 1936.
MEMORANDUM FOR THE ADVISORY COMYITTEE -
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Re: Rule 38 - Discoverv and Production
of Docurentse.

- The rule providing for discovery and production of documents is broad
in its terms and contains no limitetions on the scope of the courts' dis-
cretion in the matter. In this regard, it is unlike Rule 31 relating to
examinations before trial, for the latter expressly limits such examinations
to matters "pot privileged". This reservation is not found in Rule 38.

This matter is of wvital importance to the Govermment, es will appsar
by a consideration of the existinz law on the subject.

Numerous classes of Government documents are not subject to production
in court. In some instances, the prohibition egainst publicity is for the
benefit of individual citizens, as for instance, the privacy of income tax
returns, which may not be inspected or produced except under certain limited
circumstances (U. S. Code, Title 26, section 55). Imn other instances, the
privacy of confiderntial Govcrnment pepers is for the protection of the
Government itself.

S

There are three classes of cas¢s in which Government files are not
sub ject to inspection:

1. Those in which therc is en express statutory bar, as in case of
income tax returas (U. S. Ccde, Title 26, section 53).

2. Those in which the prohibition is containzd in Departmental rules
or regulations, promulzated in accordance withk the rule-making power granted
by soms special statute or by the generel enactment found in U. S. Code,
Title 5, Section £2., Such rules are respected by the couits. Boske v.
Comingors, 177 U, S. 459; Ex parte Sackett, (C.C.A. 9th) 74 Fed. 922.

3. Those in which the head of the department stateg that the papers
in question are confidential and that it is contrary to public policy to
produce them. 25 Op. A.G. 322; 15 Op. A.G. 415, 416; Ex parte Sackett,

Su Er Qe ~a

In the Distriet of Columbia, where therc is a large volumc of suits
against Government officers, the local courts follow the practice of de-
clining to ordcr the production of Government files whenever Government -
counsel formally states that the files in question ere confidential aud
that it would be contrary to the public intcrests to pioduce them. In the
Court of Claims, by express statutory amendmcnt, the production of confiden=-
tial end private documents on the part of the Governmsnt may not be required

7-57€-/4376 I



Re: Rule 38, 11/9/36. -z~

(U. S. Code, Title 28, section 272).

This principle is applicd in England in spite of the fact that it hes
a very liberal rule as to discovsery in gcneral, Local Geovernment Board v,
Arlidge, (1915) Apreal Cases 120, 137, discussing in deteil the reason for
this doctrine. Sce also Adniralty v. Aberdeen Steem Co., 46 Scottish Law

Reports 254, 257,

It is assumed that it is not intended by the proposed rules to change
the basic law relative to the confidential character of certain Covernment
records, and to empower a district judze to order their production under

-any and all circuuastances, if he sees fit to do so. In view of tke fact,
- however, that the proposed rules are more than merely rules of court, but

/
/
|
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will have the effect of a statute, an appropriate reservetion should be-made,
lest they should be construed as repesling by implication the entire body of
existing law on the subject. There certainly should be no misunderstanding

on the point.

The necessity for clarifying this point is strikingly illustrated by
the case of Ex parte Sackett, (C.C.A. Sth) 74 Fed. 922, cited above. 1In
that case a Special Agent of the Federal Bureau of Investigation of the
Department of Justice was served with a subpoena Cuces tecum issued out of
the United States District Court for the Southern Distriet of Californis,
sitting in Los Angeles, requiring him to produce certain official documents
in his possession. He appeared in court in response to the subpoena, but
declined to produce the documents, on two grounds: first, that he was pro-
hibited from doinz so by a spscific Devpartrental rule; end second, that he
had communicated with the Departinent of Justice in reference to the matter
in hand, and was informed that the docurients sought were part of its official
and confidential records, and that it was against public policy to produce
them. The presiding judge forthwith summarily adjudged the Agent guilty of
contempt of court and directed thst he be comuitted to the eustody of the
United States Marshal until such time as he complizd with the order of the
court., A requsst that he be relcasczd on his own recognizance, or at least
that he be admitted to bail, pending a review of ths court's ruling, was
denied by the julze, and the Agent remained in tihe marshal's custody. 4n
Assistant United States Attorney was dispatched from Los Angeles, to 3an
Francisco, where on the following morning he obtained a write of habeas
corpus from a Circuit Judge, who also direccted the relezse of the Agent on
his own recognizance pending a hearing on the return to the writ. After a
hearinz the Circuit Court of Appeals reversed the order ad;udging the Agent
in contempt, holdinz that the court had no power or authorlty to compel the
production of Government documents if their “roductlon is prohibited by
Dcpartmental regulations, or if the head of the department stetes that it is

3 contrary to public interest to produce them. However, it should be noted

thet the Agent remained in the custody of the United States marshal over
night much to his own inconvenience and huriliztion and to the detriment of
the activities of the local office of the Federal Bureau of Investigation.

It seems indispenseble that Rule 38 should be clcrified in order that
no doubt may be reised in enyone's mind that it is not intended to repeal
the basic law, which has always applied to the rroduction of Government
documents.



AUTLUVL Qi WL Wy e e VA vavl s »

Re: Rule 38, 11/5/36. -3-

Accordinzly, it is supgested thit the following provisions be added
to Rule 38:-

"This Rule shall not apply as against the United
States or any officer, department, establishuent, board,.
commission or other Goverumental &azency of the United
States, if the production of the matter in question is
prohibited by eny statute or regulation, or if counsel
stetes that such production would be ccntrary to the
public interests,"

_ It should be noted that the proposed addition to the Rule is a mere
'~ statement of existing law, and would not grant any exemption to the
Governuient which it does not now hzve,

(s) Alsxander Holtzoff

Special Assistant to
the Attorney Gemneral,

»g



.DEPARTLENT OF JUSTICE

WASETiG ION, D. C.

November 9, 1936.

MEMORANDUM FOR T:IE ADVISORY COMMITTEE
ON RULES OF CIVIL PRCCEDURE

. Re: Rule 40 - Admissionse.

This rule would empower a litigant to serve a notice upon
his adversary requesting the admission by the latter of any
specified relevent fact, or of the genuineness of any relevant
document. The rule further provides that unless denial is
filed within the period specified in the notice, wiich may be
as short as ten days, the matters listed in the notice shall
be deemed admitted.

This rule would be entirely too burdensome in so far as
the Govornment is concerned, as compliance therewith might
require extended searches and examination of voluminous and
scattered files, Fo:r example, different dar Department
files are located in diifferent Army Posts and a seerch for
a particular document may frequantly take weeks, if not
months, especially where the matter is no longer current and
the document is located in sore of the dead files, 4 ten-
day period is obviously too short. his is recognized in
allowing the Government 60 days' time to plead, end certainly
if the rule is to be anplied to the Government at ell, a
similar psriod should be granted for complience with notices
under Rule 40,

Accordingly, it is requested that the following pro-
vision be added to Rule 40 (a):-

"This Rule shall not upply as ageinst
the United States, or as against an officer,
department, estebiishrent, board, cormission
or other Governmental agency of the United
States." ‘

r 4

-~

If this suggestion-is not adopted,~fhen at the very
least, provisions should be nede for granting the Government
6C deys in which to comply with such a notice.

(s) Alexander Holtzoff.

Spscial Assistant to
the Attormey Generel.



DEPARTMENT OF JUSTICE

@AS:IING TON, D. C.
November 9, 1936.

MZMORANDUNM FOR THE ADVISORY COLMITTEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Rule 41 - Consequences of Refusal
to Answer Questions or to Give
Discovery

This rule relates to the consequences of refusal to
answer questions or to give discovery. It precvides in
paracraphs (b) and (f) that under certain circumstances
expenses, including attorney's fees, may be assessed as
against the party deemed to be recalcitrant. This pro-
vision should not apply to the Government, in view of
the general rule that the Govermment is ordinarily not
liable for costs.

Accordingly, it is sugzested that the following
clause be added to the next tc the last sentence of
Rule 41 (b): =-

", except thet no such expenses shall be
assessed as against the United Ststes or an
officer, department, esteblishment, board,
comission or other Governmental agency of
the United States". )

The same provisions should also be added at the
end of the first sentence of paragzranh (7).
(s) Alexander Holtzoff
r 24
Special Assistant to

the Attorney General.

Ve



o DEPARTIZIT OF JUSTICE
P " WASHINGTON, D. C.
November 13, 1936.

MEHMORALDUN, FOR THE ADVISORY COMITTEE
ON RULES OF CIVIL P:0CEDURE -~

Re: Rules 42 and 43 - Summary Judgments.

Under existinz law summary judiments may not be ordered against the United
States, It has been held that the Conformity Act does not bring into suits
-arainst the United Stetes the sumary judsment practice even in those districts
whicli are located in States in which such procedure is recognized. United
Stetes v. Lindholm (C.C.A. 9th) 79 F. (24) 784. 1In that case the United States
District Court for the Southern District of Califormia granted a motion for a
summary judgment azainst the Government in a suit to recover veteran's in-
surance. The California practice provides for sumiery judgments. The Circuit
Court of Apneels unanimously reversed the judgzment, solely on the ground that
the sumiery judzient procedure is not applicable as against the United Stetes.

The court stated in its opinion that the Tucker Act makes it clear that
it was not the intent of the Congress that cleims against the Government should
be treated in a summary manner. The court continues (p. 787):-

28 USCA § 763 requires the plaintiff not only
to serve a copy of his pleadings upon the district
attorney of the United States but also to mail &
copy of the szmne, by registered letter, to the
Attorney General of the United States, and there-
upon cause to be filed with the clerk of the court
where the suit is instituted an affidavit of such
3ervice and the meiling of such letter. Deliberation
at Washington und between the Attoruney Gensral and
the district attorney, not swarary action, is con-
templatcd.

It is submitted that the cxisting law on this point should not be changed.. .

The basic purpose of the sunmary judgment procedure is to prevent the
interposition of sheam answers and frivolous defenses for the purpose of secur-
ing delay., The practice is espccially adaptadle to suits on written instrunents
for thc payment of money, or on other liquidated demands. _The reason under-
lying this procedure does not exist in litigastien ngainst the Covsrmient. The
United States is liable to suit only te the cxtent to which it bas consented
to rcspond to judicial process. It can herdly be contemplstcd that an an -
swer interposed by the Governm:nt is shan, or thot its defonse may be frivolous,
or that it is defending solcly for the purpose of sccuring delay. Wacen the
Govormment tendors cn issue, it is »roper thet such issue receive serious cone-
sideration and not be disposqd of in a surm~ry manner on affidzvits,



Memorandum by bMr. HoltzolT,
Re: Rules 42 apA 43, 11/1%/36. =8-

From a prectical standpoint, the Govermment would frequentiy be piaced
under a serious handicap were it subjected to motions for summary Jjuicnent.
Ceses are not infrequent in which it would be a difficult task entciling the
expenditure of a considerzble length of time to secure affidovits nnd files
from various Govermment officers, in order to convince the distriet judse
thet the Government should be permitted to defend the suit brought £z:.inst
it.e It would often be necess~ry to obtain affidavits from Govornment officcrs
stationed in other parts of the country then in which the court is loccted.
Government counsel would be subject to the discretion of the district juice
as to whether or not & sufficient continuance would be allowed for the purpose
of securing the affidavits. After they are secured and the motion fo:* surmury
Judzment is denied, it would then be necessary to secure the testiwony ol tue
witnesses again, either orelly or by deposition.

Accordingly, it is urged that the following provision be added to Rule 42
and to Rule 43:-

"This rule shall not apply as ageinst the
United States, or an officer, department,
establishment, board, cormission or other
Governmental agency of the United States."

(s} Alexander HEoltzoff
Special Assistant to
the Attorney General.

N4
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DEPARTVENT CF JUSTICE
WASHINGTON, D. C.

Novemnber 13, 1936.

MEMORANDUL! FOR TEE ADVISORY COMMITIEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Re: Rule 51 - Subvnoenas.

This rule relates to the service of subpoents on witnesses.
A number of administrative commissions &nd executive officers are
clothed with statutory authority to issue subpoenas, and pro-
visions are made whereby such subpoenas are enforceable by pro-
ceedings brought in the District Courts. In some of these in-
stances, the statute does not place any territorial limitation
on the validity of the subpoena, such as is placed by Paragraph
(c) of the proposed rule. While, undoubtedly, the intention of
the framers of the rule is to regulate only subpoenas issued
out of the District Courts in connection with cases pznding
therein, and not to affect the power i’ authority of District
Courts to aid in the enforcement of suojoenas issued by ad-
ministrative officers and commissions, nevertheless, it would
seem in the interest of clarificztion that attention be called
to this matter in a note. It is not suggested thset eny
additionel provision to the rule is nucded, but merely that o
note would be in the interest of resolving any possible question
that may be raised relative to this subjecte.

Accordingly, it is sugzgested thet the following note be
added to Rule 51:

"This rule regulates solely the issuance
of subpoenas by District Courts and their en=
forcement, It does not apply to the enforcc-~
ment of subpoenas issucd by administrative .,
officers end cormissions pursuant to special
statutory authority. The enforcement of such
- subpoenas by the District Courts is regulated -— - -
by appropriate statutes. Many of these statutes
do not place any territorial limits on the vali-
dity of subpoenas so issued, but provide that
they may be served anywherc within the United
States. Among such statutes are the following:
U.S.C., Title 7, Sec, 222 (Secrectary of Agriculture);
U.S.C., Title 15, 3cc. 49 (Federal Trade Commission);
U.s.C., Title 15, Sec. 77 V (b), 78 U,.(c), 79 R (c)
(Securities end Exchenge Cormission); U.S.C., Title 19,



Memoresndum by Mr. Holtzoff,
Re: Rule 5 11/13/36, -2~

Sec, 1333 (Teriff Commission); U.S.C., Title

26, Scctions 614, 619 b (Board of Tax Appeals);
U.S.C., Title 45, Sec. 157 (h) (Boerd of

Arbitration under Railway Labor Act); U.S.C.,

Title 47, Scc. 409 (c) end (d) (Fcderal -
Cormunications Commission); U.S.C., Title 49,

Sec., 12 (2) &nd (3) (Interstate Commerce

Cormission)."

(s) Alexender Holtzoff,
Speciel Assistant to
the Attorney General.

(s) Herbert A, Bergson,
Spccial Attorney.



(o] TPARTMENT OF JUSTICE
WASHINGTON, D. C.

November 1o, 1936.

MEMORANDUM FOR THE ADVISORY COMMITTEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Rulc 63 (e) - Costs

The proposed rule provides that the allowance of costs shall be in the
discretion of the court, except in cases in which an express provision thercfor
is mode either by statute or elsewhere in the rules,

_ The proposed rule would change the existing law as to cases to which tlhe
Government is a2 party.

The existing law is thet no costs may be taxed against the United States,
except in cases in which a statute expressly authorized such an allowance,
United States v. Chemicel Foundation, 270 U. S. 1, 20~-21, It will be noted that
Rule 63 (e) in its present form would reverse the law., It would pemiit the
allowance of costs against the United States unless some statute proaibited it.

As to the question of allowance of costs against Government officers, the
law is in a somewhat confused state. Unlike the United States, a Government
officer is not exempt from a judgment for costs. However, U. S. Code, Title 26,
section 1670, provides for a reimbursement b the Commissioner of Internal
Revenue to Internal Revenue officers of costs thst may be recovered against
them., U. S. Code, Title 28 section 842 provides that when & judgment is re-
covered against the Collector, or other Interral Revenue officer, end tae court
certifies that there was proper cause for his action, no execution issues
against such (Collector or other officer, but the amount so recovered is paid
out of the Treasury. Some courts have construed this section as meaning that
where such a certification is issued, the suit is in effect sgainst the United
States, and that, therefore, there should be no recovery of costs. The courts
are far from unanimous on this point.

As a matter of logic the same resasoniny that exempts the United States
from a liability for costs would require a similar exemrtion for Goveranent
officers, for after all a suit against a Government officer is in its uitimate
analysis a means of securing judicial review of Governmental action.

Accordingly, it is suggested that the following provisioh be added to Rule
63 (e):=- :

- - P

"No costs shall be allowed against the United
States, or ean officer, department, establishment,
board, commission, or other Governmental agency of
the United States."

(s) Alexander Holtzoff
Special Assistant to
the Attorney General,

(s) Herbert A, Berzson, .
Special Attormey. ]



Memorsn by Mr. Foltzoff,

re Rule 63(e)

Lists of Stestutes --

S. Code, Title 15, Secs. 77v (a), 78aa, and 79y.

(Suits involving tha Sescurities and Exclhange Commission).

S. Code, Title 28, See. 870 (Cesses in the Supr~me Court).

S. Code, Title 28, Sec. 906 (Foreclosure suits against

the United Stetes).

S. Code, Title 28, Sec. 817 (Internal revenue casczs).

S. Code, Title 26, Secs. 15693 and 16454 (Internal rcvenue

cases).

S. Code, Title 28, Sec. 836 (Suits in formas pauperis).

U,

S. Code, Title 28, Sec., 842 (Suits against revenus officcrs).

U,

S. Code, Title 26, Scc. 1670 (b) (2) (Reimbursement of

costs of recovery ageinst rcvenue officers).

« - —_—————

Vea

-l

-



DEPARTMENT OF JUSTICE
WASHINGTON, D. C.

November 13, 193€.

MEMORANDUNM FOR THE ADVISCRY COMVMITTEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

-- Re: Rule 64 - Judements by Default.

. The last paragraph of the proposed rule relates to judgrents
by default azainst the Government. However, the exemption which
it proposes to confer on the United States is not sur'ficiently
broad. It is limited to suits in which the United States is
e defendant, whereas it would seem that it should extend like-
wise to actions in which a Government officer is a defendant,
Moreover, it requires proof satisfactory to the court before
a judgment by default can be rerndered in an action to recover
a sum of money, while no such proof is to be exacted if some
other form of relief is prayed for. There would seem to be
no reason for distinguishingz the two clasces of cases on
this point.

Accordingly, it is suzgested tkat the following be
substituted for the last parzgraph of Rule 64:-

"In an action against the United
States, or an officer, department,

- establishment, board, ccmmission, or
other Governmental agency of the
United States, no judzment shall be
rendered for the plaintiff unless
the plaintiff shall establish his
claim or his right to recover by
proof satisfactory to the court."

(s) Alexander HeX¥tzoff
Special Assistant to the
- - Attorney General, -

e

Lists of Statutos

U. S. Codc, Titlec 28, Scc.763 (Suits esgainst tha Unitcd Stetces under
the Tucker Act)e.

U, S. Code, Titlc 38, Scce. 445 (Suits on votcrans' insurance).




DEPARTIENT OF JUSTICE
WASHINGTON, D. C.

November 14, 19246,

MEMOFANDU:! FOR THE ADVISORY COMMITTEE
N CN RULES CF CIVIL PROCEDURE

Rule 76 - Stay of Frocedure

The second cleuse of the first paragraph of this
rule relates to stays of execution in cases in which
apreals are taken by the Government. The statute
reference should be Section 1001 of the Revised Statutes
and U, S, Code, Title 23, section 870, instead oI
R. S, Section 1000, U, S. Code, Title 28, section 860,

The following alternative language is suggested
by the undersigned, to be substituted for the second
clause of the first paragraph:-

"and in cases in which en appeal is
teken by the United Statzs, or an
officer, departrent, establishmont,
board, commission, or other Govirne
mental agercy of the United states,
a stay of execution shall be granted
as of coursec."

(s) Alexander Holtzoff
S»:cial Assistant to
the Attorney Gensral,

-



DEPARTMENT OF JUSTICE
WASHINGTON, D. C.

November 13, 1936,

MEMORANDUN, FOR THE ADVISQRY COMVITTEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Rule 78 - Seizure of Person or Proverty

This rule reletes to the remedies of arrest, attach-
ment, garnishment, replevin, sequestration and other
provisional renedies., They are not applicable in suits
against the Govermnment, or Government officers. Govern-
ment officers clearly should be free from the molestetions
of such remedies.

Accordingly, it is sucgested that the following
provision be added to Rule 78:-

"This rule shell not apply against
the United States, or an officer, de=-
partment, establishmeit, board, com-
mission, or other Governmental agency
of the United States."

(s) Alexesnder Hol*zoff
Speciel Assistant to
tae Attorney General,

- - P —

Son

-



o DEPART:ENT OF JUSTICE

P Washington, D. C. tovember 17, 17..

MEXORANDUM FOR THE ALDVISORY COLEITTEE ON RUIES O0F CIVIL PROCIDURE

Rule 79 - Temporary Restraining Orders and
Preliminary Injunctions.

I
Injunction bonds.

The third paragraph of this rule provides that no restreining oxder or inter-
loEutory injunction shall be grunted except on the giving of security. Lin express
exception is made for actions instituted by private pesrties agninst violetions of
the anti-trust laws (U.S. Code, Title 15, scction 26}, 1Ilo c¢xception is wede for
injunction suits brought by the Uniied States or by Govermment officars, yct by
U.S. Code, Title 15, § 77T, subsection (b), § 78U, subscction (e), and y 7R,
subsection (f), the Securitics and Exchange Commission is authorized to institute
certain injunction cuits without giving bond. Other statutory autlhority for tke
bringing of injunction actions by the Government, or by Govcrament ofiicurs, is
found in U, S. Code, Title 7, {§ 216, 292 and 608a(6); Title 16, § 820; Titlc 15,
§ 4; Title 49, § 16, subsectiion 12,

Morcover the Unitecd States and Government officors arz frecucntl; nlaintiffs
in equity suits for injunctions in which tcuaporary restraining orders or intler-
locutory injunctions may bc granted. A bond is ncver cxactcé undor thoso eir-
cumstances and this is rccognized by the sutloritics, Unitoed States. ve Jellico
Mountain Coal Co., 43 Fcd. 898. 1In fact, undcr existing law, theie is ac way by
which any Government official can procurc &n injunction bond if one wcre required.

Undoubtedly, there was no intention on the part of the Committec to chenge
the existing law in this respeet, but sinec the rules have the offcet or a
statutc, an appropriastc oxception should be imserted for that rurposc in addi-
tion to the exccption that is alrecady found in the propoced rulc,

Accordingly, it is suggestecd that the following clausce be inscrtcd at the
beginning of the third paragraph of Rulc 79:

"Except in cases in whick the cpplication is made by the United States, or
any officer, department, establishment, board, commnission, or othcr Governmental
agency of the United States, and « . "

II. -

. Tke last paragraph of the rulc explicitly.states that the rule is not in-
tended to modify the statutory provisions relatiwe to injunctions in labor dis-
rutes, or in interpleader actions. A contentior might wcll bc made, in viuw of
this reservation, that all other statutes rclating to tamporary injunctioans arc
to be deemed repealcd. Apparently, § 3224 of the Reviscd Statutes (U.S.C., Title
26, § 1543) which prohibits injunctions restraining the assessment or collection
of any tax, was overlooked, This is a statute of vital importance to the Govern-
gegt.lslt was recognized and applied by the Supreme Court in Bailey v. George, 259

In view of the foregoing eircumstances, it is urged that the following clause
be edded to the last par. of Rule 79:

"or the provisions of R.S., § 1543, relating to injunctions restraining the
assessment or collection of any tax." ' ¥

,

(s) Alexander Holtzoff. L
Special Assistant to the Attorney General. :



DEPARTIENT OF JUSTICE
P Washington, D. C.

~

November 17, 1%9.6.

MELDRANDUM. FOR THE ADVISORY CONiITTEE
ON KULLES OF CIVIL ~RCCEDURE

Rule 82 - Offer of Judgment

The last sentence of tlis rule provides for the recovery of
costs by a party making an offer of judgment, if the awount recovered
against him is not greater than that for which he offered to submit to
Judgment.

An exception should be made for cases in which the United States
or a Government officer is & party, for as shown heretofore in con-
nection with the discussion of Rule €3, no costs are ordinerily recov-
erable against the United States.

Accoriingly, it is suggested thet the period at the end of the
last sentence of Rule 82 be changed to a commz, and that the follow-
ing be added to that sentence:

"except if such adverse party is the Unitcd Stetos or
any officer, depertment, establishment, board, cormis-
sion, or other Govermmentel agency of the United States.™

(s) Alexander Holtzoff,
Special Assistant to
the Attorney.Goneral.



DEPARTIENT OF JUSTICE
Washington, D. C.

November 17, 1936.

MEMORANDUM FOR THE ADVISORY COMRITTIES
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Rule 83 - Exccution

Revised Statute 989 (U.S.C., Title 28, § 842) provides thst no
exccution shall issue against a Collector or other officcr of the
Revenue, if the court certifies that there was probable cause for
the act done by him, or that hc acted under the direction of the 3s.1¢tery of
Treasury, or other proper officer of the G»vernment,

It is suggested that this provision should be carricd into
Rule 83, lcst eny contention should be maédc that it has boen re-
pealed by implication,

Accordingly, it is suggestcd that the following scntence be
addcd at the cnd of Rule 83.

"No exccution shall issuc on & judgmeat rcendercd ageinst
a Collcetor or other officor of thc Rovenuc or agaiust
the personal represcntative of his cstate, if he is do-
ceascd, in any casc in which a ccrtificate of probsble
causc is issued, pursuant to the provisions of R, S. 989
(U.s.C., Titlc 28, § B42).

r 54
i (s) Alexander Holtzoff,
- Special Assistant to
the Attorney General,

-



0 DEPARTLENT OF JUSTICE
P Jashington, D. C.

November 13, 19%6.

MEMORANDUN FOR THE ADVISORY COMMITTEE
ON RULES OF CIVIL PROCEDURE

Rule 90 (a)

Rule 90 (a) lists certain clesses of proceedings to which
the proposed rules are not to be applicable.

It is requested that the following be inserted:

"naturalization proceedings, ex::1t appeals
in such proceedings"”.

Naturalization proceedinzs are sui gzneris. The procedure
in such proceedings is regulated by statuie {U.S. Codé, Title 8,
¢.9, especially Sections 379, 380, 381, 382, 333, 363, 396, 397,
2398, 399, 400). Of necessity, the procedure is entirely different
from that applicable to litigation in general, end it seems that
no object would be served in repealing the ezisting statutes on the
subject and bringing naturalization proceczdings under the general
rules of practice.

The Solicitor of the Department of Labor has informed me that
he is in accord with these views.

{s) Alexander Holtzoff,
Special Assistant to
- - . the Attorney- Genersl. —-

Ve
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936 Kaymond-Comzerce Bullding,

Newark, kew Jersey.
June 5, 1%7'
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‘ " mee osprosVrrirEry bR, Hsxem '
- P,YNORAN, w, a, = FUGJTIVE, I, 0. #1252,
ot al,3 EBDRARD GEORGE BREMER « Victim,

HAPBORING OF FUGITIVES; NATIONAL
FIREARIS ACT,

e 3P . KIDNAPING; OBSTRUCTION OF JUSTICE; .
. - S B
k v ;

Dnr sm

Roforonoo is nade to tho lettor fron In Orlunn. La.,
dated June 2, 1937 (7-15) in the ebove-captioned matter requesting
that the originel notes of Agemt N, U, ¥ills, pertaining to his
interview with Duke“Randall, about April, 1936, a copy of the
menorandum prepared based upon such notes and a letter prepared
by Ageat %ills on Cctober 1, 1935 relative to the disposition of
automobiles confiscated by the Bureau from Fandall and Gregory

\ Codomo,be forwarded to your office for use at trial in the above -
‘captionod matter,

i »

The notes and memorandux mentioned adbove were forwarded
" €0 the Bureau on April 15, 1937 at tho roquut of Spoohl Agent
"Ohti”. Y . % L
, ! . / . * .
' " The letter dated October l, 1935 1s boing fornrdod here-
with to your office. Inssmuch as this is the only copy of such
letter in the Fewark Field Division files, it is respectfully re-

quutod t!nt it 'bo returned npon oo-plotlon of the trul.
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&
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“ederal Bureau of Inuestigati

$inited States Bepartment of Justice /
EAT:DM Washington, D. .
11325 P. M, June 6’ 19370

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

Agent in Charge Fletcher contacted me from Omaha, Nebraska, concerning the
information previously obtained indicating that a telephone call had been
received by Ed Bmmer in which he was asked whether he cesired to recover
some of the ransom funds which he had paid. Fletcher advised that the
individual alleging he has information in this case is one C. D«;Stickle.
Bremer and McGee from St. Paul went to Lincoln, Nebraska, where they
contacted the Attorney General of the State, Hunter, who put them in touch
with Stickle. Because of Agent Flood's connections at Lincoln, he has
been advised by the Attorney General's office of Stickle's identity, it
being noted that Bremer and McGee returned to St. Paul after an interview
with Stickle and are going to report the results of this interview to the
St. Paul office.

Stickle has bezn interviewed by Bureau Agents and claims to have information
to the effect that $30,000.00 worth of jevelry has been cached by Mrs. Harry .
\‘ Sawyer in a safety deposit box., Stickle claims he has received this
ormation from en informant, whose name he has refused to furnish to Bureau
Agents. A further contact will be had with Stickle.

It may be stated that Stickle worked foy a short while for the Department
of Justice of South Dakota under WalteryConway, who was then Attorney
General, Stickle is now a salesman and operates as a private detective
as a sideline, his speciality being to check up on employees and clerks
in stores to determine whether they are committing any embezzlements.

I pointed out to Mr. Fletcher that care should be exercised in any dealing
with Stickle and that under no circumstances should he be promised any money.
I pointed out to him that even if we assumed Stickle's story is true, it
doesn't appear there is much the Bureau could do if Mrs. Sawyer admitted
everything and advised us as to the place it was secreted, since the matter
of recovery would appear to be of a civil nature between Bremer and Mrs.
Sawyer. I instructed Mr. Fletcher to maintain contact with Stickle and

see what we could develop on this situation in order that if we could
prevent these people from enjoying further the fruits of the Bremer
kidnaping, we should of course do whatever we could.

.- - W oy = =
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JOHN EDGAR HOOVER ] ' R ) 4

i DIRECTOR
Sederal Burrau of Investinati. .«
Hnited Hiates Department of Justice
Mashington, B. C.
EAT:MC June 5, 1937. .

Time: 4:30 P.M.

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

RE: Trials of Joé?Adams and Henry ®Duke®
URandall at Miami, Florida.

Special Agent K. R. McIntire at ¥iami called me furnishing information as to
the latest developments in the preparation for the above trials in the Bremer
case. He advised that Wynona Burdette and DoloreQDDelaney were interviewed
today furnishing complete information in the Government!s behalf, definitely
implicating Adeans and Randall. Mr. McIntire stated that an interesting item
came to light while questioning Wynona Burdette. She fyrnished informgtion
as to the killing of llilliemarrison, stating that Fred Barker, Harry Campbell
and Alvinckarpis went north for that specific pprpose and joined up with
others in Chicago, undoubtedly l'Doc"ciloran and Gibson. Wynona Burdette

also advised that Ma Barker told her that Harry Campbell and Fred Barker got
into a fight over this shooting affair.

-

Mr. McIntire further stated that Bolton was interviewed and furnished infor-
mation for the Government's interest. Mr. McIntire stated the prospects for
the trial seem very favorable.

Mr. McIntire stated that at 2:45 P.M. today, Mr. Carr received an anonymous
telephone call from an individual who advised Carr that relatives of Joe Adams
had been reaching prospective jurors and Carr stated, ®"Can't you give me your
name?" The Man replied, "Say, you know I can't get mixed up in this sort of 1
thing". Carr said, "Well, was it Knight?" (Knight is Joe Adams' father-in-law.)
The individual answered "Use your own judgment, relatives of Adams®.

I told Mr. McIntire to watch this matter for any evidence of irregularities
with regard to the jurors and to forward any information to the Bureau promptly.
He stated the check of the jurors had been completed. S‘ ') b

i o e o 0. S)6- 305
With regard to Agent NcIntire representing you at the trial in answer to thel~&igjh
subpoena, he advised that Mr. Carr suggested someone in the Bureau contact '’ *'*"
he office of the Attorney General and request advice as to whether he, Ageni..
cIntire, should have a written notice from the Attorney General Buthorizing
not to produce books and records. He mentioned that such a fptice was ™' -
rovidéd in a previous case in which Mr. Sackett of the Bureau teégtified, I~~~
dvised him this would be taken up with the Departm?nt.ﬂfgﬁt & i FALE

4 F
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Memo for the Dire - -2- 6/5/37

Mr. McIntire stated he had received a call from lir. Donegan of the New York
Office who stated that Guarante, who is confined in a Brooklyn hospital, has
taken a slight turn for the worse and the doctors state it will be impossible

to remove him for two weeks. This will prevent his appearance at the trial.

As a matter of interest, Mr. McIntire advised he had seen a letter written by
the Judge who will try the case to the United States Attorney, in answer to
a prior communication from the United States Attorney, in which the latter
advised the trial might be prolonged. This statement displeased the judge
and he told the United States Attorngy in his letter that the trial would not
be longer than a week, and if necessary he will have night sessions.

Mr. McIntire stated he will keep the Bureau advised as the trial develops.
Respectfully,

E' () . .
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7-576 June 7, 1957

Epeeclel Agent in Churge,
Little Rock, Arkensas,

Ret GLOKGE TIMINEY;
Dr, Josesh P, Moren
with allazes, FUGITIVE,
1.0.$1232, et alp
Edward George Eremer, Victimg
KILNAPIRG: HAIBORIKG OF FUGITIVES:
0L STRUCTION OF JUSTICE:
RATIONAL YIHEARKS ACT,

Dear Sirs

Confiruming telephonic conversation hud by you xith the
Buresu on May 22, 1937 this is to advige thet suthority is
hereby grinted to expend the necessery axount for the rental
of the premises at 207 Laurel &treet, Hot Springs, Arksnses,
ur to and including Kay 19, 1937, &t w.ichi time the telephone
tep et thet sdcéress wes discontinued,

Very truly yours,

John Edgar Hoover,
Director. ‘
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e Federal Purcan of Inbestigation
H. [, Departinent of Justice

629 First National Bank Building,
Omeha, Nebraska
June 7, 1937

Director,
Federal Bureau of Investigatiom,
Washington, D. C.

RE: OBREKID

Dear Sir:-

Reference is made to my telephone conversation with Mr. E, A.
Tarm, of the Bureau, on the evening of June 5, 1937, advising of the results
of our contact with C. D. Stickle, relative to the Brekid Case.

On the afternoon of June 5, 1937, First Assistant Attorney
General Barlow Nye, of the Attorney General's office, Capitol Building,
Lincoln, Nebraska, advised that C. DY Stickle was en route from Lincoln to
Omahe and he would contact an Agent of this office. Accordingly, Mr. Stickle
arrived in Omaha around 8:00 P.M. and contacted Special Agent J. L. Flood.
Mr. Sickle seemed very secretive and advised he would prefer meeting Agent
Flood away from the office.

Accordingly, Agent Flood met Mr. S tickle, who was driving a
1937 Model Terraplane Sedan, bearing 1937 Nebraska license #1-D-24B. Mr.
Stickle advised that he was a car salesman for the Brandes-Campbell Motor
Company, 2523 Farnam Street, Omzha, Nebraska, and is also employed as
janitor at the Jennett Apartments, 501 South 21st Street, in Omha, Webraska.

Mr. Stickle advised that for more than fifteen years, he has
been engaged in private detective work and at different times has been
associated, as an undercover man, with State and Federal law enforcement
agencies. He advised that about two years ago, he was an undercover man
for the Alcohol Tax Unit, at Sioux Falls, South Dakota and subsequent to
this erployment worked for six weeks as an agent in the Depar tment of Justice,
State of South Dakota, unier ™alter Conway, who was then State's Attomey.

Mr. Stickle advised that for a nuber of years he has employed
an operative to assist him in his undercover work, widse name he refused to
disclose, advising the latter is a young men, 29 years of age, who during
his younger days wes an orphan and was raised in an orphen asylum at Tiffen,
Ohio. Mr. Stickle also informed that his ‘operative, atout eight months ago,
met Mrs. Gladys| Sawyer on a party in Omaha and became very intimate with
her, in fact th§ operative has stayed over night in the same roam with
Mrs. Sawyer several times. During the times the operative stayed with Mrs.
Sawyer, she exhibited to him, ten ung_etjidiamonds,-.thavalw of which -be——
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Director, -2~ 6/7/37

approximated at $3,000.00, Mrs. Sawyer told this operative that she had

between 330,000.00 and $40,000.00 more of unset diamonds and fram her con-

versation, the operative inferred that the diamonds were purchased with the
- ranson money HarryOSawyer received as his share in the Brekid case.

- Mr. Stickle advised that he has cautioned his operative not
to question Mrs. Sawyer too closely; therefore, at this time the operative
has been unable to ascertain where the diamonds are kept but believes Mrs.
Szwyer, under an assumed name, hes a safety deposit box in an Omsha bank,
in which the diamonds are kept.

After Mr, Stickle learned this infomation, he advised that
last week he went to the office of Richard Hunter, Attorney General of the
State of Nebraska and informed him of what he had learned and as a result
of this conversetion, Mr. Hunter telephoned Edward G. Bremer, at St. Paul,
and asked him to come to Lincoln. As a result of this telephone conversation,
Paul Bremer, accompanied by an Attorney named Magee, from St. Paul, came to
Lincoln the morning of June 5, 1937 and a conference was had. Attending this -
conference were Mr. Hunter and his Assistant, Mr. Nye, Paul Bremer, Attomey
Magee and Mr. Stickle. Mr, Stickle advised that at the conference he informed
Messrs. Bremer and Magee that if the dismonds were recovered and it was found
they were purchased with the ransom money, he would expect a percentage of
the recovery.

After the conference, Mr. Magee asked Mr. Stickle if he had
any objection to his reporting the matter to the St. Paul Field Division
of the Federsl Bureau of Investigation. Mr. Stickle advised he agreed this
was all ri ght and upon the suggestion of Mr. Nye, he contacted the Omaha
Field Division. Mr. Stickle advised that imanuch as the kidnaping of
Edward G, Bremer was a Federal violation, he felt before he and his operative
could d o sany more work it would be well if the Bureau coauld employ him as a
temporary Special Agent, 80 he could operate more efficiently and ascertain
where the diemonds are kept.

N4
Mr. Stickle also suggested that Mrs. Sa;:yer is desi rous of
- taking his operative to Portlend, Oregon to meet some hoodlums, whose names
she did not disclose, however, he would not autharize his operative t o mke
this trip without the comsent of the Federal Bureau of Investigation, as
the operative would probably become involved in a White Slave Traffic Act

violation,

It was apparent to Agent Flood that Mr., Stickle is seeking
eanployrent with the Bureau and as he has been a professional undercover man
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for a number of years, it is believed he is a tricky individual. This
Field Division will interview Mr, Stickle agrin in a few deys and elicit
what further informati on he has been able to determine relative to the
location of the d iamonds.

Under no circumstances will it be imdicated to Mr, Stickle
that he is working under any cormission of the Bureau and in connection
with his desire for expenses in this matter, he will be informed in line
with my conversation with Mr. Tamm, that no money will be paid to him
unless he will give informmtion that will actually produce results and
such informeati on as he gives must be fumished an Agent of this Bureau.

The files in this office are inconplete in this case, but
it hardly seems probable if Mrs. Gladys Savwyer bhas in her possession
unset dismonds in the emount indicated herein, that they were purchased
with ransom money by Harry Sawyer, as his share.

‘This office will keep the Bureau advised of all developments
in this matter.

Very truly yours,

P Ao

H, B. FILETCFER,
Special Agent in Charge

P
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7-576 June 22, 1937 -

PERSONAL iRD CONFID:NTIAL

Mr, H. B, Fletcher, o
FPederal Bureau of Investigatloa,
United Btates Departasnt of Justice,
629 First National lunk Buuding, ‘ T RO
, Onsha, Nebrecka, ,;; Co ' o

¢ . . e ',’ . -

Ret GLDRGE IIIINZ! o
.. - DRe JOSEPH P, uom, with .nuu.
Pugitive, I,0, 1232; ot al;
EDiARD GLORGE BREMIR, Victim;
Kidnspings Harboring of Fugitives;
, Obstruction of Justice; lutional
e Firearas Aoto - )
Dezr Slrt ..' o
Receipt h acknowlodged o!' your laotter of J’unc 7
1937 with reference to your contact with C. D, Stickle
in connection with the above captioned matter.

The Bureau desires that you cusution the Special
Agents who ocntact thiz individuxl that they exercice the o
utaoat discretion in connection with any deslings with him
so that no action will de taken which nay later rauct :
dotrhenteuy to the Burean.

3 __.‘ Yery trul,y iogrs,
y;

John Edgar Hobver,
' Director, . -

-1 T v
R JU rsonal and C nfidentia.l
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*\CLASS OF SERVICE DESIRE

DOMEST!IC FOREIGN
Y3 | TELEGRAM :gu. RATE
4 BLE
DAY LETTER prp— CHECK
NIGHT MESSAGE CABLE
M [NIGHT LETTER NIGHT CABLE
SHIP LETIER TIME FILED
| rADIOGRAM RADIOGRAM
§ PATRONS SHOULD CHECK CLASS OF SERVICE ) : |
# DESIRED, OTHERWISE MESSAGE WILL BE TRANS- ok PRI ‘ -« .48 oy
T-RITTED AS°A FULL-RATE COMMUNICATION £ \ ) oA | oLy % STANDARD TIME
T S i e A,.'i'-v“';',“:\a_ﬁn-:"- - & 3 e . 3 3 P TSI

which are hereby agreed to
Miami, Florida June 5, 1937 6:00 PM

Mr, G. T. Jones,

Federal Bureau of Investigation
% U. S. Department of Justice

1216 Smith-Young Tower Building .
San Antonio, Texas

CBREKID REFER LETTER THIS OFFICE TO DENVER OFFICE MAY TWENTY SIXTH AND

ADVISE WHETHER SA J C WHITE WILL BE AVAILABLE HERE MORNING JUNE SEVENTH
- RECORDED

B Ve wa ka ol NS
o N SRS -

s
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JOHN EDGAR HOOVER v S : Q@ v /
& DIRECTOR . . ’ Mr. Telson...c.......
-

| ’ Mr. Deughman ......

- —eaeral Bureau of Inuestigation : Nr.

Hnited States Department of Justice | ey

Washington, B.C. | o " Ve Eoane.

-------

EAT:RP June 7, 1937

Mr. ITarbo
Mr. Josepb ..........
Mr. Lester........

...........

Mr. Nichols. ooveeee.

' A B AL T -1
) MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR N s..aald,,_‘_y(
| | | N7l B
&A;\ : ) o . ce Candy. oeorn
@ - , ~——
REs JOE ADAMS CASE &

I talked to Mr. ‘Holtzoff about the attached letter and the present .

form has been approveddy him.

Respectfully, ‘

B; £. Tamn.

-

o - | RECORDED ~“;T"A§.;ﬂo— /__%é_@i

Felick-. ™, Th0 67 4 STiihicR
sUN 2 1937~.u.
U s, LEZ—AH";'L":‘.;.‘M’ JUSTIGE. -
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I Mr. Nathan ... 77
Mr. Tolson.. ¥ ...._..
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N  TELETYPE
FBI LITTLE'ROCK . . $-38 Aﬁ - 6-8437 ‘ IN

DIRECTOR | |
PHONE é;%KID REFERENCE MY LETTER DATED MAY FIFTEEN

> LAST AUTHORITY REQUESTED TO ARRANGE FOR USE OF
. SPACE IN POST OFFICE BUILDING HOT SPRINGS ARKANSAS

FOR USE AS TEMPORARY OFFICE

FLETCHER

END.
' OK FBI WASHINGTON D C CLR

RECORDED COPY FILED I¥ £/ /+

~ RBOORDED 12,'é;:zl;r_ /éééfigéfi_
G . | ftDtﬁALgBHEEAU OF ILVISTIATICN
o f .“:,. rg "‘f. - Jgﬂ}"% F937%2M7,
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CLASS OF SERVICE DESIRED J CHECK \

DOMESTIC CABLE ) “ .
T .EGRAM J FULL RATE i
DAY LETTER DEFERRED ACCT’G INFMN.,

NIGHT NIGHT
MESSAGE LETTER
MIGHT SHIP
LETTER RADIOGRAM| TIME FILED

Patrons should eheck class of service

desired; otherwise message will be
\ h-nmimdn.fuu- / _— wum NEWCOMB CARLTON J.C. wiLLEVER R

— P CHMAIRMAN OF THE BOARD FIRST VICE-PRESIDENT

Send the following message, subject o the terms on back hereof, which are hereby agreed te

Miami, Florida June 6, 1937 6:00 PM

Mr, R, Whitley

Pedsral Bureau of Investigation

U. S. Department of Justice

607 U, 3, Court House, Foley Square
New York, New York

BREKID CHARLES OARR{PEGIAL ASSISTANT TO ATTORNEY GZNERAL DOES NOT
DESIRE THAT ANDREW CUARZNTE PROCEED MIAMI IN ANSWER TO SUBSOENA

McINTIRE
KRM:FLY
cc Bureau/ ' RECORDEB 1/576“‘/5//,(_'_
| P\DDXED ¢ STICATION

JUN & 1837 . =
R ' . c : {} '/‘_;"I”-BTC"| ;LE

k)
e

- . LR,

e . '@
. : 0“ ' FILE

WESTERN UNION GIFT ORDERS ARE APPROPRIATE GIFTS FOR ALL OCCASIONS, ~ ~~—~— == — —= T
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EATsGH:CDW . gederal Burean of Inuvestigati |
United States Bepariment of Justice
MWashington, A. 0.

June 7, 1937.
Time - 7:40 P.M.

MFMOPANDUM FOR TH C

Re: Joeczdams Trial.

Special Agent K. R. McIntire telephoned me from Miami, Florida, in con-
nection with the above entitled matter to report that the trial is
progressing very well. The judge appears to be favorable, and the
Jury is at least a fair jury. Eighteen witnesses were called today.
The defense attorney intends to use Mr. McIntire and the Bureau records
to impeach the testimony of any Agents as to their presence at the
hotel in this case, but of course, the Bureau records will not be
introduced. The defense intends to bring out through the arrival and
departure books of the hotel the names of various persons registered
there with names similer to the Agents. Mr. McIntire will be able to
refute this testimony, since no Agents were at the Commodore Hotel

on these dates.

The defense expects to show through Mr. McIntire that the girls in

this case made a sizsned statement or affidavit refuting the pravious
8igned statewent which they had given to the Bureau Agents, but of course,
they did not do this. Mr. MdcIntire advised that the judge is very fast,
but the witnesses used today were only elementary witnesses, and the
probabilities are that the case will not move so fast tomorrow.

I advised Mr. McIntire that we are sending him tomorrow an'air meil,
special delivery letter over the signature of the Attorney General
instructing him not to produce the Bureau books and records in connection
with this matter.

.7

Mr. McIntire will call again tomorrow evening to advise of the de-elop-

ments in this trisl. RECORDED - ').- 17 L . /4% % /\

Rg/my’ o




EAT:RP June 7, 1937

Kr. Kenneth K. NcIntire,
Fecdersl Bureav of Investigatiom, " -~ - ~ =~ = h e
Uuited Etetes Departaent of Jastico, e

1200 Blsceyme Bullding, ;
!is 1, rloridn._.,'

Dear ¥r. chntiros
COnfiraing the iastructions which hava Laen heretoforo
transaitted to you by telegram, it is desired that you psrsonelly
appear daforo the United States Listri-<t Court for the Southem
Distriot of Florids in response to & subpoena duces tecus isaued
for 4r. John Edzsr Roover, Lirector of the Palsral Bureau of
Investigetion, Tnited States Depsrtzent of Justice, in connection
wit: the cese entitled United Stetes v. Joseph H&dmu, et al,

Althcuph the subpoens referred %o requires the production
of certain investizative reports zod other docuneats contained in
the filesa of ths Fecderal Bureea of Investizaotion, it is desired
. thet you eppear before ths Tistrict Court and respectfully decline
to produce the decuzeris cdescribed by the sutpcene upon the grouads
thut the reports acéd ot .er docuaants referred to ars of e confidene
tiel nature end that 1t eouvld be contrary to the pudlic interest to
—————— dipcloss thea,

k Nir, Nothew e

¢

LR S, o %
> .

vt

\Sincorgly yours,

T B hmew . .ee..

R GO o L1 {. SUNN— s .'( : . L - - . .
ST COMEY - enennane- ’ . RE‘.)ORD"L .
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DIRECTOR ' % l/‘/

Federal Burrau of Investigation

Hnited Ftates Bepartment of Justice
_mashingttm, A.C. ,

EAT:RP June 4, 1937
Time - 2:32 Pou,

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

0
RE: JOE ADAMS CASE.

Mr. Parrish of the Department called and read me the fol-
lowing telegram addressed to Mr. Carr in Miami:

"COUNSEL FOR ADAMS ADVISED TODAY THAT HOOVER'S PERSONAL APPEARANCE

; UNNECESSARY IN ANSWER fSUBPOENA BUT REQUESTED HOOVER DESIGNATE OFFICIAL
;;343 ) ~ FROM HIS OFFICE TO APPEAR WITH RECORDS IN ANSWER SUBPOENA".
5[ Mr. Parrish stated that he was sending the Bureau a memo-

f randum quoting that and asking for the name of the person who is
> to be designated to represent the Director, and that this informa-
tion should then be furnished Mr. Carr.

Respectfully,

Q:./
i — ;\«JJI.JJ)
N4

lﬁﬂ)aﬁiﬁﬂ)
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CLASS OF SERVICE DESIRE!

DOMESTIC

CABLE

T§.EGRAM

FULL RATE

DAY I.E'ITER!

DEFERRED

NIGHT
MESSAGE

NIGHT
LETTE!

e

Sxea-

B s S ke L2 ciladhutin A28

1206-A

CHECK

\

ACCT'G INFMN.

TIME FILED

NIGHT SHIP
LETTE RADIOGRAM]
Patrons should check class of service
& ;nnnimd fnll-n:u e
ass /

communieation.
e

UNION.

J.€C. 'lLLlVlI

NEWCOMB CARLTON
FIRST VICE.

CHAIRMAN OF THE BOARD

Send the following message, wbjedb!hekmonbackhueqﬂ which are hereby agreed to

Miami, Florida Juns 6, 1937 6100 PM

Mr., R. Whitley -

Fedaral Bureau of Investigation ,

U. S. Department of Justioce : .
607 U, 8. Court House, roloy Square ' ’

Rew York, New York . ' IS

A -
BREKID CHARLES CARR SPECIAL ASSISTANT TO ATTORNEY GZNERAL DOES NOT

. DESIRE THAT ANDREW GUARINTE PROCEED MIAMI IN ANSWER TO sma?om'
.- ) MoINTIRRE
. KR TLY -
cc Bureau A ‘ RECORDEB ‘ /\i _.J.gﬂ
. il . . & ay Con _Zr.:-én ; T' ATi
_ | ) . | | mDEXmI L-_-_u/-. . : -\'. e i “O
T —_— ~ JUN @ 1837 o,
- N o1 .0;;‘:‘:-51 MENT OF J/'RTICE
. .. —.‘4?{9
\ Sl FILE

WESTERN UNION GIFT ORDERS ARE APPROPRIATE GIFTS FOR ALL OCCASIONS.




FEDERAL BURFAU OF INVESTIGATION
"ITED STATES DEPARTMENT OF JUc™r~w June €, 1337
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To: COMMUNICATIONS SECTION.

“(mnﬁ‘%nsmit the following message 10: LITTLE HOCK

X BREKID, AUTHORITY GRANTED TO ARRAKGE FOR USE OF SPACE IN POST OFFICE
= BUILDING HOT SPRINGS AS TENPOPARY OPFICE - . . = “wo . =
| - ' HOOVER - .
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JOHN EDGAR HOOVER e Tolnen
DIRECTOR Mr. Beaughman .. ___
. Mr.Clegp............
Federal Bureau of Inuestigation Mr. Goffey ...
LMC:BR United States Bepartment of Justice - T
LyO:E Mr Egm. ... ...
Washington, . C. Har. Poxwort’ . .....
) Mr. Glavin......._...
Mr. Harbe _.
:une 2’ 1937 Mr. Joacpb ..........
Mr. Lester ______. ...
Mr. Nichals.
Mr.Quinn ..__.......
Hr. Schilder..__._...
MEMORANDUM FOR_THE DIRECTOR Kr. Temm ... ___.
ir. Traey............
Re: Notions to Supress the Signed mi' e
Statements of Joseph H. Adams _::"

and Henry "Duke" Randall,

On January 29, 1935, st Miemi, Florida, Speciel Agent in
Charge J. H. Hanson and former Specisl Agent R. L. Jones obteined
a signed statement from Joe Adams containing informetion as to his
perticipation in the harboring and concesling of Alvin Karpis in
Miemi, Florida. Several statements have been obtained by Agents
from Henry "Duke"™ Randall, snd they ere set out as follows:

Statement dated Jenuery 21, 1935, at Miemi, Florida,
teken by Speclel Agent in Charge J. E. Hanson and
former Special Agent R. L. Jones.

Statement dated Januery 25, 1935, at Miemi, Florida,
teken by Speclel Agent P. C. Dunne and former
Speciel Agent L. J. Metcalf,

Statement dated January 26, 1935, et Miami, Florida,
taken by Speciel Agent P. C. Dunne and former
SPSCial A.gent L. J. uetc&lfo

Statement dated Januery 29, 1935, at Miemi, Floridas,
teken by Speciel Agents F. M. Stone and J. W. Going.

Statement dated Februery 1, 1935, at Miemi, Florida,
teken by Speciel Agents F. M, Stone and J. ¥. Goinge.

On April 15, 1936, Bart A. Riley filed i1’ the United States
District Court at Mismi, Florica, motions to suppress the signed
statements obteined from Adams apd Randall.. The allegation with
reference to Adams' statement was that ft had been obtzined by
trickery. The allegation &s to *Duke" Randall's statement was that
it had been obteined through force, duress, intimidation, the display
of guns and unbecoming methods, such as handcuffing Rendall to the
bed and to the cheirs in the room in which he was held, alleging
further that he was threatened by Agents, and also alleging that he

wag confined by Special Agents for a period of epproximetely-five—

b —/44/0
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Memo. Director -l 6-2-37

days after his arrest before having been teken to & committing
megistrate and without & complaint being filed against him.

This matter came up for a hesring before Judge A. V. Long
at Viami, Florida, on April 25, 1936, and at that time Judge Long
ruled that the question of the manner in which the stetements were
obtained went to the admiseibility of evidence and in view of the
fact that he was not going to hear the case when it came on for triel,
it was his belief that the entire evidence in the case should be
ruled upon by the court who was to hear the entire case. He there-
fore declined to hear the motions to suppress, and the matter was
continued. The trisl of Joe Adams and "Duke®" Randall has now been
set for June 7, 1937, at Miemi, Floridas, at which time it is be-
lieved that the defense counsel will again raise the question of
the admissibility of these statements.

For your information, it should be stated that during the
early afternoon of January 25, 1935, Speciel Agent in Charge J. H.
Hanson accompanied by former Special Agent R. L. Jones proceeded to
the El1 Comodoro Hotel where they sought the essistence of Joe Adams,
the manager thereof, in obteining certein records disclosing the
residence of members of the Barker-Kerpis gang at the El Comodoro
Hotel during the Fall of 193 and January 1935. At that time Hanson
told Adems that the Agents were checking the activities of the
Barker-Kerpis geng and were also interested in any connecticn which
Adems mey have had with sald gang. Speclal Agent in Charge Banson
expleined that it was the duty of the Agents as officers to report
everything and to testify to everything that Adams might tell such
Agents; that it was his privilege not to talk, but that anything he
might say could and would be used in the criminal proceedings against
him. Adams then furnished very measger informestion end was told that
the information furnished by him wes not credible. He was then re-
qQuested to put the information in writing, and he informed that he
was without experience in matters of this kind; that he did not
wish to discues the matter until he had had the benefit of the advice
of an ettorney and his friends. This was agreeasble to the Agents,
and-on the following day, January 26, 1935, Special Agent in Charge
HBanson and former Special Agent -Tones were to meet Adams at 10:00 A. M.
but before this hour they received information from Agent Nichols
who was &t the El Comodoro Hotel making further inquiries that Adams
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desired to see Jones and Hanson immediately, whereupon they drove

to the E1 Comodoro Hotel where they met Adams. Adams thereupon
voluntarily accompenied Jones and Hanson to the Balcyon Hotel
- where Special Agent in Charge Hanson'e room was then located.

- Adems thereupon told Hanson and Jones that he wished to tell every- "
thing he knew sbout Kerpis and the Barkers; that he had not told
- the truth before but that he had now decided to do so; and that

%the chips would have to fall where they would®. Adams then pro-

ceeded to make a full disclosure of hie associstion with the Karpis-
Barker gang. Jones and Adams had lunch together on Januery 26,

1935, and lete in the afternoon Adems left to go back to his

hotel. At no time was Adems told that he was not going to be

arrested. Specisl Agent in Charge Hanson and former Special Agent

Jones returned again that night to the El Comodoro Hotel and inquired

of Adams concerning Cassius McDonalde Hanson did not see Adams

again until Monday and Tuesday, Januery 28 end 29, 1935. On

these days, Special Agent in Charge Hanson and former Special Agent

R. L. Jones arranged to have Adams meet them at the Cortez Hotel, '
You will note that Special Agent in Charge Hanson had changed his .
location from the Halcyon Hotel to the Cortez Hotel. g

On January 29, 1935, in Special Agent in Charge Hanson's
room at the Cortez Hotel Adams completed making an entire statement,
whereupon a written stetement was prepered. After it had been
written, Adems was esked to read it for accuracy. He stated that
he had confidence in Special Agent in Charge Hanson and that it
would not be necessary for him to read it. Since he declined to
read the statement, Banson read it to him. Adams them suggested
that the last two paragraphs be added to the statement whereupon
they were added. After Adams had signed the stetement on Januery
29, 1935, Special Agent in Charge Hanson informed Adams that he I
would have to go over to the United Statees Commissioner's office
and that a warrant had been issued for his arrest. Adams was then
given the opportunity to call his father-in-law, Mr. Knight, in
order that the bond could be arranged. Hanson,.Jones and Adams
then proceeded to the office of the Assistant United States Attorney

- where the hearing was held. HRanson saw Adams on several occasions
thereafter at which times Adams mever- voiced any objections to
baving given the statement. On or about April 3, 1935, Hanson
again saw Adams in the office of the United States Attorney in
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Mismi, Florida, whereupon Adams told Mr. Walter L, Barlow, Special
Assistent to the Attorney General, in Hanson's presence that he,
Adams, bad told the Agents everything that he lmew sbout the case.
‘Banson also had occasion to see Adams in St. Paul, Minnesota, during
September, 1935 and again in January, 1936, at which times he made
no objections to the manner in which his statement had been obtained.

With reference to the allegation of force, duress, et
cetera, in connection with the obteining of statemente from Henry
"Duke"™ Randall, this will advise you that at about 8:00 or 9:00
A. M. on Jen 21, 1935, Special Agent in Charge Hanson and former
Special Agent R. L. Jonies, together with two police officers of
the Miami Police Department, proceeded to the Tamiami Hotel, Hiami,
Florida, to the room occupied by Randall and Gregory I.\Codomo.
Jones and Hanson introduced themselves and explained that they
were interested in the Karpis matter and desired to talk to Randall.
Randall thereupon gave his permission to the Agents to search the
room saying "Go right ahead gentlemen.® With reference to the
Karpis case, Randall said he had been getting ready to go down
and tell the police all about it. Randall was then requested to
acconpany Jones and Hanson to their hotel room for questioning
which he did voluntarily. He stated that it would be *0.K." with
him and he would be glad to go along. He was not told that he was
under arrest. Randall was not handcuffed at any time during the
time that he was being questioned but Tor gecurity's sske he was
handcuffed at the tIme he was being guarded to prevent his escape.
Food was brought Yo Randall at the Alcazer Bolel which was at thise
time the headquarters of Special Agent in Charge Hsnson, but Randall
insisted that he never ate breakfast; conseqguently the Agents
weited until lunch time to provide him with food. At the time he was
interviewed, Special Agent in Charge Hanson explained to bim that
he would not have to make a statement and that anything he might
say would be used against him. He was also adviged that a complaint
would have to be filed. After this information had been furnished
him, he willingly furnished Hanson and Jones the informetion which
wag later incorporated in his signed statement.

Sea

At this time Special Agent in Charge Hanson occupied
Room 611 in the Alcazar Hotel. The other Agente had a large number
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of guns which had been brought from Birmingham to assist in the
Karpis end Campbell investigation in Miami. These guns had been
_securely locked in a closet in Room 611 for safe-keeping. At no
time was there any unnecessary display of firearms. The Agents
carried pocket firearms and frequently took them off, placing them
in the dresser drawers for their convenience and comfort but were
always alert ageinst leaving them in the open.

Randall baving been taken into custody on the morning of

- January 21, 1935, he was intermittently questioned until about
midnight of the same day. He was then permitted to go to sleep.
At night time this room was occupied by former Special Agent R. L.
Jones. On the morning of January 22, 1935, Special Agent in Charge
Hanson agein interrogated dell at the Alcazar Hotel in Room 611,
About half an hour later after this interrogation commenced, Randall
asked Hanson to take him to a private room where he could tell the
whole story. . Randall was unemotional during the entire time that
he was giving Special Agent in Charge Hanson and R, L. Jones the
entire statement. On the morning of January 22, 1935, the Agente
bhad secured a Browning Automatic Rifle which, as you will recall,
was left by Willie Harrison at the El Comodoro Hotel and was later
delivered to Randall by Joe Adams. Randall thereafter had tried
to dispose of the said gun through Merle\Rolfe of the Merld\Rolfe
Armored Truck Service, and it was through' this individual t
Agents obtained this gun. During the time that the signed statement
was being taken from him, the Browning Automatic Rifle was presented
to bim, and Randall was asked why he had not told the story con-
cerning this gun heretofore. Randall then commenced to cry. This
was the only display of emotion on the part of Rendall during the
entire time statements were being taken from him. This was likewise
the only occasion on which a gun was presented to him during his
temporary incarceration. When he commenced to cry, he was told
that he would not have to make a signed statement but expressed
the desire to meke such a statement. ot

- When Agents completed their interview with Eandall om -
the first day, namely, January 2L, 1935, Hanson told Randall that
ke could be taken to a jail and a complaint could be filed against
him, whereupon Randall stated that he would rather stay with Agents
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-and his feeling was that he would be safer with Agents; that he would
receive better treatment in the hands of the Agents than in the care
of the jail; that he did not desire his name to be in the papers since
he did not want his family and friends to learn of his trouble.

Randall's statement was commenced on Japuary 21, 1935, and
completed on January 22, 1935, When the statement was completed, he
wee given an opportunity to resd it. He did r d essed

his under of the contents, whereupon he signed it freely
and voluntarill..

On Januery 24, 1935, information was obtained that an
unknown airplane carrying men heavily laden with arms had landed
in the Fverglades near Miami. In the thought that these individuals
mnight be identical with Karpis and Campbell several guns were removed
from the closet preparatory to proceeding to the Everglades. These
guns were not removed from their cases with but one exception. Onme
of the guns, a .351 caliber Colt rifle, was removed from its case
by former Speclal Agent R. L. Jones for the purpose of examining
the firearm to be sure that it was in good working order before
it was to be used. It will be remembered that this gun was seized
during the raid on the apartment of Russell Gibson in Chicago,
Tllinois, on the night of January 8, 1935, at which time Gibson was
killed. The gun had been altered by a gunsmith making it operate
as a machine gun, and for that reason it was closely inspected to
be sure that it was in good working order. There was no talk of
firearms nor was there any warning given to Randall as to what his
conduct should be during the absence of the Agents. Durzggm
gbsence of several Agents, Special Agents L. B. Nichols, and P. C.
Dunne were left to guard Randall. Nichole and Dunne assembled a
Colt Monitor Rifle and a shotgun-and laid these guns on the bed so
that they would be available in case of emergency,. The muzzles of
the guns were turned awey from Randall and nothing was done which
would in any way give him cause to fear said Agents, At the time -
. Agents Nichols and Dumne prepared the .guns, Randall stated, "Hell's
fire, give me one of those guns. I'll help you out. I don't want
to sit here empty handed.® Randall had previously expressed fear
that the men might try to kill him, Randall was told that he should
bave no fear and that no harm would come to him, and that the Agents
were there to help him., To the best recollection of the Agents who
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guarded and interviewed Randall, food was brought up to Randall
g;.x_rg the first day of his temporary detention, to wit, January
- » 1935, but that thereafter he was permitted to accompany Agents

to the coffee shop in the Alcazar Hotel. On these occasions, of
- course;—hewas not handcuffed. ‘

At the time the Agents were proceeding to the Everglades,
former Special Agent R, L. Jones mentioned that it would be a good
idea to put Randall in jail so that Agents could be rid of him and
would be unencumbered. At that time, Randall expressed his displeasure
at being removed to the jail, stating that he would rather remain
with Agents and would be better cared fore. For this reason he was
not taken to jail.

As stated hereinbefore, former Special Agent R. L. Jones
at night occupied Room 611 in the Alcagzar Hotel with Randall. _At

. night time for precaution Jones used two handeuffs in sacuring
I" Randall to_the ciff being linked to the other, the extreme

end e second handcuff being linked to the bed. The two hand-
cuf_&s_’!r_e.rsased ould have plenty of r56m In which
' 4o move about during his sleep. It has been explained that the

ofily reason Randall was handcuffed during the first day of his
detention was due to the fact th=t Agents were not familiar with
him and did not know what he might do. Every effort, of course,
mgﬁim_&d&hy.ﬁ&&ent&%@dﬂl from jumping from

the window in an effort to escape or co , suic¢ide.
T ———

At about 8:00 P. M. January 25, 1935, former Special Agent .)
L. J. Metcalf, Agent Nichols and Special Agent in Charge Hanson
took Randall to the United States Commissioner's office in Miami,
Florida, where a complaint was filed and Randall was delivered to
the United States Marshal. After Randall had been arraigned, he
freely and voluntarily told Assistant United States Attorney W.
Sanders Gramling, the United States Commissioner and the Agents
present that he had been very well treated by the Agents and that

-

hé wished to thank them.

Indicative of the voluntary character of the first
statement made by Randall is the fact that on January 29, 1935,

and on February 1, 1935, af ‘been_placed-ia the Dade
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County Jail, Miami, Florida, he furnished -two-signed statements

of considersable value, under conditions which would mske it
$mpossible 6T him to allege that these statements had been ob-

-~ tained by force, duress or coercion. The said statements were
obtained by Special Agents J. W. Going and F. M. Stone. He shook
hands with both of them, stating he would 1like to meet them under a
more favorable situation and would like to have them consider

him as a friend and not as having been mixed up in his present
difficulties. He also expressed appreciation for the treatment
accorded him by the Agents.

On April 17, 1936, "Duke" Randall was interviewed by
Special Agent K. D. Wills of the Trenton Office. At that time
Randall alleged that he had been held a prisoner for five days,
being handcuffed to a bed; that his constitutional rights had been
violated; that he was not taken before a magistrate immediately
after being arrested and that he was not given the benefit of
counsel, and further that the statement obtained from him was
obtained by duress, since he was manhandled and threatened. When
questioned closely as to the matter of being manhandled and
threatened, he stated that he was manhandled by one or two
Agents and that the other Agents were fine. Upon further interview
Randall retracted the statement alleging that he had been man-
handled by saying that no one struck him or abused him physically.

It is quite obvious that prior to this interview, "Duke®
Randall had discussed this matter very thoroughly with Bart Riley,
particularly in view of the fact that most of the allegations made
by Randall to Agent N. D. Wills are allegations which are contained
in the motion to suppress of which Bart Riley is the author,.

There is attached hereto a copy of th\ptatement of
Joseph H. Adams which is dated Januery 29, 1935." There 12 also
attached one coyy each of the various statements made to Special
Agents of the Federal Bureau of Investigation by Hemnry "Duke®
Randall. '

-~

Respectfully,

E. A. Tamm,

Enclosure.
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County Jail, Miami, Florida, he furnished-two signed statements
ol considersable value, under conditions which would meke it
impossible for Bim to allege that these statements had been ob~
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hands with both of them, stating he would like to meet them under a
more favorable situation and would 1ike to have them consider

“"him as a friend and not as having been mixed up in his present
difficulties. He also expressed appreciation for the treatment

accorded him by the Agents.

On April 17, 1936, "Duke" Randall was interviewed by
Special Agent N. D. Wills of the Trenton Office. At thet time
Randall alleged that he had been held a prisoner for five days,
being handcuffed to a bed; that his constitutional rights had been
violated; that he was not taken before a magistrate immediately
after being arrested and that he was not given the benefit of
counsel, and further that the statement obtained from him was
obtained by duress, since he was menhandled and threstened. When
questioned closely as to the matter of being manhandled and
threatened, he stated that he was manhandled by one or two
Agents and that the other Agents were fine. Upon further interview
Randall retracted the statement alleging that he had been man-
handled by saying that no one struck him or abused him physically.

It is quite obvious that prior to this interview, "Duke®
Randall had discussed this matter very thoroughly with Bart Riley,
particularly in view of the fact that most of the allegations made
by Randall to Agent N. D. Wills are allegations which are contained
in the motion to suppress of which Bart{ Riley is the author.

There is attached hereto a copy of théiatg.tement of
Joseph H. Adams which is dated Janusry 29, 1935.' There 18 also
attached one copy each of the various statements made to Specilal
Agents of the Federal Bureau of Investigation by Henry ®*Duke®
Randall,

Respectfully,

P

Enclosure.



STATEMENT OF HE. « «ANDALL:

"Miami, Florida,
Jan 21, 1935.

I, Honry Randall, made the following free and voluntary state-
ment to J. H, Hanson and R. L. Jones, Special Agents, Division of
Investigation, U. 8. Dept. of Justice, knowing that I need not make
a statement and that what I say can be used against me in Court.

Apbout April 15, 1934, I became acquainted with Joe H. Adams at
Newark, N. J. I met him thru a Mr. Ariel who is a clerk at the
Douglas Hotel in Newark and who lived at the Grant Hotel {n Newark
where I also lived at that time. Ariel told me if I came by the ‘
Douglas Hotel, he perhaps would have a job for me, When I went thru
about April 15, 1934, Ariel introduced me to Joe H. Adams and J. D.
Passmor who he desoribed as Dog Track Men from Miami, Fla. There was
a third man in their party whose name I do not recall for certain
altho I know his first name is Charlie and I believe his last name
is Sandler or Chandler., He is also from Miami,

Joe Adams offered me a job as a chauffeur to drive his 1933 Lincoln
Sedan at a salary of $30.00 per week. I worked for him for about a

month in this capacity. During this time, I drove all thres of these
- men to various places in Newark and vicinity. I gathered from their
conversation and what they told me that they were in Newark to pro-
mote a race track. I drove these people to many places in Newark and
vicinity. I don't know who they contacted except Fred Sholl, Pres. of
the New Jersey Building Trades Union State Council, at Newark. I
understood from what these men seid and told me that thru 8holl, they
expected to get the favoritism of "Longie™ Zwillman of Newark who
is reported to control the gambling in New Jersey. Zwillman is the
leader of what is known as the "Third Ward Mob"™ whioch organization
operates the dog tracks in New Jersey, as well as the slot machines
and the "number” racket. I also know that Joe Adams contacted Col.
Baumgardner at West Orange, N. J. in connection with establishing a
dog track at West Orange. On another occasion I 4drove Adams and the
other two men to a town on Long Island, where this group spent about
4 or 5 hours visiting a man who Adams later told me was a member of
the President's "Brain Trust". I believe this man lived at Fort
Washington, Long Island.

After I worked for Adams for a month, he told me that he and the
party were returning to Miami as it was a waste of time to try to get
a racing concession in New Jersey. During the time I worked for Adems,
I got very friendly with him as did my pal, Gregory I. Codomo, of
Newark. When Adams left he told Codomo and me that if we ever came
to Miami, he'd help us get jobs. Adams wrote me a letter when enroute
from Newark to Miemi after which we corresponded infrequently.

/-576-/94/ o ' :



Statement of Henry Randall, Cont'd:

In the fall of 1934, I wrote Adams telling him that Codomo and
I wers out of work and that we'd like to spend the winter_ in Miami
if he could help us get work. Hs wrote me that he could help us
when the Dog Racing Season started and that if we came before that
time he would see that we got enough money to furnish us with spend-
: ing money and that he would take care of our room and board until we
got atoady vork.‘. .

yer oo L& e e Tasany LA AIET MR

: In accordance with Adama promisos and thinklns that ho was a
very wealthy man, Codomo and I drove to Miami from Newark in the
latter part of Oct. 1934. We drove in Codomo's 1931 Ford Coupe. -
When we arrived in Miami we spent the first night at a small hotel -
where Codomo's sweetheart was stopping. The next day we called on
Joe Adams at the El Comodoro Hotel, of which place we had been told
by him, he was the manager. He t0ld us to move in the Hotel and
that we could stay there until the dog races started on Dec. 1lst .
when we could live in one of the Huts at the Biscayne Xennsl Club.

In accordancs with this offer of Adems' we moved into the El
Comodoro Hotel and were assigned room $1102. 4about 2 or 3 weeks
after we moved into this hotel, I noticed 2 men and an old lady ia
the lobby. I saw these people frequently in the lobdby on and off
from that time until a week or two before Xmas. I have identified
the picture of a woman who I have been told was Kate Barker as this
woman. The man who was with her and who I understood was her son .
was called "Shorty" by the second man who was in that party. I have
identified the photograph of a2 man who I have been told was Fred
Barker as the man who was called "Shorty". The photograph of the man
who 1 have been told is Harry Campbell is that of the second man in
this party. I don't know what rooms these people occupied in she
Hotel. However, I frequently saw Joe Adams talking to these people
in the lobby of the Hotel. I never saw him talking to all three at
the same time but I have seen him talk © two of them at one time.

They never seemed to be telking confidentially but were sitting in

the lobby. .as with other guests. I never saw Bob Knight who is :
Adams' father-in-law and who I understand owns the El Comodoro talking
to these peopie, nor did I ever see the other members of the staff
talk to than oxcopt in a casual manner, . .

’rheu three- peoplo walked around the l.obby of W“Hotol in o
very carefree manner and I did not recognize them as anybody I had
ever seen before or whose photographs I had seen. However, I d4id think
these men were perhaps in the liquor racket or some other illegal
racket since they seemed to have nothing whatsoever to do,

‘/'
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Statement of Hanry Randall, Cont'd;

In the firat part of November 1934 on an occasion when Adams and
I were talking about my working at the Dog Track, I asked him how I
was going to travel back and forth to it, and he replied that I
couldn't use his Lincoln, but that he perhaps could get a cheaper
car for me. A few days later 1 again spoke to him about this matter.
Codomo was with me at this time. Adams told me that a Mr., Bronson had
a Ford Coupe stored at the Biscayne Kennel Club and that it could de
bought for about $300.00, that he would see Mr. Bronson about it;
further that he would take care of the cost of the car and that I
could see him later about it. Fred Barker who I at that time knew as
"Shorty" was sitting in Mr. Adams' office located on the lst floor
of the Hotel at the time I had this conversation with Adems. When
I walked into the offico I heard Adems and Barker talking about dog
racing. _

The next day I went to Adans' ofrico again and at that time Adams
gave me the keys for an automobile, also the registration slip for
the automobile showing it had been registered in Ohio by a Charles
Bronson. He also gave me a ton dollar bill and told me to get the
Ford Coupe at the Kennel Club and buy license plates for it. Ko one
olse was present at this time, Adams never told me what he paid for
the car nor did he identify Mr. Bronson in any manner. I, however,
of my own accord drew the conclusion that Bronson was "Shorty". After
I obtained the car I purchased license plates for it in Miami register-
ing it in my own name. It was on or about Nov. 5th 1934, that I
registered this car. I registered it in my own name finasmuch as
Adams when giving me the money to buy plates told me to go over and
get my own plates. Adams used the automobile for the first two weeks
after I got it. Thereafter I used it to go dback and forth the
Dog track. This automobile that I got thru Adams is the samegar
that I had in my possession today and which car I have voluntarily
given possession of to Special Agent J. H. Hanson.

I saw Shorty in Adems® office on the time when I spoke to Adams
about the automodile mentioned adbove; also one time about Xmas of
1934 when I went to Adems' office to see about a bil]l the Kl Comodoro
had sent me. At this second time Adams and "Shorty" were eating lunch
in the office. I also saw "Shorty" drive Adams' Lincoln Sedan on one
occasion. Shorty was alone in the car and drove i¢'into the parking
lot in the rear of tho Hotel. The next day Adams told mes to take
the car to the Firestone Service Station, at 13th Ave & Flagler St., .
saying he loaned it to someone yesterday and thgy said they wouldn't
drive it because it shimmied too much.

-3
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Statement of Henry Randall, Cont'd:

During the first two weeks of December 1934, I saw a young woman
around the El Comodoro Hotel. She was in a pregnant condition. 8he
appeared to be alone. I never noticed Joe Adams or any men talking
to her.

Some time before Xmas, this woman left the Hotel and I never saw
her again until a few days ago, as I will explain below. ‘

~ The photograph of the person who I have been told is of Alvin
Karpis I wish to say is that of a man I met in Joe Adams' office at
the El Comodoro Hotel on about Dec. 22, 1934. I went to Adams'
office at his request and Karpis was there at that time. Adems
asked me 1f I would do a friend of his a favor. I told him I would
if I could do it. Adams pointing to Kerpis, then said this Mr.
Morrison wants you to buy a car for him, and that he had already
picked out the car., Karpis then told me the car he wanted was a
black two door Buick Sedan standing in the middle of the show room
floor. He alsq gave me a business card of the Ungar Buick Co., which
is the same card found in my room today by Special Agents Hanson and
Jones and which card I have in itialed. Adams at this time told me
that he wanted me to do this because they were busy and were expecting
a business call. When I asked them in whose name I should buy the
automobile, Karpis spoke up saying here's a slip with my name and
address., I recall the name to be Leroy Morrison and the address some
number on Main St., in Buffalo, N. Y. I then went to the Ungar Buiock
Co., where I talked to Mr. Bishop and the manager of the place.
Before going there, Karpis had told me in Adams' office and in the lat-
ter's presence that the car he wanted cost $1080.00. He also told
me to got him license plates for the car. He gave me éleven one
hundred dollar bills to pay for this automodile.

At the Buick place I asked Mr. Bishop if the black 2 door Buick
S8edan standing in the floor cost $1080.00 and when he: stated that 1%
did, I told him I wanted to buy it. Neither Bishop nor the sales
manager said anything to indicate that anyone dse had been looking
at the car. When I decided to take the car, I told Bishop, who asked
for the name of the purchaser, that it was Leroy Morrison and gave
the Buffalo, N, Y. address that Karpis had given to ms., I also asked
Bishop to get license plates for me and when he asked for my looal
address I told him I had none, as I was intending to move at that
time. Bishop then told me I could pick up the title in 15 or 20 days
at the Bufck Gos = I never did do that and don't know where the
title is now, == .- .

.



Statement of Henry Randall, Cont'd:

It took me about an hour to get the Buick and when I got it I
immediately drove it to the El Comodoro Hotel, parked it i{n the park-
ing lot at the rear, then welked into Mr. Adams' office and give the
keys t0 the car and the money that was left over to Kerpis who was
still there. I notiged at that time that Karpis and Adams were drink-
ing beer together. I told Karpis he'd have to go to the Buick 00., .

2 .- for his title papers. Adems said nothing at thh tino. L S

- I 414 not see xarpis again until tho night of oithor Jan. I!Sth
' ‘or 16th when a woman ceme to my money-changing window at the Biscayne
~Kennel Club. She called me Duke and said that Mr. Morrison wanted to
see ms. I told her I ocouldn't see him until between 11:30 PM and
12:30 AM when the last race had started. She then said I should come
outside in the parking lot and see him at that time. This woman who
talked to me is apparently Wynona Burdette whose photograph.I have
identified. When I got outside she took me to the Buick Sedan parked
there an® I saw that Karpis and Campbell were in the ¢ar. I got in
the Buick with Karpis and Campbell. Karpis did the telking. He
told me that they had to leave, that they were going up north to
Atlantic City or Philadelphia, and he asked if I hadn't lived in Atlan-
tic City. When I replied that I hed, he asked me the neme of a hotel
thers. I told him about the Danmor Hotel. I saw him write that name
on a card. He also told me to give the girls the address of the Hotel
saying further that the girls were going to take the train because his
wife was pregnant. At that tims I d4i3dn't know who his wife was but
as I will explain below I sudbsequently recognized her as the pregnant
girl I had seen at the Hotel. He e2lso asked me to teke care of his
wife and Campbell's wife until trein time the next day. He further
stated that they would go over and pick them up, We then started 0
drive out of the parking lot. I was driving my Ford Coupe and Karpis
end Campbell were in the Buiok Sedan. When we got on Second Ave.,
the girls were sitting in a Ford Sedan. Wynona Burdette was at the
driver's seat and Delores Delaney was in the car with her., I them -
recognized the Delaney woman as the pregnant woman, I had seen at
the K]} Comodoro Hotel, as I had previously mentioned. When the Buick
reached the car in which the 2 girls were sitting it stopped and the
two men got out and talked to the gids. I heard them tell the girls
o that I would tell them where they were going %0 stop in Atlantic City.
;- The two men then began to drive away but turned around before I got -
: in my car. Kerpis told me in the presence of the girls that I should
get a thousand dollars from Joe Adams af the El Comodoro the next$ -
day and give it to the girls., He also said I should tell Joe to give -
me two hundred dollars. - . , - .




Statement of Henry Handall, Cont'd:

The men then drove away down second Ave. which is the Dixie
Highway going north. I then drove towards Miami going to the Ta-kiami
Hotel. The girls followed me in the Ford Sedan. I parked on the street
in front of the Hotel and the girls were directed by me to the parking
lot in the rear of the Hotel. The girls then came in the Hotel with
me. I took their bags out of the car. They had three womens®' bags.
They were not very heavy. One of the porters carried the bags in the
hotel and put them in the check room. I told the manager of the Hotel
that the girls were my sisters and that they were going to use my
room for a few hours until their train left. The girls then accom-
panied me t6 my room, We telked for a while at that time, They did .
not mention why the boys were leaving, but they did not mention why -
the boys were leaving, but they did mention that they were going to
Atlantic City where Delores' baby was to bs born. They asked me the
nams of the Hotel the boys were going to stop at there, I told them
the Danmor and when I wrote the name of it down and also directed a
note to Bill Morley telling him that these people were my friends and
that I wanted him t0 take care of these people. Delores also asked
me for the name of a doctor in Atlantic City. I told her that Mrs.
Morley could perhaps refer her to a dootor. At this time the girls
also asked me t0 buy railway tickets and a compartment for them to
Atlantic City. Delores gave me $160.00 for this purpose. She gave me
this money about 6 AM on Thursday, Jan. 17th. After I had left the
girls a few hours earlier to go to Miami Beach, I had gone by the depot
to inquire about the cost of these tickets. I bought the tickets
shortly after 6 AM at the Florida East Coast Railway depot. After
getting the tickets I returned to the Hotel and gave them to Delores,
also giving her the change that was left over. £he did not give me
anything for this. At this time, Wynona Burdette to0ld me that she
hated to leave her car in Miami as she liked i{t. 8he asked me to put
the car in a garage or to park it until she called for it. She gave
ms the keys for the car, as well as the papers of ownership for it.
She gave me no money to store the car, altho she asked what this would
cost. I ¢old her I didn't know so she said she'd pay for it on her
return. The papers she gave me included the title, registration slip
and b1l of sale for the cars I then noticed that these papers were
made out in the name of G. ¥. Swmers. In order that I wouldn't have
to pay storage on the car, I turned it over to my room-mate, Gregory
I. Codomo, to drive it to Miami Beach telling him tp store it at the
Bowery Club parking space, I told him the car wouldn't be used and
that-he could take the plates off of it. I left the girls in my room
which is #517 &t the Ta-Miami, about 6¢30 AM that date. I remained in
the lobdby until 10 AM when X returned to my room and the girls were
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Statement of Henry Randall, Cont'd:

getting ready to leave. I went back to the lobby and the girls came
down in a few minutes. The clerk called a cab and told the porter to
get the girls bags. The girls then left.

-- I should have explained above that at 9 AM, Jan. 17, 1935, I went
to the El Comodoro Hotel, where I saw Joe Adams., He was behind the clerk's desk
in the office. I went in a private office off of the olerk's room and
- Joe ceme in there. I explained to him what Karpis had told me the .
previous night and asked him for twelve hundred dollars. He left the
room and when he returned he said "They ain't got a Hell of a lot of
dough left. Give them this and tell them that's all they get." With
that he gave me a thousand dollar bill, also saying, "I suppose I*ll
have to fix that house up.™ I said nothing but walked back to my
hotel, the Ta-Miami Hotel where I asked the clerk if he could get the
$1000.00 bill changed for me. I told him I didn't know anybody in the
bank and they perhaps would think I stole it. The clerk got the bill
changed giving me twenty $50.00 bills. I then went to my room and
gave Delores sixteen 050.00 bzlh. I told her that I took $200.00
out of the sum. T ‘

On Wednesday aftermoon, Jan. 16, 1935. when I was the n como-
doro Hotel, I was sitting in the lobby with Joe Adams, he said "That's
what you get for doing favors for people.” I asked him what he meant.
He said "I rented that house at Lake Wier to that old lady and her son.
They must have been wanted by the police because there was a terrible
shooting match up there this morning.™ When he mentioned the o0ld lady
and her son, I thought of Fred Barker and his mother because Joe
had previously told me that he had rented Carson Bradford's house at
Lake Wier to Blackburn. I also thought of these people at this time
because I had made a trip to Quincy, Florida, about Dec. 1lst, 1934,

I made this trip at the request of Joe Adams who asked me to drive
George Bevis, one of the Florida racing commissioners, to his home as
his baby was dying. Adams told me that on my way back I should stop

at Bredford's place at lake Wier where I could pick some oranges and
bring them back. He then told me that the old lady end her son who
had stopped at the Hotel were living at Bradford's place. He said
that their name was Blackburn., When I got there, a'negro told me that
no one was at home. He said that he didn't know where Mr. Blackburn -
and his mother were, further that they were gone for a few days. The
negro helped me pick some oranges and when I returned to Miemi the
bell boys at the Hotel took them from the car and put them in the check
room. I 4id not see Joe Adama at that time as I bolievo he was at the
dog track. _ i .



Statement of Henry Randall, Cont'd:

The next day Joe asked me if the Blackburn's were at home and
when I told them that they weren't, he ukod me if the colorod boy
had told me where they were. '

I also wish to say at this time that on Dec. 22, 1934, when I
wes called to the El Comodoro Hotel in lia.mi by Joe Adams and when he
asked me to buy the Buick Sedan for Mr, Morrison who I have identified
as Alvin Karpis, there was also present at this time Fred Barker who
1 lnew was using the names of Bromson and Blackburn. After I had
bought the Bulok Sedan, Adams again can\ad me to his office in romm
#210 and asked me to go to a jewelry stote to get an assortment of =
jewelry for a ladys Barker, Karpis and and Adams were in the office at -
that time and they were talking about Chzlistmu presentse In my .
presence Adams telephoned a jewelry shop and asked if they would pre-
pare an assortment of jewelry for a lady. He said he would send a
man to get the stuff and then gave me one of his cards on which he
had written the name of the SButtin Jewelry Co. on Flagler St., as I
recall, also writing a note for them to give me the jewelry. I went
to the jewelry shop where I got a package that the lady was wrappinge .
I brought the packmge to Adams' office in the El Comodoro Hotel where
Adems with Fred Barker and Karpis looked over the jewelry. They
selected 2 diamond bar pins. All three of them took part in the
seleotion. I recall that Karpis and Fred Barker complained about the
price of the jewelry whereupon Adams fphoned the jeweler saying that
his friends thought the price was too highs I gathered from the con-
versation of the three men that the jeweler reduced the price, as the
three men were elateds Barker then handed Adams some money from his
bank-roll and Adams in twrn gave me the money., Adams also gave me
the balance of the jewelrye I took it with the money to the jewelry
shope The jeweler gave me the receipt for the money. This is the
receipt found in my roam and which is made out to Joe Adams, I got
no money for running this errand,

About a week before the shooting at Ocah. Flu.. Jos Adams called
me to his office in room #210 at the E1l Comodoros He told me that a
friend had left a rifle with himrand that he did not want his people
to know he had it in ocsse samething happened to him, He did not show
me this gun at this time, However, he told me to have a box made for
it, That night at the Biscayne Kennel Club, I asked.Lee Kane, the
ocarpenter, who also works and lives at the El1 Comodoro Hotel to make
& box for a rifles The next afternoén when I went to the track, Xane
had made & boxe We tried to put a shotgun in it and when it wouldn't
f£it, Kane altered the boxe Then on the next day I got the box from Kane

£
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Statement of Henry Randall, Cont'ds

and took it to my room at the Ta-Miami Hotele I then went to Adams’
office in room #210 at the E1 Comodoro when I told Adams that the box
for the gun was finishede EHe then opensd his closet door and took out
a golf bage This & big brown leather bage It has a zipper top
to it and the bows in the bag are covered with a darker brown leather.
He unlocked the bag and took from it an automatic riflees I have identie
fied a gun that has been shown to me by special agent Eanson as the
gun Adams took from this bag and gave to me on this occasion. Adams
and I took the gun apart after which we wrapped it in newspapers. He
also gave me four olips for this gune They were loadeds They also
came from the golf bag which also contained some gold sticks. At this
time Adams told me to put the gun in the box, put a fioctitious name -
on it and then check it Sn the check room at the El Comodoro Hoteles
Nothing was said about & olaim check for the boxe After he said this
he told me I could sell this weapon or get rid of it in any way that

I wanted to. I then took the gun to my room in the Ta-Miami Hotel
where I put it and the olips in the box that I had had made at the dog
tracke I then left the gun in my clothes closet after having painted
on the box in ink, the name of the "Hill Eardward Co., Brooklyn. K. Y."

~ ag oonsignee with the "U S Steel Co., of Bethlehem, Pa." as consignor.

The gun then remained there until the same day that Delores Delancy and
Wynona Burdette left Miami, when on that night I asked Mr. Rolfe at
the Biscayne Kennel Club if he would be interested in buying an auto=
matic rifles I offered it to him for $150.00¢ I told him a friend
of mine had given it to me and that I Imew where he could get 2 more
of theme This was a lie as I did not know where any more such guns
were located, nor had I heard of anymore. Rolfe told me to bring the
gun to his office the next day which I did. At Rolfe's office, Rolfe
and I who were alone put the gun together. We also loaded it when it
acoidentally dischargede Rolfe didn't agree to buy it but said he
would see me that night. When I saw him he said that he couldn't use
the gun and thnt I oould got it buck. I never did got 1te

I wish to ny thlt I wrk for llr. l(. Ao Rolro who opcutu the
Rolfe Armored Service being engaged in transporting money to banks.
He also carries the money from the Biscayne Kennel Clud to the First
FHational Bank in Misami. It was a part of my duty to.acoompany the
truck to the bank, as well as to act as a guard at the money windows
"at the Kennel Clube However during the past three weeks I workéd in
the money change window at the Clube In conneotion with my position
with Rolfe, he had secured for me special officer's commissions in the
City of Mismi and at Miami Shores, where the Biscayne Kemnel Club is -
locatede These permits authorized me to carry a pistols Rolfe had fure
nished me the 45 automatic pistol found in my room at the Ta-Miami Eotel.

4 . [ P —



Statement of Henry Randall, Cont'd:s

This gun is a Colts 45 oal. automatio pistol, government model #C11231l.
He also furnished me the shoulder holster found with this gun, as
well as the Special officer's badge found in my room.

My salary with Rolfe is $42,00 per weeks As far as I know Rolfe
pays my salary, as his Captain, Ted Bush, paid me.

On Monday morning, January 21, 1935 about one A.M., when I was at
the Bowery Club in Miami Beach accompanied by Billie Koreen, I was
told by the Cashier that I had received three telephone calls left no
name, but told the Cashier to tell me that there had been a shooting
scrape in Atlantio Citye I thought some one was playing a trick on me.
However, I still was worried and I thought of the people I had recom=
mended to the Hotel in Atlantie Citye I tried to reach Joe Adams at
his home at the El Camodoro Hotel, but he didn't answer the phone
at either places I then asked my girl ocompanion, Billie Koreen, te
call Bill Morley at the Morley Cigar Store on Kentucky Aye., in Atlantle
City telling her to ask him or whoever answered if there was any
trouble there. This she did. After the conversation she told me that
she was told that there was a shooting &n the Dammor Hotel, that 2
men got avay but they had taken Z women into custody. We stayed at
the Club’for an hour or two when I took my girl homees I then returned
to the Bowery Club, told Gregory I Codomo, my room mate, that I was
going to my hotel and that the next day I was going to see Joe Adams,
ask him if he made the oalls to me at the Bowery Club, and to see what
he knew about this, then give myself up to the Miami Police. Before
this happened I was picked up by special agents Jones and Hanson and
voluntarily went with them for questioning.

I had read in the newspapers of the Bremer kidnaping case. I knew
that Bremer was a brewer and that a $200,000,00 ransom had been paid
for his releases I did not know who all was wanted for this kidnapinge
As I have said above, I had heard about the shooting at lake Wier,
Fla., at the EBradford homees I read the newspaper accounts of that
shooting and then learned that the man I had known at the E1 Comodoro
Hotel as "Shorty"™ alias "Bronson" alias "Blackburn™ was ons of the
kidnapers and was wanted by the federal govermment, Joe Adams had
also mentioned this shooting to me and that these people were wanted
by the authoritiess After reading of this shooting and after hearing
Adams' talk about it, I knew that the man I had met at the El Comodoro
Hotel and who I knew as Morrison,as I have explained above, was a
partner of 'Shorty't or of Fred Barkor and that he-aleo was & fugitive

.
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Statement of Henry Randall, Cont'd:

from the U, 8, Government in the Bremer case.
All the troudle that I have gotten into as a result of running

errands for the people mentioned above was done at the instance of
Joe Adams and it is only because of him that I got in this trouble.

I have read this statements It has been given voluntarily by me.
No promises have been made to me, nor has any force been used azainst mee

/s/ Benry Randall
Witnesses:

J. H, Hanson,
Re Lo Jones

Special Agents,

Division of Investigation
Us So Dept. of Justice®

-11-



STATEMENT OF DUKE RANDALL:

"Miami, Florida
January 26, 1936

I, Duke Randall, make the following statement to L. J. Metcalf &
Pe Ce Dunne, Special Agents, Division of Investigation, U, 8. Depts. of
Justice.

On the Sunday before New Years,Dec. 30, 1935, I was in the El
Comodoro Hotel, Miami, Fla., eating dinner. Joe Adams came up and
said that he wanted me to make a trip for him; he stated that a man
named Smith wns supposed to make the trip but for some reason or other
he was unablé to do it., Adams said that he wanted me to go up to
Etowah, Tenn, and give & man named Harry, who runs a filling station
and garage there, $50,00; that I should tell Harry that the money was
from Joe Adams for the license plates for his car and that he (Barry)
should forget about Joe Adams,

I made the trip as requested by Adams; I left Miami at about 9:00
Ae M. on Dec. 31, 1934 by plane and flew to Jacksonville, Fla. At
Jacksonville there was some question as to whether the plane would go
through; I wired Adams requesting advice as to the procedure which I
should take if the plane didn't fly to Atlanta. Adems wired me at the
Jacksonville Airport that I should use my own judgment but take the
quickest waye.

A

The plane did fly to Atlanta and I rented a car in Atlantg and
drove to Etowah, Tenn. and there did as Adams requested. I told Harry,
as Adams had requested me to, that I meaning (Randall) would be
through Etowah again sometime when I would again take care of him.
Adams also told me to tell Harry that the reason he did not want his
(Adams') name mentioned was that the fellows for whom the plates were
for were booze runners and had got in some kind of a’jm.

I am unable to recall Earry's last name but his filling station is
& large station with garage attached and should be eagy to locate in
Etowah which is a small town. "‘

Signeds~

Witnesses:- Henry Randalle
Le Jo Motcalf
Special Agents,
Division of Inmvestigation
Ue 8. Dept. of Justice"



STATENENT OF DUKE RANDALLs
"January 29, 1935

Miami, Florida. -

I, Duke Randall, presently incarcerated in the Dade County Jail,
Miami, Florida, freely & voluntarily make the following signed state-
ment to Franklin M, Stone and James W Going, Special Agents, Division
of Investigation, U. B, Department of Justice.

My real name is Henry Sterme I am known also by the name of
Duke Randall. .

My father, Elias Harry Sterm and my mother Amna Cecelia Sterm are
both now deceasede. My mother died in 1918 and my father died about
two years latere Both of my parents are buried in some lodge cemetery,
the name of which, I do not recall, in Newark, New Jerseye.

I wish to state that I have never been convicted of a murder charge;
that I have never been arrested on a murder charge; that I have never
been under suspicion, as far as I know, as being responsible for a mure
dere I have never had a friend who was mixed up in a murder case.

I have never been arrested for assault and batterye I have never
been mixed up in any assault casees I have never tried to help any
friend out of an assault charge.

I have never been arrested on any charge in my life. I had never
been in jail before I became mixed up in the case for which I am now
in jaile.

I never went to Joe Adams, wrote to Joe Adams, or had anyone of my
friends go to him with a story that I was in trouble because of an
assault charge, pending against me and that I needed money to get out
of my troubles I never asked Joe Adams for any money for myself for
any reason. I never asked him to help me out of any court troubles as
long as I've known him. I never told Joe that I was in trouble and
needed money to get me out of it,

rd

I read the above statement and it is true.
Witnessess /s/ Benry Randall.

Franklin M, Stone }

Special Agent, Division of Invertigationm,
Ue So Depte Of Justice. .

Birmingham, Ala.

James W, Going, Special Agent, Division of Investigation, U, S. Dept. of
Justice, Birmingham, Ala."



STATEMENT OF DUKE RANDALLs
"Dade County Jail

Miami, Florida
February 1, 1935 T

I, Duke Randall, make the f{ollowin; voluntary statement to Special
Agents Fe M, Stons and J, Vie Going of the Division of Investigation of
the Department of Justices

Several days before I made the trip to Etowah, Tenn. for Joe Adams
which was on December 31, 1934, he gave me instructions to heve a box
made for the gun which I later tried to seéll to Mr, Rolfe. At the time
he gave me the instruotions he t0ld me to have a box made for it and
put it in the check roam of the El Comodoro hoteles At the time he told
me to have the box mads he told me to put any sort of name I wanted to
on the boxe

I had the box made and a couple of days later told him the bLox was
readys At that time he gave me the gun and told me to get rid of it;
do anything I wanted to with it; throw it in the ncean but disposse of
it in some manners I then took the gun to my rotm at the Ta=Miami and
when I made the trip to Etowah, Tenn both the gun and the box were in
ny roome '

After I returned fram Etowah, Tenn. Mre Adams later asked me what I
had done with the gun and I canrot now recall what I ¢olc him at the
time the gun was still in my room.

Several days before the gshooting at Ocala it oocoured to me that Mre
Rolfe might buy the gun as he would have a legitimate use for ite

Before I thought of selling the gun to Mr. Rolfe I remembered what
Adams had said about putting any sort of name on the box so I put the
writing in green ir': ¢n the box which was on it at the time it was
recovered from kre. R.lfée.

On the day that those people left here, the day after thLe ohooting
at Ocala, I todk the gun to Mre Rolfe and left it with him, -

The above gtatement is true & cox-rocto }

Witnesss /s/ Benry Randalle
James W, Going
Special Agent Franklin M, Stone
,Division of Investigation Speocial Agent
o 8¢ Depts of Justice Division of Investigation
Birmingham, Alae Ue 8o Department of Justice

Birmingham, Alabama,"



STATEUENT OF JOSCPII H. ADAMS:

"iami, Florida,
January 29, 1885.

"1, Joseph H. Adams, make the following voluntary statement to
Special Agents R L Jones and J H Hanson of the Division of Investi-
gation, U S Dept. of Justice. No threats have been made against me.
No promises have been made to me. I know that thig statement can de
used againgt me in a Criminal Court.

Since about August 1, 1934, I have managed the El Comodoro Hotel
in ¥iami, Fla., for my father-in-law, T. R. Knight. Prior to that
tinme for a period of several years and at the present time I have bdeen
also engaged in the grey hound racing dbusiness. At present, I am
2ls0 manager of the Bigscayne Kennel Cludb in Miami Shores Village, &
suburd of Miami, Fla.

In about April 1934 when I was at Newark, N. J., for a period of
several weoks seeking a dog track loocation, I met Duke Randall thru
a olerk at the Douglas Hotel. I employed Randall to drive my ecar. I
knew nothing about Randall at that time. He worked for me for about
6 weoks during which time we beoame quite friendly. Before I left
Newark for Miamil Randall spoke to me about getting work in Miami during
this present winter. I told him that if he came down here I would
assist him in getting worke From the time I left Newark until the
latter part of Oot. 1934, when Duke Randall oame to Miami, Fla., ac-
oompanied by his friend, Gregory I. Camodo, I had written several
letters to Duke telling him that I would get him work in Niami and that
if he ocame to Miami, he ocould live at the El Comodoro Hotel until the
season starteds I had also told him I would take ocare of his hotel
bill and that I would see that he got hig board. I understood that
Randall and Codomo drove down here in an old Ford Coupes At the time -
Randall arrived here, he told me that he had been working in New Jersey
at the lathing business and that he had a little money. Prior to
Duke's ooming to Miami he had written to me from Newark that he was
in troudble on an assault charge and tried to borrow $260.00 from me
to settle it. I never answered his letters asking for this money.
After his arrival this oase was never discussed. Om Dec. 1, 1934,
we opened the Bigcayne Kennel Clud and Randall was given employment
by mo as & guard at the track. His salary was $7.00 per day and while
he was ocarried on the payroll of the Rolfe Armored Service Co., the
Biscayns Kennel Club remitted to the Rolfe Co. for Randall's special
police eommission. On an occasion in about December 1934 when I was



Stetement of J. H. Adams, Cont'd:

at the Biscayne Kennel Club, Randall attempted to show me some papers
which appeared to be legal doocuments and at the same time he saild
something about having been convicted of murder and that the papers
indicated that everything had been cleared ups I was busy at the
time and paid no attention to what he was saying. We never discussed
this matter subsequently. On another occasion, a few weeks after
Randall came to Miami, I found a note in my desk which was written on
the Bl Comodoro Hotel stationery. The note had not been gent thrm ‘
the majls. It read to the effect that I had befriended the writer's
son, and that the writer who signed the note as "Philadelphia Louie"
or some such name, now wanted to do me a favor. The writer then went
on to say that the "Kelly Mob"™ from New York were going "to take" me.
I thought nothing much of this note, but showed it to Duke Randall
who took a note book from his pooket, looked thru it and then said
that there was such & party as the writer of it. Randall, however,
said nothing to indicate that he knew who wrote the note.

1 have known William Harrison for at least & years. I first met
hin when he was selling or cashing tickets at the Miami Beach Kennel
Clube I don't recall who introduced me to him. However, since that
tine I have seen him in Miami frequently and recall that I also saw
him 2 or 8 years ago at the Derby in Louisville, Ky. In Miami, I had
been told that Harrison was an excellent golf player and on one occasion
I played golf with him. I don't recall any of his associates, but I
think everybody running the track at Miami Beach, the gambling places
and the saloons there kmow him.

On 8ept 1, 1954, William Harrison accompanied by a man whom he
oalled "Sea-Lion" eame to the El Comodoro Hotel, after I had met
Harrison on the streets in ¥iami a few days earlier when in a general
oonversation I informed him that I was at that time managing the
El Comodoro Hotels While I didn't cheok Harrison in the Hotel, I
believe I saw him on that day, He was then acoompanied by the man
called "Sea-Lion" whose photograph I have identified as Harry Sawyer.
On that day I recall Harrison telling me that a friend was coming in
on & plane that day from Havana. The next day they drought an elderly
man to the Hotel who they introduced to me as Cash MoDonald from
Detroite MoDonald did not stop at the El Comodoro, but h. told me
that he was stopping at the MoAllisgter..- - - ;



Statement of J. H., Adams, Cont'd:

During the period of Sept 1, to the 12th 1934 when Harrison and
"Sea Lion" were at the El Comodoro, I saw them frequently in campany
with ¥oDonalde I understood from general conversation with them that
S8ea Lion operated a gambling place and saloon in the West; further
that he had been in ¢t roudble with the U. S. Government having been
questioned on mmerous oocasions in eonnection with income tax matters.
On one occasion I heard "Sea Lion" tell Harrison that he should have
registered at the Hotel under his eorreot name. Practically all of the
conversation I had with these men ooncerned gambling. They frequently
referred to the "Big Deal™ in Cuba saying they had secured control of
the Joockey Club, The KNational Casino, both in Havana and that they
oontrolled all of the gamdbling in Cuba and that they expected to open
& place in the Plaza Hotel in Havana. They alsc spoke of operating a
place in Niami and I drove them in my Linooln Sedan to look at several
sites for a gambling place in Kismi. One of the places I took them to
was Broward County, Florida, where I showed them a big white house
that had been erected for a Casino and whioh place is located opposite
the dog tracke On this trip we returned by the way of Miami Beach
and I recall that when getting a sandwich there, that Harrison told
the bartender that he, Harrison, formerly operated a saloon on Kiami
Beach; further that this place was located on Colling Ave and 23rd St.
In comneotion with the proposed gambling site in Broward County we
discussed this matter on several times and I even made a trip to Hollywood,
Fla., to see a lawyer, whose name I don't recall, tut who represented
somoone having a mechans lien on this place. No further negotiations
wore entered by me or these men to my knowledge ooncerning this particular
site.

During this particular period these men also told ms that they
had a gambling place in the north, as I recall in Ohio.

During this period, I also recall that Earrison and KoDonald made
a trip by air to Havana. "Sea Lion" stayed at the El Comodoro during
the time they were gone.

On Harrison's return to Kiami, and as I recall about 2 days before,
he and "Sea Lion™ ehecked out of the Hotel, Harrison came to me in my
private office at the El Comodoro with a package, wrapped in newspaper.
He told me there was & gun in the package and asked me if I would keep
it until he returned. Ee mentioned that he was going back to Havana
to olose their deal in the Jockey Club and all the gambling. About 2
days after giving me the gun, Harrison and “"Sea Lion" checked out of
the Hotel unbelmown to me.

».7



Statement of J. H. Adams, Cont'ds

I wish to say at this time also that during the time Harrison and
"Sea Lion" were at the EF1 Comodoro Hotel, Cash ¥oDonald mads frequent
trips by air to Havana. He remarked once during this time that he
- made enough air trips to Havana to own the ship. He always oarried a
tan drief case at this time. I never saw the oontents of it, but I
- do recall that whenever Cash McDonald returned from Havana, he with
Harrison and "Sea Lion" went up to Harrison's room Lmmediately. They
at no time during this period mentioned anything except gambling and
whiskeys They at no time mentioned the Bremer kidnaping case, nor the
fact that they were exchanging money. They at no time during this
period mentioned the names of the Barker-Earpis gang by name or dy
the aliases that I knew Fred Barksr, Alvin Karpis and Barry Campbell,
as I will explajin delow.

Viith reference to the gun that I mentioned above and which was
left with me by Harrison, several wecks after he left the El Comodoro,
I spoke to T. C. Blackbura about this packsge asking him if he Imew
when Harrison would retwrn to ¥iami. This was prior to Thanksgiving
sone time. I did not tell Blackburn what was in the peckage nor did
I tell anyone else about it. Then about the middle of Dec. 1934, I
saw Harrison in the lobby of the El Comodoro and I asked him when he
was going to take the package he had left with me., He replied that
he would call for it the next day, but he never dide From the time I
received this gun in Sept. 1934, it remained wrapped in paper in my
golf bag which wos sitting in my office at the Hotel. Just before
Xmas 1934, I had my office located on the main floor at the Hotel
repainteds For this reason I moved my office temporarily to rom
210 4in ths El Comodoro. I moved my golf bag up there plaocing it in
the closet and at that time I thought of the gun in ths golf bag. I
took the package out and opened it when I recognised it as & machine
gm of same kinde I also noticed that the manufacturers name on the gun
as well as other marks of identifiocation had been ehisled off of it.
There were &lso several elips in the package all of which eontained

_oartridgess The gun that has been shown to me by Bpscial Agents Hangon
and Jones appears to be the same gun that was left with me by Harrison.

“When I saw what kind of & gun this was, I put it back in the golf
sack. Several days later, after debating what to do with the gun, I
called Duke Randall ¢o my office, showed him the gun after removing it
from my golf bag, gave him the gun and the olips and told him to throw
the gun and clips in the Bay. 1 did not tell him to have a box made
for the gun or to oheck it in the cheock room at the El Comodoro Hotel.
After this cocésion, Duke Randall told me he had dumped the gun in the
baye I had never registered this gun with the Collector of Intermal
Revenue and had never taken any steps in connection with it in any
manner except as has boen desoridbed above.




Statement of J. He Adams, Cont'd;

With reference to the members of the Barker-Karpis gang, I wish
to say that I knew Alvin Karpis by the names of Wagconer and Green;
that 1 knew Fred Barker by the name of T. C. Blackburn and Harry
Campbell by the name of Summers. I wish to say that at this time that
1 did not kmow these men were Alvin Karpis, Fred Barker and Harry
Campbell. I believe that these people were referred to the El Comodoro
Hotel Cash MoDonalde When he was at Miami as I have explained
adove, MoDonald told me that he would refer his friends to my hotel
and that they would stop there enroute to Cuba. When Karpis as
Waggoner came to the El Comodoro in about Sept or Oct 1934, he asked
me if I knew Cash MoDonald. He then introduced himself to me as
Waggonere. Likewise when Fred Barker who I knew as T. C. Blackburn and
Harry Campbell who I knew as Summers came to the Hotel they also spoke
of Cash ¥oDonald asking me if I knew him. As I recall at this time,
Blackbura told me that Cagh MoDonald had sent me to the El Comodoro
Hotel. These men when stopping at the El Comodoro Hotel were acoom-
panied by Mrs. Kate Barker who had registered at the Hotel as MNrs.
Ryan. She was represented by Blaokburn as being his mother. Harry
Campbell was acoompanied by a woman on some of these occasions but I
never saw her. Karpis, who I knew as VWaggoner and Green, was acoom-
panied by & young lady who was represented to b his wife and who I
later noticed was pregnant. This entire group of people stopped at
the El Comodoro at various intervals from Sept 1934 up until January
1935. Bome time, some of them stayed as long as soeveral weeks. During
their stays I had frequent conversations with the mer and they generally
discussed gamdling. They frequently spoke at this time of Cash MeDonald,
of how they were hooked up in gamdling in Cuba, that Cash was to handle
all of the dealings and that they were oconnected with the gamdling in
Ohio.

The first of several especial favors that I d4id for these people
was in about November 1934, when I told Blackburn that I was going
to Tennessee. He at that time asked me to get some automobile license
plates for him there. I told him that I would try to do this. He at
that time said he was & bootlegger. He gave me the desoription of his
oar which was a Buick Coupe. He also gave me ths mo'or number of the
ocar. When I got to Etowah, Tenn., I spoke to a friend who operates a
garage there and whose name is Harry Cooke I gave him a desoriptiom
of Blackburn's oar and told him I wanted to get license plates for
T. C. Blackburn who was & bootlegger and that they should be mailed to
Blackburn in my ocare at the El Comodoro Hotel. When the plates arrived
in Miami, Blackburn was living at Oocklawaha, Fla., and I forwarded the
plates to him there. Blackburn gave me three dollars with which to buy



Stetenent of J. H. Adams, Cont'd,

these plates. I wired him at Ocklawaha that I was forwarding these
plates to him.

Abdout the same time that I got Blaokburn the license plates or
perhaps & short time before that Blackburn came to ms gaying that he
had made several trips over the State of Florida and that he was
planning on renting a place at Orlando, Flas Knowing that Carson
Bradford had a place in that part of the State at Ocklawaha, Flea.,
located on Lake Wier I spoke to Blaockbura about ite He appeared teo
be interested and said that he would go there to look at it. I drew
& map for him ghowing him the direotions. This was done a regular
road map.  After Blackburn, Mrs. Ryan and Summers had been sway on & .
trip they told me they had looked Bradford's place over and that they
wanted to rent it. I then telephoned to MNr., Bradford telling him X
had some people at the Hotel who would like to rent his summer house
at Lake Wier. He replied that he would rent it for $76.00 per month.
Blackburn then agreed to rent it on a monthly basis. ¥o papers were
signed, nor was a lease drawn for the rental of this place. To my
knowledge Bradford never met Blackburn, Green or Summers. While the
Blackburns were at this house, I visited them there on one oocasion,
I drove up there alone in Duke Randall's Ford Coupe on that oocuim
and will explain my reascn for making that trip below. :

When they were at Bradford's place they asked me to have the
newspapers sent to them. I never did do that, because I didn't want
to be bothered with mailing the papers to then each day.

I also recall that one of my bell bdoys at the K1 Conodoro hﬁ'.
=y sorvice and when he resigned he said he was going to Lake Wier te
work for the Blackbumms. After about a week this bell hop who Is a

negro and who is named Johnson oans baok to the Hotel saying he had
loft the Blukburn'c enploymente I gave him his job back.

Another th!.ng that I 4id for Bltokburn was ¢o u'rango for the
purchase of some jewelry for him. As I recall, a day or two before
Xinag, Blackburn with Waggoner was at the E1l Comodoroe They cams to my

private office on the second floor in the El Comodore. I believe that |

I had met Blackburn and Waggoner in the lobby of the Hotel. Duke
Randall was with me on this ococasion. After the four of us had deen
ta for & while Blaockburn said samething about bBuying & Xmas
present for his mother. I suggested to him that we eould have some
things sent to the Hotels The four of us then went to my private
office where we talked for a while and drank some beer. I thea tele-
phoned the Sutton Jewelry Co., told them who I was and that I was
going to send a man down to get scme Jewelry from which to make a
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selection. I then asked them for some suggestions for & woman about
Mrs. Ryan's age. I also asked Duke Randall to go down to the Jewelry
Co., to got the sampless I gave him one of my cards or a note to the
Jewelry Co., instructing them to give the bdearer the samples. When
Duke returned with the jewelry, Blackburn selected a eouple of diamond
bYer pins. As I recall the purchase price was less than $200.00.
Blackburn paid for the jewelry giving the money to Duke. I paid no
attention to his bankrolls I recall that I telephoned Sutton for a o
reduction in the price of the jewels selected. Duke then returned the
Jowels not purchased and so far as I laww pd.d for the articles that
thk'bum decided to dbuy. , A

As I recall on this same dny. Waggoner mentioned that he had deen
looking at a Bulok automobile at the Ungar Agency and that he was
going to buy & ear. As they left my office I heard Wagzoner and Randall
talking about this purchase. I heard Waggoner ask Randall if he would
buy the car for him. I recall that a purchase price of $1400 was
mentioneds I did not o¢all anyone at the Ungar Buick Co., telling them
that Vaggoner was interested in the purchase of a Buiek Car. Previously,
however, Blackburn had told me that he was contemplating trading his
Buick Coupe for a new car and at that time I told him that if he was
going to buy & car that I would 1like to see him bduy it from Ungar. I
at that time telephoned lr. Arthur Ungar telling him that a friend of
mine from up in the country was planning to buy a new Buiok and that
I would 1ike to have him take care of this friend. He promised to do
80, but so far as I know Blackburn never bought a Buick from Ungar.

At thig time I would like to say that so far as I lmow Alvin Karpis
never used any names except Waggoner and OGreen. I did not know that
he had used the name of Leroy Morrison mor did I know that he had
purchased a Buiok from Ungar. I do not know if Duke Randall purchased
a oar for Karpise 80 far as I know Duke Randall imew Karpil by the .
names of Waggoner and Grm A _

In the first part of December 1934 when hrpic was stopping at the
El Comodoro Hotel with his wife, he asked me to refer him to a physician
for his wife who was pregnant. As I recall I telephoned Dr. F. O.
Nichols telling him that cne of my guests was eoming over to see him.
I don't recall 4if-I gave him the name of Karpis who I-inew as Waggoner
at that time, S0 far as I know Dr. Niochols never oalled on Karpis'

y
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wife at the Hotel. I did not tell Dr. Nichols that these people
were named Woods. I do not recall any conversation with Dr. Kichols
about these people except that when I referred them to him I told
him that these people had paid their hotel bills and that I thought
v thoy would be a good risk. :

: About the ntddlo of Dooembor 1954 or porhapt shortly prior thereto,
Wazgoner spoke to me about renting a house saying that because his
wife was pregnant, they wanted to get & quiet place. At that time he
had several olippings from the newspapers concerning the rental of
houses and had asked me about the locations of those houses. Adout
this same time, & Mr, Thomas who races dogs at the West Flagler Dog
Track had mentioned to me and ¥r. T. R. Knight that he had a house te
rent. Ths ocossion for this was at a time when ¥r. Thomas had net
with us to discuss the purchase of the Biscayne Kemnsl Cludbe At that
tine he spoke about his house. Mr. Xnight and I then drove by the
place, and looked it over, At that time we had in mind the establighing
of ¥r. Thomas' finanoial worth rather than the renting of the home for
him. However, when Waggoner talked to me about renting a home I
thought of the Thomas places As I rocall I drove Mrs. Wag:oner teo

the Thomas homee I am not eertain but I believe Taggoner was also
with use Thomasg had offered to rent the house for 5750.00 for the
season and Waggoner agreed as to this price. I 4id not assist in -
drawing up the lease for the Houss. Waggoner, howsver, gave me $750.00
to pay Thomas for the rent. Waggoner took this money from an envelope
that he had in the El Comodoro Hotel wault. This money had beea

given to me by Waggoner along with some othor money and was kept in

an eavelope in the Hotel wault for safe keeping, as is dons with

other guestse Waggoner had left this money there a few days prior
thereto and had left it in his wife's name, The $750.00 as I recall
was in fives, tens and twentlies. I also wish to say that Waggoner om
several oocasions asked for this envelope and took monsy from it.

¥rse. Waggoner never ocalled for the envelops to my knowledge.

_ On the day after the ghooting at Ocklawaha, Fla., Duke Randall
oame to me at the El Comodoro with the elainm eheck for the Waggoner
envelope and with a note from Mrs. Waggonsr. Duke said that Nrs,
Waggoner wanted $1200.00, I got the envelope. At that time I sald
to him it was a shame about Bradford's house and that I ought to keep
the money for repairs to it. At this tixe I had read in the papers
about Blackburn being Fred Barker and that he was wanted for the
Bremer kidnaping. I then realised that Waggoner and Sumners were alse
wanted for the same thinge At this time or the next day or so I saw
Waggoner's pioture in the Mismi Beach Tritune and realiszed that he

es ane
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was Karpis. At the time I gave Randall the $1000.00 note I told him
that if ho was mixed up with these people ho was getting himself in
trouble. That night when I talked to Randall he told me he had goen
Waggoner and Summers on the night of the shooting with this woman
and that he had communicated with a friend in Atlantic City and that

_ they were going up theré, He also told me he had Lought railwsy tiockets
for the girls to Athntlo Citye. I did not tell the polics authorities
about this; nor had I learned of Randall's anhti.n‘ them until thi.t
time.

1 al» wish ¢to uy that mor l‘..ggonor tirut stopped at the Bl
Commodoro he left the Ford Coupe he was driving in the parking lot in
the rear of the Eotels When he left he turned over to me the key for
the car saying the registration papers were in the car and that the
owner or Willie Harrison would come down and get the ocar. He said
that 4if I wanted to use it that it would be OK and that if Harrison
or the owner didn't eomes for it, I oould sell it. After the car was
on the lot for a fow weeks I had it moved to the Biscayne Kennel
Cludb, In the first part of November, 1034, I told Duke Randall that
he oould uge its I gave him the money for the license plates. I
told him the cirounstances under which it was left with me and that
it might be & stolen car but that if he wanted to use it and buy
plates for it that it would be OX. He did this, and I frequently
drove the ear at this time. After I had turned the car over to
Randall, Waggoner ocame back to the El Commodoro on several oocasions.
He asked about the car and in reply to the questions he put to me, I
told him neither the owner nor Harrison had called for the car and
that Randall had it. He said that rather than have Randall give it
up, he would buy another care That was nx that was ever said about
the ear. I paid nothing for it.

I wish to sy that I never got any money tm this bunch of men
exoept the Hotel business that I got from them.

I also wish to say that about the middle of Dec. 1934, I began
to got susploious of this group of men and the way they were acting.
Because of this I told Randall to get rid of tho g that had deen
left with me algo of the Ford Coupes I further had Randall make &
4rip to Etowah, Tenn., to see Cook for the purpose of having the
feoords fixed there on ths license plate that I had geoured for
Blaockbwrn so that they eculd not be traced to me. Randall made this
trip and told me that this had been done. .
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I was also suspiolious of them because on a trip that Cash ¥eDonald
made to Niami in the latter part of December 1934, adbout Xmas time,
when he came to the E1l Comodoro to see me and asked for Blackburn's
and Waggoner's address, whieh I gave to him, in reply to my questions
ag to the identities of these persons, he ochanged the subject and
ovaded the questions I asked hin, At this time I told Cash that I
would telephone Waggoner to eome over but he told me he was busy dut ‘
would go by his place. Casgh referred to Karpis as Waggoner, I nonr RN
ssw Cash MoDonald, William Harrison or “"Sea Lion"™ in the presence of .
Fred Barker, Karpis or Campbell, but trcn thclr oonvonationo thoy
apoh of each other as partnerse : ,

I wish to say here that after Rmdun got tho thounnd dollar -
bill from me as was explained above, there remained another thousand
dollar bills ZThis is the bill that 1 turned over to Special Agents
Jones and Hangon. I kept it to effer it to Mr. Bradford for repairs
on hig house, bdut he refused it, I effered it to him a day or twe
after the shooting at Ooklawaha, but when he refused it, I kept it
until last Saturday when I gave 1t to the Special Agents mentioned
- abovee I m then put thoir narks of 1dontiﬁontion on it

1 tllo wilh %o uy thn.t on an oocuion when I saw Cash MoDonald

in the latter part of Dec. 1934, after he had asked me where Waggoner
was living he told me that he had been by Waggoner's place; at this
tine he also told me that a friend of his named Art, the last name
being Hebebran or some such spelling, would ocontact me in the near
future. He said that Art would stop at the Fleetwood Hotel, that he
had been by the Hotel to see a Mr., Bremnan or Drennan and told him to
have Art get in touch with me. He algo desoribed Art as a gambler
from Cleveland, that he was ooming by plane from California and for
me to cadle hinm at an address in Havana when Art arrived. He gave - ' -
" me & oable address that I recall was something 1ike Frederieo Shackleford.

Cash ¥oDonald referred to Art as his partner and wanted me to meet -
him so that they eould looate & gambling place in this vicinity. I
recall that I asked MoDonald if he wanted a place on Miami Beaoh and
he told me that he didn't want to eampete with the fellows there., He
also mentioned ha & meoting on South Niami Beach with a a.omx or .
.- more fellows. ‘I don t kmow mt thu uoting wag about,

. Vo
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 After having had this statement read to me by Special Agent -
Eanson, I voluntarily affix my signature hereto, no proninu hwrin;
been mdo to me, nor any toroo oxcroiud cgaiut mee

1 u-o wish to add that after 1 got au-pioio\u of thou pooplo.
in the latter part of December, I made & trip to Ocklawaha to observe
thea at the Bradford home. Everything appeared to be regular there.
Blackburn and his mother were thoro and thoro was nothing moro to ,
Arouse my c\up!.olm ol ,

I algo wish to say that neveul months ago mn Waggonor was at

the El Comodoro Hotel, he asked about & kidney man so I referred him
to Dr. John Hall, = _

I voluntarily affix my signature heretos
/o) 4. B. Adems .-
Witnesses:
R. L. Jm. s o - :-* DT -. - N . S T .. T T :“ -
Je B, Eanson, .
Spocial Agents

Division of Invutigntlon N
U, 8. Dopt of Justice."
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- Re: Harboring Charges Apsinst S
: JOSEPH H. ADAMS and HENRY Miss GEndY ..ueeecan
v, "DUKE®" RANDALL, MIAMI, [ [P—
T FLORIDA,_ e e
y
' During the fall of 1934 and the early spring of 1935, Joe
Adams was the Manager of the ElComodoro Hotel at Miemi, Florida.
"Duke” Rendall, whom Adams had met several months prior to this

) time at Newark, New Jersey, was working at a dog track at Miami
known as the "Biscayne Kennel Club", Adams had an interest in
this club and‘'he erranged for Randall's employment there.

} The harboring charges against Adams and Randall are based ||
,,\ upon the indictment returned at St. Paul, Minnesota on May 4, 1934 °
which wes the first indictment returned in the Bremer kidnaping
7 cags, ~Thisg indictment charged Alvin Karpis, Arthur "Doc®)Barker,
Rcy _14 (Russell Gibson), Izzy alias Jones (Oliver AYBerg),
y)\c Pm.llip”Delaney Willien Eéverd®Vidler and John J.OMcLaughlin, Jr.

with conspiracy to kidnap Edward George Bremer. On May 4, 1934 &
bench varrent was issued egainst Arthur "Doc" Barker. On May 7,
1934 a bench warrant was 1ssued as to Alvin Kerpis., The second
indictment in the Bremer kidnaping case, which included all of the
subjects, wes not returned until Jenuary &, 1935 and, therefore,

the Government of necessity must base its harboring charges on the
first indictment above mentioned.

Adams apparently became acquainted with various members of
the Barker—Karpis gang through ¥iliiam J. Harrison, whom he had

knowvn for approximately five years as a result of Harrison's former
gambling activities at Miami, .

Members of the Barker—KaIpi&Jnob resided at the E1 Comodoro
Hotel at various intervels from September 1, 1934 to Ja.nua.ry 14, 1935.
The names they used in registering are as follows§i

REOORDED INDBXED -
Alvin Kerpis Ji;fagner end H. .C Dra & l}(%!ﬁ —_—
Dolores Delaney Mrs\v'agner and Mrs, E.Ng ‘
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Herry“Ceupbell G. L.OSummers
Wynons\Burdette Mrs. G L.\Summers
Fred Barker ' T. CPBlackburn
Katel Barker . Mrs..G. FQRyan
- Arthur "Doc" Barker J. BOBolton
- _ Villie.: JQHorrison E. kMAlowe
RusselloGibson J. fokerts

On September 1, 1934 William Herrison registered into the
El Comodoro Hotel with a party of three, among whom was Herry Sawyer,
and remained there until September 12, 1934. They were frequently
visited by Cessius\icDonald, who was making trips to Havana, Cuba,
the purpose of which it was later developed -was to exchange the
Bremer ransom money. Before checking out of the hotel Harrison
left with Adams an automatic rifle wrapped in peper. He stated he
would cell for the gun within e few days, but failed to do so., The
gun remained in Adams' possession wntil shortly prior to Christmas
of 1934, when Adams delivered it to "Duke" Randall with instructions
to throw it into the bay. This gun wes never registered with the
Bureau of Internal Revenue znd after its surrender to Special Agents
of the Bureau by Randall it was determined that it was a Browning
autonztic rifle and that the serial number had been obliterated.

Alvin Karpis and Dolores Delaney registered at the E1 Comodoro
Hotel under the names of J. Wagner and Mrs. Wagner on Septemher 20,
1934, It appears th:t they had been referied there either by William
Harrison or Cassius McDonald. They departed for Havana, Cuba the
following day, but before their departure Adams furnished Karpis
business cards on which were written introductions to Nathaniel Heller
and George Harris of Havana. Karpis drove to Miami on this trip in a
Ford coupe which he had purchased in Cleveland, Ohio during the summer
of 1934 under the name of Charles®Bronson. He left this car on a
parking lot at the rear of Adams! hotel and turned the keys over to
Adams, advising that the papers were in the car and that Willie
Harrison or the owner would come dowvn and get it, Adams stated later
to Agents that Karpis informed him he could use the car and if the
ovner did not call for it he, Adams, could sell it. This car Adams
turned over €o "Duke" Randall and furnishied RandmlY $10.00 with which
to buy Florida license plates. It was found in Randall's possession
when he wzs taken into custody by Bureau Agents.
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On September 29, 1934 Fred Barker, under the name of T. C.
Blsckburn, and Harry Camptell, under the name of Ge. L. Summers,
registered at the El1 Comodoro Hotel, which residence was continued
until November 7, 1934. On September 30, 1934 they were joined by
- Kate Barker, using the name ot Mrs, G. E. Ryan. During the esrly

- part of November 1934, Joe. Adams negotiated with Carson\Bradford
for the rental of the Bradford home at Oklawaha, FlOI‘ld represent-

- ing that an elderly woman and her two grown sons des:l.red to rent

the property. About Noveiber 15, 1934 Joe Adams went to Etowah,
Tennessee, which was his formgr home, and enlisted the services of
an old acquaintance, one Harry) Cook, in securing 1934 Tennessee
license plates for a Buick coupe, edvising Cook to get the same
under the name of "I. C. Blackburne". Adams informed Cook that
"Blackburne® was a friend of his and a whiskey runner. Cook had one
Frank) (Jennings obtain the plates and Cook sent them to Adams, who in
turn forwarded them to Fred Barker, under the name of Blackburn, at
Oklawaha, Florida, where the Barkers had taken up their residence in
Carson Bradford's home., In the latter part of December 1934 Adams
sent "Duke" Randall via airplane to Etowah, Tennessee to see Harry
Cook and gave him $50.00 to fix tuings so that Adams would not get .
mixed up in trouble if anyone should start tracing the license
plates. Adams also paid the expenses of Randall's trip, which
amounted to more than $100.00.

It might be noted that from September 1934 to January 16, 1935
Alvin Kerpis, Fred Barker and other members of their gang stopped at
the E1 Comodoro Hotel at various intervals. During this period Karpis
would spend part of his time in Havana and the gang apparently used the
hotel as a meeting place and "hang out" between the various trips.

On sbout December 14, 1934 Joe Adams assisted Alvin Kerpis in
renting a house at 1121 N.E. 8th Street, Miami, Florida, by inspecting
the house and paying the rent therefor in the sum of §750.00 in cash,
waich was supplied by Karpis. On December 22, 1934, "Duke" Randall
purchased a Buick sedan for Alvin Karpis, giving Kerpis' name as LeRoy

Qlorrison of Buffalo, New York, from the Ungar Motor Company of MiamT,
paying cash for this automobile, which vas given him by Karpis in the
private office of Joe Adams. The fictitious name was also supplied which
Randall knew was different from that- then being used by Karpis.

Wynona Burdette registered at the hotel with Harry Campbell
under the names of "G. L. Summers and wife" on November 25, 1934 and
remained there on this trip until December 11, 1934.

. .
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On or sbout December 15, 1934 Joe Adams took Alvin Karpis to
Oklawaha, Florida to visit Kate and Fred Barker, Wynona Burdette and
Harry Caapbell, On tais occasion, according to Vynona Burdette's
_stztement, she overheerd Adams inforam Campbell and Fred Barker that
there were some Government men in Mjami and that Barker and Campbell
"had better get out of Oklawaha as the Government men might find out
they were there". ’

Vhile Karpis and Dolores Delaney were at the El Comodoro Hotel,
Adams came to their room and informed them that he desired them to
remain in their rooms as much as possible; that he did not want them
running in and out of the hotel. In order to keep them company he
furnished theu with a radio. WVynona Burdette also made the statement
to the effect that the gang at Oklawaha received a note signed by Joe
Adams which stated, in substance, that the gang had better get out of
that place and stey out of there since the place was "hot". The state-
ment was also made to the effect that Adams was getting tired of warn-
ing the gang. This note was apparently delivered by "Duke" Randall.

In connection with the raid at Oklawsha, Florida on Januery 16,
1935, which resulted in the deaths of Kate and Fred Barker, Randall made
the statement that on the afternoon of that date while he was at the
El Comodoro Hotel, Adems informed him of this shooting which had
occurred at Oklawaha., Leter that evening Randull was contacted by Alvin
Karpis and was asked to obtain for Dolores Delaney $1,200.00 from Joe
Adans. He stated thet on the morning of January 17, 1935, at his reguest,
Adems furnished him with $1,000, which was taken from the envelope of
Alvin Karpis which was kept at the hotel desk. At that time Randall
advised Adams he had had a meeting with Karpis and Campbell on the
evening preceding andhed directed the girls, namely, Dolores Delaney and
Wynona Burdette, to proceed to Atlantic City, New Jersey where they would
be joined within a short time by Kerpis and Campbells On the night of
January 16, 1935 Randall gave Karpis and Dolores Delaney a certain piece
of paper carrying the eddress of the Danmore Hotel, Atlantic City, New
Jersey, at the request of Karpis when inquiring for a place to stop there.
This resulted in Karpis and Campbell taking flight via automobile to
that place, at which locetion they were joined later by Dolores Delaney

and Wynona Burdette, who proceeded there by train on January 17, 1935.

On the night of January 16, 1935 Wynona Burdette also contacted
*Duke" Randall at the dog track for the purpose of having him come out
and confer with Alvin Karpis. It was at this meeting that the address at
Atlantic City was furnished Karpis. Randall that night took Dolores



Memorandum for the Director -5 - 6-2-37
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Delaney and Wynona Burdette to his room at the Tamiami Hotel where they
spent the night.

- In addition to the above definite acts of harboring, Adams
- arranged for the attendance of doctors on Kerpis, who was treated for
a venereal disease, and Dolores Delaney, who was expecting to give
birth to a baby. He also arranged for the inspection of jewelry and
the Government has proof indicating & close association between Adams
and Fred Berker through telegraphic communications and similar evidence
of contacts between them. Adams has further admitted that Karpis
pleced an envelope in his hotel safe containing large quantities of
money, some of the bills being of $1,000 denomination.

[

During the period that the Barkers were residing at Oklawszha,
newspapers were being furnished them through the services of Joe Adams.
This was denied by Adams, but the fact is borne out by a telegram which
was sent by Adams to T. C. Blackburn at Carson Bradford's home, Oklawaha,
on November 24, 1934, as followss

"I am sick Stop Papers will start today sorry for delay
Stop Mailing plates today Stop Thanks for fish did
enjoy them so much Stop Regards to all"

Signed "Joe Adams"

As to Adams' guilty kmowledge, Andre:.oi.}urante mzade the stetement
while Karpis and Campbell were still at large ‘hat Adens had informed
him, in referring to members of the Barker-Xerpis gang living at the
El Comodoro Hotel, thzt they were responsible for a kidnaping in the
middle west and that he could get anything out of them he desired. This
statement was unsigned and there are indications at the present time that
Gurante will be an unwilling witness. It will be further noted that Adems
furnished Randall with $1,000 belonging to Karpis after he was informed
and had notice of Karpis! connections with the Barkers who hzd been killed
at Oklawaha. Signed statements were obtained from Adams and Randall, in
which they admitted their various activities wifh members of this gang.

T The defense is endeavoring to suppress these statements, perticularly
those obtained from Randall and the facts pertaining to this phase of the
case are the subject of a separate memorandum which is being furnished you,
together with copies of the statements obtained from Adams and Randall.

Indictments were returned against Joe Adams and "Duke" Randall
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at Jacksonville, Florida on February 7, 1935. The first indictment
charged conspiracy to harbor Alvin Karpis from szbout September 1, 1934

‘continuously at all times threafter up to and including the date of the
indictment. The second indictment charged them with harboring Alvin

Karpis on December 22, 1934.
The case is set for trial at Miami, Florida on June 7, 1937.

Respectfully,

E.A.Temm
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EAT:RP June 3, 1937 ,.t :
i '*( "“‘m
MEMORANDUM FOR TEL DIRECTOR e

/’ I am attaching hereto a memorandum dated June 2, 1937,
)\ which sets forth the facts in connection with the herboring of

members of the Barker - Kerpis Gang by Joe Adems and Duke Randall
in Mismi during 1934-35. 0 o

There is also attached hereto & memorandum dealing with
the allegations of irregulsrities on the part of Special Agents
! of the Bureau in tsking statements from Randall and Adems.

Si Attached to this memorandum is & brief memorendum dated
March 11, 1937, which sets forth in summery form the allegations
end results of the investigetion concerning bribery of Walter

Barlow, former Special Assistant handling these cases, and slso
a copy of the report of Agent Loebl dated &t Weshington, D. C.,
L ¥arch 3, 1937, which sets forth the complete investigetion of

l/ these allegations.,

ully,

Res:

E. A. Tamm,.




Federal Bureau of !nuzztigatﬁm
ted States Departmentof Ju -~
Pashington, D. .

EAT:DM
@""" June 8, 1937. *
Time --\\

ME/IORANDUf FOR_THE DIRECTOR

RE: Joe Adeiis Trial.

Mr. K. R. McIntire called me from Miami, advising as to the
progress of the trial of the above cese during the day.

Mr. McIntire stated, that after the preliyinary witnesses vere

disposed of, TynongfBurdette and DoloregfTeleney took the stand.

Mr. McIntire seid that they both made very excellent witnesses for

the Government and stood up remarkebly well. SAC Henson wes called

to the stand and testified all during the remsinder of the afternoon

as to the statements which were obtsined from Joe Adams and Duke
{'Rendall. The examination of Henson has not yet been completed

and will be continued tomorrow.

I told Mr. McIntire that the letter from the Attorney General
authorizing him to appear in place of the Lirector was sent out
air meil special delivery about eleven of'clock this morning.

Res 1y,

E. A. TAMM.
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Vederal Bureau of Investigation
naited States Bepartment of Jus, e
Washington, D. ¢,

EAT:IM
g June 8, 1937. N
Time --\\

7

ME!'ORANDUM FOR_THE DIRECTOR
- RE: Joe Adeiis Trial.

Mr. K. R. McIntire called me from Miami, advising as to the
progress of the trial of the above case during the day.

¥r. McIntire stated that after the preliminary witnesses vere

disposed of, TynongfBurdette and DoloregfPeleney took the stand.

Mr. McIntire seid that they both made veéry excellent witnesses for

the Government end stood up remarkebly well. SAC Henson wes celled

to the stand and testified all during the remainder of the afternoon

as to the statements which were obteined from Joe Adams and Duke
CRendall, The examination of Hanson has not yet been completed

and will be continued tomorrow.

I told Mr. McIntire that the letter from the Attorney General

authorizing him to appear in plece of the Lirector weas sent out
air meil special delivery sbout eleven otclock this morning.

Res 1y,

E. A. TAMM,

x4

Vea

RECOPDED : Z, L/::ZL
. ~5'7 r.é‘ 1 |
INDEXED FECERAL BURSAU OF INVEST:GATIL
JUN 101837 f 1.

[SP "?'—'P-’"Tyr'-:T CF IICTCE

: . |




V 2O

ruo
v

_2beral Burenu of Inbestigat” ST
. 8, Bepartment of Justice N
1300 Eiscayne Ruilding L
\ RLS:rd Miamd , Florida LT
3 : -

Mr. J. Edgar Hoover, Director June 1, 1937

Federal Bureau of Investigation L
PERSONAL and cw*m ( /

ﬁashington, D. C.
g I wanted to write you about thgfsubpoena which has been

a, Dear Sir:

issued by the defense in the Adams case, for your appearance here on
June 7, 1937.
RESC mnED & INDEXLED 7 _/}[y/

The preparastion for triel is, of course as you xnow, = .
being handled by Mr. McIntire and Special Assistants Carr end laters.
It is my understanding et this writing that Mr. Carr was‘ told that you
will be required to answer to this subpoena personally. Ee contacted

e attorney who caused the subpoena to be issued 2nd requested esdvice |
as to whether it was the records called for in the subpoena that were/ T
desired and whether he would insist on you answering.the‘subvoena i ' j
person. Mr. Carr was informed that the defense wanted you'ssa witness
to testify personally on behalf of Randall and Adams and that he would
let Mr. Carr know Thursday the date they desired you to avpear. Carr
told the attorney he wanted to know this informe tion as it was desired
to substitute for you an official or employe of the fureau to answer the
subpoena.

Jcﬂw.

3

»

'bm'—;-u.

By bresos B Ao P

VWhile I have not been kept informed of everything that has
transpired in this connection, end while I do not know your wishes in
his regard, nevertheless I am primarily interested in you and do not

want you subjected to what I feel is a deliberate plan of the d efense
counsel to try to embarrass you. I am sure there are a number of de-
cisions which will support the Bureau in its refusal to produce these
records. I also think I know the attitude of Judge Akermen in this re-
gard end I do not believe he would ever issue an order directing you or
the Pureau to produce these records, I think I could ascertain the
Judge's attitude toward this subpoena before it ¢dme to his attention
2 as a part of the trial proceedings and I also believe I could ascertain
just what position he would take with respect to the necessity for you
-\ personally appearing in response to this subpoena. It is my thought that
if this could be determined beforehand there would not be the possibility
of any embarrassment to you as we would know just what to expect from the
court,

Y
ok

?ﬁx



RIS:rd Director -
' 6/1/37

Furthermore, I believe Bart Riley could be induced
to waive your personal anpearance. I believe this could be
done through G. A. Worley, without any embarrassment to anyone
concerned and with no detriment to the case. I would like to
know your personal views, as there may be something I could do
to see that they are carried out. If there is any suggestion
herein which you would like for me to act on, please have ¥Mr.
Tolson or Yr. Tamm call me and it will be done immediately.

Very truly yours,

72

Special Agent in Charge

AIRVMAIL-SPECIAL DELIVERY

Veu




T : ) \J el
LOYN EDGAR HOOVER
' DIREGTOR \
4 ELTsCDW Federal Burean of Investigation
: Hnited States Department of Justice
Mashington, D. C.
June 4, 1937.

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR ) 7

Relative to the attached letter addressed to you under date of
June 1, 1937 by Mr. Shivers goncerning the rossibility of approach-
ing Bart\Riley through G. AJVWorley in an effort to avoid the
necessity for personal appearance on your part at Miami, you ere

" advised that I believed it desireble to defer any action upon this
suggestion until the steps which were being taken by the Depertment
to accomplish the same result had completely failed. I considered
it undesirable for you to approach & drunken shyster like Riley
through anything other than the most formal channels except as a
last resort, in orcder that you would not become directly or in-
directly obligated to him.

E. £, T
KEIUOS TSR % INDEXED - =~ ="~=

5 i




RS ITCEA B W

Vederal Bureau of Investigatir
sinited States Department of Justice

Washinogton, D. ¢.
EAT:MC ‘June 9, 1937.
Time: 1:30 P.M. %)W /
K MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR
‘ RE: Trial of Joe ?dams and Henry "Duke"

ORandall at diami, Florida.

pecial Agent K. R. McIntire at iiiami called me and advised that the
tatement. of Adaps and Randall had been ruled out this morning. He
stated that the judge was very emphatic, briefly saying he would not put
up with third degree methods and that he had definite ideas as to a
man's beingl held, whether this is called temporary detention or not, and
under the circumstances would not permit the statement to be used in
evidence.

¥r. McIntire advised he believes it is a very bad ruling on the part of
the judge, and he has no reason of understanding why the judge ruled out
Adams' statement, but the judge seems to feel that merely talking to a
man is tantamount to arrest without taking him before a committing magistrate.
Mr. McIntire further advised he had talked to Mr. Carr about the continuance
of the case and appealing to the Circuit Court, but Mr. Carr says this

camnot be done under any circumstances by the Government as this is only

open to the defense. PEOOKLED & IXDEXED é 7 /(') -wjfﬂj
I asked Mr. McIntire if we can meke the case withouﬁh"e“‘h’fatemen’ts , TG T',':;"'“
- he replied that he has talked to bystanders who qould ‘be impartial ‘in the GATID
matter and nearly everycne is convinced of the guilt of Adams aﬁc} gndall.u,

He stated that Mr. Carr will not be able to get gny oral stat me;:\ c
Adams under the above ruling. v 0‘..‘
An interesting event occurred which Mr. McIn Atho {) ght be of FILE
interest to the Bureau. Re advised that Mr Wildox, of the defense counsel,
made an ope in favor of the moti '%o suppress thg_g_tatement
speaking of the highly publicized and highly advertised G-Men, referring

to the "FederalBureau of Information®. Mr. McIntire stated that Mr. Carr
replied that if the Honorable CongFressisi would spend his time in Washington
‘llon official business instead of defending criminals, he would know the

names of these organizations. Mr. McIntire stated he would secure a copy

of Wilcox's statement and forward it to the Bureau. He also advised he

has received a letter from the Att rney General authorizing him to act in
your stead and not to produce books and records, as referred to in a prior

»

memorandum.
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P. 0. Box 1278
Oklahowa City, Oklshoma
7-58 June 8, 1957

CGC
Ca . . e, o foe -
. Tav "r - ' v\, ."{“-?) .
. : HAee “ PSP .
- b.‘“.,,;‘ o ‘.: ; v ?“_—; ‘ ‘;"rz 'Lt - ‘:. -":. . - i
S ci o Wk enE AR Y
S . PERMEIFIAR} """"j, %] S X
George L.{latkinl. A Cy - :
Postmaster, == =~ - T il LN
Mu, Okhhou. Sl Sty 0

Dear 811“ ) RE: BRI:-KID de"'f”‘b([/ v ﬁu’//no//

By lettor dated March 29, 1937 you were

requested to place a cover on all mail addressed to
_ Grover HJKeady, 250 Xyler Strest, Tulsa, Oclabons, aod
forward tracinga to this offic.. e

Ry

- Please be advised that this nil cover
ny now be discontinued.

Very truly yours,

oo mm e s Gy We STBIR, - - - -
Spocial Ageat in Chargt.

‘ INDEXED, j 7"5 (x_/é”fu//
o N 1 s
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FEDCRAL BUREAU OF INVESTIGATIAY #
. iTED STATES DEPARTMENT OF JUS ‘
CAA3DMS
storagory Regort
o » . ,
Case: Brekid Number : 7-576-14120
Specimens: 7-576-14120 Q13 One page conteining several impreasions,

Little Rock

~ Examingtion requested by:
Date received: My 200 1937 -
| Docuzment

Examination requested:

Resg}t of examination: Examination by: Appel

/ Thore are boing tr:.nmlttod with this report photoraphic
prints of negatives made in an effort to determine the nature of the impres-
/sions indented in the paper, These show the 1nprossiona as cleuarly as it

’/ wis possible to develop the impressions,

1-Burean ' P | L
2iittleRocx A .
1-Cincinnaty - . = = _ S e, T 1/
1-Laboratory I gEooroEn |1- 576 - %é,
o L , TFEDERA BURFLL CF tiki 8118 T
R B | 1] A {7 "
U. S L”_;L,H'[ MERT CF Jooais |.
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CAA:DMS

June 11, 1937, o

1YY/

RECORDED 7-576 -34120—
T " Speciel Agent in bhargo,
: Little Rock, Arkensas,

Res Brekid, -

Dear Sir:

There is transmitted herewith the laboratory report
covering the examination of specimens submitted by your office
in connection with the above entitled matter and received in- -

the Bureau May 20’ 1937.

Very truly yours,

John Edgar Hoover,
Director.

t
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DIRECTOR

¥ederal Bureau of Investigati -
HUnited States Department of Justice
Washington, A. C.

EAT:NC June 9, 1937.

Time: 5:05 P.M.

~ MEMORANDUM FOR T‘Em %

RE: Trial of Joe Adams and Hengz "Duke™®
C/Randall at Miami. p,.uf«*

Special Agent K. R. McIntire at Miami called and advised that Bglton

had appeared on the witness stand and testified to the effect that

the gang had a contact in Miami, Florida and that the contact was

Joseph'Adams, the manager of the El Comodoro Hotel. Mr. McIntire also

advised that he had testified in your place, as the first witness, and

was not asked to produce reports and records but merely to testify
from his own knowledge.

Mr. McIntire stated he had been asked to show when the Agents were in -
the hotel, and he advised there was no objection to this as the defense
had the records of when the Agents were in the hotel anyway. He stated
he believes this will act as a boomerang upon the defense as Mr. Carr
is going to point out that the zeng never moved into the hotel while
the Agents were there but moved in immediately after the Agents left.

Fe stated the hotel records were produced and the case will rest until
tomorrow. A : :

E. A. TAMM.

_ _ RECORDED ’f ,l - 7-6-:— —e
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Post Office Box 1469, |
Little Rock, Arkans=s,
June 8, 1937. ‘

i
Direstar, - Lo e e N
Felercl Bureau or Invostigation. T (O Y SN
lnshiustong D. c.},_.v A AR ST / ‘:) i
oo N e [N
Dear Sirs | Y
' |
tou are adv‘aod that Bpeoial Agent D. P. Sulliven arrivod J {
‘at the Little Rock Field Division at 6:45 P. M. on June 5, 1537 ;

from Cleveland, Ohlio., This agent {s engaged on a special aseignzent ‘?,’\
in gonnection wmith th%jarekid case., . ’
Agent Gullivan is presently residing at the McGehee Hotol. ; i (‘
Littlo Rock. .olophono nxmber 5141, ; v
: g 7 N K ¢ )
~.. A ) .-.-' ) . ‘_. Q’ ;g—;\
Vbry truly yours, b

A b 4"
’ . e ] I
& . o . p .
. - P SN e P B PP . e PN

. -

CHAPMON FLLTC:ER,
. Epeciel Azgent in CLarge.
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JOHN EDGAR HOOVER
DIRECTOR

sederal Burean of Investigati. |

United Btates Bepartment of Justice
Mashington, A. €.

-Tune 3, 1937.

LCS: AMP,.

MEMORANDUM FOR MR. TAMM,

Respectfully, - -
\Y‘bﬂ‘/‘l L. C. Schilder.
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DIRECTOR : f
T O B

‘ederal Bureau of Inuestinati. . T

Rnited States Bepartment of Iustice T
MWashington, B. ¢. P
LRP:MC June 10, 1937. o | LT

Time: 1:00 P.M.

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

RE: Trial of Joe Adams and Henry "Duke"

lRandall at M ami, Florida.

Special Agent K. R. KcIntire at Miami called and spoke to Mr.
Pennington in my office and advised with regard to the progress

of the esbove trial that when the Government rested its case today,

a moticn was made for a directed verdict and after lengthy

argument, the court granted the motion for a directed verdict

against the Government on the grounds that the Government has

not introdiced any evidence which would prove conclusively, or

beyond a reascnable doubt, that Adams and Randall knew the person .
involved was Alvin Karpis, for whom a Federal warrant had been

issued.

Mr. McIntire advised he would call the Bureau later and make
definite arrangements as tc when he will return to Washington,

although he expects to be back tomorrow.
Respectfully,

eqjm \

E. 2.

\
\

o
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DIRECTOR mr. swimon

Mr. Baughman

“ederal Bureau of Inuvestigati _ wr. Cless
¥nited States Bepartment of Justice e
Washington, . . mekgm
CT:ACS Mr. Foxwerth —

- - Mr. Marbs ——
Mr. Josoph
Date _June 10, 1937. e, Lastar

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

‘
— N

RE: \"ADAMS TRIAL AT MIAMTI.

Mr. McIntire telephoned from Miami at 2:30 P. M., todey stating Judye
Akerman hed ordered & directed verdict ageinst the Government in the

Adems trial. McIntire states the agents have talked to ten jurors who
were very much surprised at the verdict and McIntire's understeanding

is that the jury would have convicted if the cese had gone to the jury.

He says four of the jurors stated they would have steyed all summer to
have secured a conviction in this cese. McIntire states the verdict is

ta dirty desl"™ as we had the law with us and the presentation of the -
evidence clicked beautifully as everyone testified as we thought they
would and there was plenty of corroboration. He states Judge Akerman

gave no reason for his verdict except to say that the evidence had not
esteblished the fect that Adems knew who he wes desling with. McIntire
points out this 1s really & matter of fect for the jury to determine and
not for the Judge to decide.

RECORDED
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FEDEkAL BUREAU OF INVES

1»GATION

Form No. 1
THis case ORIGINATED AT CINCINNATI, O. FILENO. "J=3
REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADE BY
WHICH MADE
HUNTINGTON, W, VA. 6=15-27 5=18=37 F. Ge TILLMAN

<
™* GEORGE TIMIN

;|- EDWARD GEORGE %mmn Victia

CHARACTER OF CASE

3 Kidnaping;
DR. JOSEPH P.” MORAN with aliases - FUGITIVE Obstruction of Justice; Harboring
s I. 0, #123 - of Fugitive; National Firearms

cte

o
s
4

e SYNOPSIS OF FACTS: My
a X . 5

PR .
- N \\

Lot s May T tes a.dnses Dr. l&oore not

e T 2 identical with Dre Jospph P. ¥oran
and has no information of value. B

Purpose apparently to secure Burean :

position. I R T Lt : .
PMCE: Bureeu .letter dated May 3 519373 o
{ DETATLS: ST oar cmmmron, WEST VIROINIA

l(av 7. GCates, 21% Capital Street, Charleston, West Virgi.nia,
a nurse, advised that while her son was at & sumer camp at Indian
Lake, Ohio, they came in contact with a man, who stated he was Dr.
Moore, a retired surgeon, who, in her opinion, was a suspicious
character as he claimed to be wealthy and an expert marksmane Mrse
Cates has never come in contact with this doctor and bases her
suspicions on the statements of her son whom the doctor invited to
his cabin at Cook, Montana, but upon the arrival of her son and his
friends was not at this cabin as he advised he would be prior to
their deparbure from Ohio. .

“‘ : . ; . .\

It is observed that llrs. Gates st.ated that she was present at

Indian Lake, Ohio at the time Dr. Moore was visiting there and had
spoken to him, however, later in the conversation, and after viewing
the photograph of Dr. Moran, she stated that she had never seen Dr.
¥ooree She described Dre. Moore as being elderly; tall, grey hair, -
fine looking and excessively using liquore Mrs. Gates also felt that

APPROVED AND \
FOPWARDED: )4

an accompanying Dre Moore may be m-. ¥oran after being advised that
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the description of Moore did nbt fit that of Morane --

It appears that Mrs, Cates' purpose is to secure employment
by the Bureau to check on the activities of this alleged Dre. Moore
or other persons in order to secure traveling expenses, and it is not

~~w.r -+ - believed that she has any valid reason to believe that the supposed
ST - Dre l[oore is a fugitive from justice.

Mrse. Gates sta'oed that about a year ago she wrote a letter of
similar nature to the Bureau and was visited by an Agent. She was
reluctant, at first, to talk to the writer, insisting that she had no

real information. She also could not furnish any infomation leading
to the identity or address of Dr. Moorees
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Federal Bureau of Inuestigat® -
Uunited States Bepartment of Justice

739 Insurance Exchange Building
Des Moines, Iowa
June 9, 1937

Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, D. Ce.

O
RE: WILLIAM EIMER MEAD, with aliases;
NATICNAL STCLEN PROPERTY ACT.
w%ear Sir:

In compliance with instructions contained in Bureau
letter of March 8, 1937 (File 7-576), Special Agent B. D, Rice of
the Des Moines Field Division interviewed Mrs. C. _Ti@j.’s_g“f(plausen,
300 North 5th Avermue, Clear Lake, Iowa, on June 3, 1937, concerning
the swindle which William Elmer Mead allegedly perpetrated against

a Clear Lake citizen. RECO N L e et e
RDED & INDExppy? VL_ g {Z - / % %3
that her brotherts {~>~¢-—~—

It was ascertained from ¥rs. Clausen ler
widow, Mrs. Hen lausen had married H. H. Remore in February 1934,
who later obtained a power of attorney from the widow. In April ];I,?B{.; 37 r.v
according to Mrs. Clausen, William Elmer lfead and three of his ¥
associates worked the pocketbook swindle on the Remores, enriching . . '
themselves by $6,700,00 of the Remore's money. Mkrs. Clausen furnished: ¥
Agent Rice with a newspaper clipping from the April 21st, 1934 issue <X \n
of the Des Moines Register, and with a copy of the Attorney's Brief, .9 4%
which gave the modus operandi of Mead who used the alias of McDonald in 7
this instance,

According to this information and further information
furnished by lMrs. Clausen, William Elmer Mead called upon the Remores,
expressing a desire to purchase the Remore home for a millionaire whom
he represented. Several days later one of the men called from Fort
Dodge, Iowa, and told the Remores that they would-like to include some
lots in Fort Dodge in trade for the house, The Remores accordingly pro-
ceeded to Fort Podge where they met Mead, and during the course of a -
dinner found a pocketbook containing several thousand dollers. As is
usual in these cases, when a pocketbook is opened a card of the alleged
owner was found and they eaccordingly contacted an individual giving the
name of F. B. Winn, who supposedly was this omner, In order to reward
them, Mr. Winn let them in on a horserace bet and through the usual
ruse swindled the Remores out of $6,700,00, which they had raised after

coereg DESTROYED.
168 MAR 25 1968




a visit to Clear Lake and to Chicago.

Inasmuch as the Statute of Limitations has run in
this case, and in the absence of instructions to the contrary no
further action will be taken and the case will be considered closed.

BERT C. N
Special Agent in Charge

RCH/mg



i Yederal Bureau of Investigatior / Cc.
United Btates Department of Justicr

1448 Standard Building,
Cleveland, Ohio

PIRLCHAL and corsg¥;;TIAL June 5, 1937
Director,

Federal Bureau of Investigation,

‘vashington, D.C. o

-- Re: BREKID

~ Dear Sir:

[ PR g

%/ self-explanatory wemorandum submitted by Special Agent S.K. LicKeey
"~ dated June 2, 1937, addressed to the writer, wherein Pauline
Jackson, a witness in this case, is guoted as alleging that
Fugitive Anthony)sAnersbach had told her that he had received
information fron someone allegedly connected with this office
to the effect that she was to be picked up and questioned and
that his "stooge" contacted him at Akron, Ohio, on April 22, 1937.

You will please find enclosed herewith taree copies of a "*;%%Q-~~

b e« —

A careful review of the expense vouchers and daily reports
of all azents assizned to this division was made, wanich exanina-
tion failed to reflect that an azent of this division was in Akron,
Chio, on April 22, 1937. The field office register was also ex-
emined for aApril 22, 1937, and it did not eppear tunereon that any .
azent nad checked out for aXxron, Ohio, on the said date.

It is believed, in view of the observations submitted on
this matter, as ere refiected in the enclosed nmemorandum, that the
allezation is without foundation, in view of tne fact that no
azent or other official knew of the identity of the\gacxson sisters
until the nigat preceding the morning on which they ¥ere located
in the Full of 19236, and no official not connected with the Bureau
was in possession of the informzation concerninz the identity of
the Jackson sisters and tieir ccnnection with tais case at that
time. °

o azent connected with this office was in possession of
any inforuation on, or prior to April 22, 13837, reletive to the
probable date on waich arrests would be made in Ahis case.

- It is quite possible that Anthony anersbach made this state-
ment to Pauline Wackson for the purpose of coverinhz up his rela- :
tionship with tna8\ianson zirl, whom he is presently believed to be
with, so tnat wheh he disappeared, she, Pauline Jackson, would
believe that he was hiding out away from everybody and had not
gone away with the Hanson girl, with the objective in mind of

7-576- 19424
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keerinz her friendly disposed toward him, wiich he, Arnersbach,
knew would not be the case if irauline found out tnat he was with

tae Tlanson zirl.

It is believed that tze allezation is witaout foundation.

Very truly yours,

A~ /k4Aa*z/Z%zz/meGL”‘VZL——‘“\.

J.P. iacFAFLAID,
Special Agent in Charge

Jr../irl
Enclosure (1)
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Cleveland, Chio
FEISONAL and COIF, June 2, 1937
LHORW DU FOR SFPECIAL AGZNT IN CHARGE J.P. ilacFANAND:
Re: BRIXID

Pauline Jackson was interviewed at this office by the writer
and Special Agent A.F. Litchin on liay 31, 1937, at wiich time she
furnished a sizned statement in connection with the harboring case
in the Brekid file. Durinz the course of this interview Tauline
Jackson stated that some three or four days prior to the date she
was picked up last Fell, which was on October 2, 1936, Tony Amersbach
2ad told her that he had received information from someone connected
with this office to the effect that she was to be picked up and
questioned. The Jackson girl stated that Amersbach at no time told
her anything waich hed to do with the identity of his scurce of
information. She stated, however, that nis "stooze™, as he referred
to him, was loathe to make contact with him in Cleveland and because
of this situation, all contacts had been made at points other than
Cleveland.

Pauline Jackson advised that the last time she saw Tony Amers-
bach was on Sundey, April 25, 1937, and at this time, he told her that
his "stooge™ had given him information that arrests in this case were
to be made in the near future. This girl advised that the only other
stetements in this rezard made by Amersbach at the time were that
he had coutacted his "stooge™ at Akron, Chio, on the vrecedinz Thurs-
day, waich was April 22, 1937, and that this informaetion had been
obtained at the time of that contact.

It is the observation of the writer and of Azent Kitchin that
Pauline Jackson wbuld have no purpose in furpnishing false information
in this rezard. It is also the observation of the writer and of
Azent Kitchin that the situation &s described by the Jackson girl is
almost unbelievable and that if there is any foundation to it what-
soever, that the so-called "stooge™ referred to by auersbach is
possibly located in some officlel capacity otner than this office.
You will recall the the writer and Special #gent Kitchin have advised
that at the time Pauline Jackson and her two siste®s were picked up
for questioning last Fall that no one connected with this office
knew of their identity until the nizht preceding the morning on which
they were located. Attention is also fnvited to the fact that in the
Fall of 1936, when the Jackson girls were interviewed, the office of
the United States Attorney was not in possession of any information

Cop
gy 7510 17124



concer:ing their connection with this investigation. It is also to

be stated that in the two contacts which the writer and Special Azent
Kitchin have had with Tony Amersbach, the first of which was the
occasion of his interview at this office in the Fall of 1936, and

the second of which was a contact at the tavern operated by Pauline
Jackson at 7403 Denison Avenue, on the morning on which she was picked
up, both the writer and Azent Kitchin received the impression that
"Amersbach is of a boastful end egotistical meke-up and that the
remarks waiich he has allegedly made to Pauline Jackson may have been
actuated by his desire to impress her. In connection with the alleged
information obtained by amersbach on April 22, 1937, it is to be
recalled that no person connected with this office was in possession
of any informetion as to the probable date on which arrests would be
made in this case other tnan that such arrests would possibly take
place prior to the running of the Statute of Limitations in iiay or
June 1937 in the event prosecution would be decided upon by the
Department.

This memorendum is submitted for your information and for any
action which you deem fit.

Very truly yours,

/4@%-\\
S.X. LicKEE

Snecial Agent

SKM/1r1
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1300 Biscayns Bullding
Miami, Florida

PERSONAL & COX &_‘ sune iz, 137,

Director
Federal Bureau of Investigation

"H“hlmon. D.c. SRR W
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. ror the hromation of tho Bureau, on June 10. 1957 arter -
the Court had directed a verdict for defendants Adams and Rendall
in the adove entitled ease, Mr, Harry'Zacher, Villegs Fotel, Nim4

', Boeach, contacted SAC J. H. Hanson, advising ths latter that mt had
;Vtakanphuhthowtm'u'mtanddrlad' ' Ceel

- Mr, Wacher aald that he had met the Director last March vhan
\/\x he was in Miami, end at that tims had indicated to him that it wes

his opinion that unlass a Judge #as brought into Florida from some
othsr State it would de impossible for the Government to secure a eon'-,
viction in this cass. Mr. Vacher oontirusd by stating that what m
teken place was oxactly what he thought would happem, agl, mrthar, g,

that the public in Miami was convinced of the guilt, and that on fho L
evening of Jums 9, 1937, the public was betting ten to §be _ugt Adeys }.— K
For your further information, on 1, 1937, prior t& S

the departure from the City of Mr. CharlesgXCarr, Special Assistant
%0 the Attornsy Gemeral, who prosecuted t ccse, hs called SAC
Hanson end advised that hs had just learned from the United States

3 . Xarshel that Judge Alexander(ikerman had received through the United .
Stetes lzils on the 1lth instent a letter of a threatening nature,
and thst the writer referred to Judge Akerman as & "hoodlum snd
racketeer®, According to Mr. Cerr, Julgo Akerman requested the
United States Marshal to dstormirs who had writtien the letter, end

; the Harshal-stated he vas rerorrins it to tho ‘umm stntea Pbct
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BATHANIAL B, HELLER was arrcsted on the night of

January 51, 1835 by Cuban authorities in Huvana, Cuba, as

an undezirable alien, on the basis of i{nformstion which

had been obtained by 8pecisl Agents of the Federal Burean

of Investigation, U. 8. Department of Justice. He remsined -
in the custody of Cuban officials until February 12, 1938
when he was released on the understanding that he would .
voluntarily proceed to Niami, Florida. Upon his arrival in

 Miami on February 12, 1935, he was srrested by the United

States Harshal and was immediately placed in the Dsde County
Jail, Miami, Florida, in default of $25,000.00 bond. .

On February 7, 19I5 at Jacksonville, Florida, Heller
had been naned in four indictaents returned by a Federal
Crand Jury. The first indictment charged him with Harboring
and Concealing Alvin Karpis, The second i{ndictaent charged
Heller with Misprision of a Felony, in that he 414 not
disclose thet Karpis was a person who had fled in interstate
commerce to avoid prosecution for a erime cognizadble under
the laws of the United States. In the second eount of this
indictment Heller was charged with the same offense for
failing to disclose that Karpis was a person who had fled
in interstate commerce to avoid prosecution for a crime
cognizable under the laws of the State of Minnesota. 4 third
indictment was returned charging Heller, Duke Randall,
Joseph Adams, Dolores Delaney, Wynona Burdette, and Cassius
JicDonald with Conspiracy to Harbor and Conceal Alvin Ksrpis.
A fourth indictment was returned against Heller charging
hin with Conspiracy to Commit Misprision of a Felony, in
that he and others conspired to conceal the fact that they
knew Karpis was wanted for prosecution of a certsin erine
cognisable under the laws of the United States and had fled
in Interstats cosmerce.

Heller is now at liberty on dond. it

.
e
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SPECIAL AGERT R. D. BROWN,
Federel Buresu of Investigstion,
U. S. Department of Justice,
1448 Standsrd Building,
Cleveland, Ghio.

SPICIAL AGEMT §. K. McKER,

Federal Buresu of Investigatiom,

. Ue 8. Depsrtment of Justicse,

426 U.8s Custon Bma and Post otﬂ.o-. o

: l'hoso utnessos '5.11 advise t.ha.t on tﬁe uorning of Jannary n. N
19'5 thv interviewed Bathaniel Heller at the Park ¥iew Hotel 4m =~ ..~
Bavam, Cuba, at shich time he made eert.ain trec snd volunta.q ml [T
adnissiom shich are noted belos, - SRR TN S, Y

B .{«. :J i"“ A- v_._.., 1.

‘ Bcllu' advised that he was bom Octobor zs, 1891 in New York City;
that be first entered Cuba in Janusry of 1915; that he beesme interested
. in the Park View Hotel in 1970 and thet he is presently Manager and
Oom'om‘iator of the Park View Hotel; thet am Septesmber £1, 1084 a man and
'a woman (Earpis and Dolores Dolmeys registered st his hotel under the -
pane of E. B, Begner end wife and brought with thea a calling card from -
Joe Adams, Nanager of the Hotel El Comodoro, Miszi, Florida, on the back *
of which eard was written -~ "This man is all right® or words to that
effect. Heller hzz 1dentified the photograph of Alvin Karpis as being
E. B. Wagner and a photogreph of Kate Berker as being a krs. Ryan, vho was
a8 guest at the Park View Eotel and who later visited the Wezners at
.— .Naradero Beach, Ee has also identified the photograph of Dolores Delaney
as be identical with Mrs, E. R, ¥agner., Heller acviped that ¥agner
, (Karpls) steted his heelth mas bad and he wanted to obtain a placo oma ™
., . beach somexhere; that Heller suggested Varsdaro Beach and advised Wagner

' to get in touch with Nr. end Krs, Bermudes who operated the Pleya Asul
_ Hotel at Varadero. Heller stated that Wagner asked thst he be allowed
" to plsce an envelops contaiming mongy in the hotel safe; that he, Hellex,
looked in the envelope and saw eleven £1,000 bills shich b® placed in -
the safe. At this point Heller adaitted that 1% was nost idusual for &
tour!.-t gunt to lu.vo mch l hrzo amt of ngaq h 81.000 bills, -

RO naucr statod t.hat about tour dqn after tho arrivel of th. o
!amerc and after the Eagners had yented a hons st Varadero Beach, . . -
e ¥agner cane to him, Heller, requssting Heller to sccompany Hra. ugne o
'y %o & Ford dealer to purchaze a car for his, Begner, Heller acmitted that
. he complied with this request, redeiving a eommission of $50.00 fror the
A doalu' and uut lrs. !:;nar pcid fcr thi- car ;n bil.ls of hrze denoainaticn.
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At first Heller staunchly denied that hse hed ever rented a cefety
dsposit box for Ragner, acvising thet he hud his own sefuty depcsit box
in the Ruyal Bark of Canzda, Havena Branch. He luter admitted, horever,
rerting a sefety deposit box during Septe:der of 1834 in his own name,

but for the sole use of wmmmm i Yrrrasme e

' Bellcr dao ndnitted thet a :hort tiu ‘ttm' ‘lagner had novod to
VYaradero Beach, Wagner gasked him, Helleryg
¥agner, could purchuse a motor for his b
the Basselo Sporting Goods House on Gbisph Gireet, whers a motor was
" parchased by Wegner for §175,00, sase beiny & Johnson Seahorse. Heller
also admitted thit he had purchased a redio for Rsgners Heller further
adnitted that he had carrlied on :everal long distance telephone eonver-
sstions with Bagner froa Bavanz, Cuba to Varadero Beach, He pcvised .
thet several letters wmere received for ¥agner et the Park View Botel,

. He also stuted that ¥egner received ané sent three or four ceblegrans
while st the Park View Hotel; thut shen the esblesramg would arrive for
Ragner, he, Heller, would telephione the informution to Wigner at Varedero
" Beache He further stated thzt Yagner masde frequent vigits to Hovena and
‘admitted that he, Heller, would orcer Bugner's groceries for hiz, ia

3 thet Beller took ¥agner to

‘order thet Bagner might take them btack to Varedero with him, At this l_'u ,

point Heller mus questioned as to whether this was & usuzl custom with
“him, to go to such grest ineonveniences for a guest, to thich ha roplhd

" thet he would have done the mane for any guest,

Holler further adaitted that after Fegner had deperted from
Varacero Besch he personslly sent to the Eagner home and secured certsif
- property for them, stating that shen lir. and Mrs, ¥agner left Havena fhey
left with him their Ford sedan and told him to keep it until they returied,
giving hin permiesion to use saxe, He stated thut shortly after the
- ¥agners left Havana, he received s letter from Mrs. Regner written on
Hotel El Comodoro stationery, recuesting him to elosze the house at. :
" VYeradero Besch and to rewove their effects to the Park View Hotel and to
hold thea until thqy retwned to Bavanaj thet im reply to this request
he drove, using the ¥agnerts Ford sedan, to Varsdero Beach; stored the
sald property in the Park View Hotel, which property he advised :
eonsisted of the notar to thc bcat, . ndio md t mll suitcuo oontah—

i Mem _‘:.-:

(It should bc noted that ‘when the Cuban uutboriuu uizod the

oar of E. R, Bagner (Karpis) in Bavens, Quba, the ear vae found to bear

1975 Ouban nemn platu AN 788). rd o

M . - .
® .. g ¥
T F 1

S m the mw“ vlth Bpecm Agcntn Brown and lcxu, Beller

adaitted that hn had personslly purchcsed the new license plates, In

this connection he stated that he had purchased ssid license on Jenuery

££, 1975 and thet this purchese hud been mede after he had read 2 newspaper
erticle concerning the gun battle in Atlantiec City; furtter, thst the

recomiend & pluce where he, -

3



license was purchesed on his own initiative and without &ny rcquest from
Kerpis or his wife, EHe was asked vhy he had purchased the new license
and he replied that he wented the eer to be resdy for operstion in the
event either Karpis or his wife returned to Havena, Cuba. He wzz asked
if he would have turned the car over to either Er. or Mrs. ¥ugner in the
event they called for saze and he re;lied thet he zould have done so if
they had peid the storege churges. Heller was asked if he would have
' ». 7 notified the police in the event Karpis ealled for this car and he said .. -
- that he would mot, informing in this connection thst he wes mot & . . .~ ' .
*7: - policeman, Heller was then asked {f this was his idea of Aserican : RS
"% gitizenship, after knowing that Karpis was being sought by every law - ~
; enforcezent agency in the United States end that lu s badly nntad aml '
RO Boller stated ﬂnt be 4id not care about thnt- g,,q A ,

2 In eonnection vit.h the purebaso of tho 1935 mbm lieerso by L
T Ballor attention is invited to the fact that Dolores Delanegy (kirs., E.By =
v lagnu-, wes in custody in Atlentic City, New Jerscy at the time this . ~~
licence wes recured, wshile subject Karpis wee still a fugitive. The gm
battle at Atlantie City, New Jersey, in which Karpis and Cazpbell escapzd
. ané as a regult of which Dolores Delaney and Bynona Burdette wera ea,vt.ured,
- occurred durinz tho oarly -ogning hours of Iumuy 20, 1988)e - & . .. ..
k, - ‘ . # A .
/ !oller nloo mfomed tlnt{en one:ocenian he introducod m-px :
wife to a Doctor Agranonte, who happens to be the hotel phyeician at the - -
Parik View Hotel and that this doctor wss consulted om reveral occasions
by her because of her pregnant condition, Heller advised that Karpis =
and his wife took by far the greater percentege of their meels in their
botel room on all occazions while they % v» guests at the Perk View Hotel,
He stated thst their meals wers brougt %o thes and wes unsble to explain
the reason for this, but did advise that he did not knou of any other . .
guests who had ton.ond thio proeednrc. .

7 Heller odvlnd t.hat he 414 not luve knowladp of Karpia' Menuta
and stated that he did not know the fdentity of this man until the news- '
paper publicity following the Atlantie City affrgy on January 20, 1878, He
also stated that he was ignorant of the reason for the sudden departurs of
¥r. and Krs. ¥Wagner; thet he did not know the nmature of Karpis® buziness
or the reeson of his visit to Cuba, but 4id adnit that Karpis told him he,

" Karpis, sas a bootlegger and that Heller believed larpia sas 'hot' 'bnt -

tm ho did nqt know tbe reason t!v Karpin wius *hot% s e R

Lo Belltr adviud that bo did not hww how Nrs. lagner left Havm 'ha

" ghe departed so suddenly early in Decezber of 1974, but that Karpis traveled

to Miemi, Florida via P. & O. Bteansbip to Key West, Florids, thence to ,

-

“: Miemd by f.run Beller rtated thut he happened to go to Iiumi o@ thc sane
h m,mmtmmmmothotnputhm e

(In this eonnecuon. Qttunuon 10 dlnetod_to the roeorda of tho '




Stesaship Company disclosed in this report showing thut Karpis and Heller
treveled on the saue boat heving the same destination an Lecexter 5, 1974,
The tteamship records slso show that Dolores Delenay (Ragnar) proceedeld to
Floride from Huvana, Cuba on December 4, 19%4,)

Heller wus qu&stioned sith perticulir regard to three csblegrans

- whiich were addressed to Joe Adams, Kl Comodoro Hotel, Misal, Florids and -
., signed Yy Heller, Heller denied that he had sent any cablegrazs to Adams .

.. but stated thet on several occasions Kerpie, alias Yagner, cane to him with
' nessage ediressed Yo Adsns and recucsted that he eadle the ssne, Heller ¢

explained his name being signed to these messages by saying thit Karpis
acvised he hed several friends st the El Comodaro Hotel who wers ¥broke®

7.7 and thet 4f they Inew shere be ws then 1oum. tbq would by to borrw
e Roney fronhil. RS ,-" IR . "‘

R (Attenuon 10 IJ.IO dimted to ons eablogxm uhieh e unt to -
Heller by Joe Adams, Heller could mot sccount for Adane huving addressed

-~ _“,..., . ~, ; . A,

& ceblegran to him and Heller was asked how Adaas would understend thst
the cehblegrans signed *Heller® were from Iagnu- and not Boneu' and ho s

toully mbh tomlunthic)., Ny T e

" < v g

: Bener s quutioned c aeming the denuty of tbe pu't s i
roferred to in the cablegrans by the names of Ryen and Willie and he steted
that after the arrival of Kate Barker at the hotel he realised she was the
persan referred to as Byan, He stated that he at no time was avare of the

identity of the party Rillie. |

Heller advired that he mzs absent fros the hotel when Kate Berker,
a5 Mary Ryan, registered at the Pork Vier Hotel in Havane, Cubs; that upon
his return to the hotel he found she had left a message for him to the ~
effect that she wanted to see hin, Be stated bhe did not know ehe was
- coming to the hotel and said tnat upon his return following her srrival,
one of the bellbgys told his that a woasn had deen inguiring for the young
merried couple who ware living in the countrys He stated thet he went to

- ~ the room of Mary Ryan, as she had requested, and she asked thet she be put -

{n touch with thc Jo\mg oouplc whose nuo, aecamding %o !!ollar, she did not
kﬂ“o XTI . oo e .

RN  Plarida, Februasy 85, 19.5, poge 41 ot uq)

(ser report of Bpectel Ageat 1 D Brown, :.ek»mno.
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8. K. EcKEE,

Special Agent,

FPederal Burcau of Investigstion,

U. S. Department of Justice,

426 U, 8. Custom House and Post Office Building,

Cincinnati, Ohio,

5. » -
gt e e - T e el a e laTU s e o -I,t,_..u. oL M e S RE e e T g et

) This witness will advise that he interviewed Nathaniel H, ~

‘Heller et the Hotel Parkvies on the night of May 11, 1935, at which .

. time Heller admitted that it was his custos to read all Spanish %

- newspapers published in Havana, Cuba and in this connection the papers
®"El Avance", ®ilavana Post", and *Diario de la Karina" were among the
papers -hich he admitted 1t was his practice to read. (Tbis is
mentioned because it will be recalled that on December 4, 1934 the
photograph of Alvin Karpis and several other persons whose apprehension
vas then being souzht by Azerfcan authorities appeared in the "E1 Avance®,
with a narrative stating that the arrest of these persons was boing
sought by American authoritiea).

e , Thia vitncaa will further advise that Heller adnitted to him

' that on January 29, 1935 he, Heller, was shown the photograph of Karpis -

.'by one of the Econizedes brothers (co-proprietors of the Hotel Parkview)
and that this picture appeared in one of the Kew York papers of several
days previous and was in connection with Karpis' escepe from Atlantie
City on January 20, 1935; that he recosnised the photograph ss being -
thst of ilr. Vazner; that he tried to telephone the American Consul
Genersl, Ceameron, at the Consulate, but learned that the American Consul
was auay frcn th- city.

o e B i e Tt e e e e

R I ,»v» o .-u‘ig.a.a vn,au++wjﬁqff" e
(Bee report of Specinl Agent 8. K. IcKeo, dated ut Juckaouvlllo,
. Ploridn, Hay 23, 1935, pages 37 and 38.) .
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®EL AVARCE®
A Bewspaper,
\£-¢]

Officials of this nesspeper will procuce an issue of "El lmmcc'
+~ dated December 4, 19°'4, in which there mppeared a two eolumn group of -
‘ photosraphs approximately four {nches in height showing the photozraphl
of Alvin Karpis, Arthur Barker, John Hamilton and Th:omas Robinson, 4 -
ntercl trsnsht.im of the Bpanilh undcr t.hia group 1s as followsy - =

j L 1’ ~irEy !._-. % S, Wt “_”‘

R e -emm oF aum,nn, el TR
et !‘hen tom' i.ndividudl are on ﬁle uth tho Juatieo
o 2P .+ Department of the United States as public enexies,
' T T and orders have been issusd for their errsst shersver

o © they can be found, Their nexes from left to right,
- nmmx-.mmg:thwmmmb
. Bobinsan, dre® .

* ‘l'hen is ooly ono oow o! t.ho 1am of Deceﬂber 4, 1934 in t.ho
f1les of the sbove mentioned paper and the officiale declined to turn :
- this over to Agemts, however, it is noted that Mrs. Lenora Bermudes,
S S seen earlier in this report, also has a €0y of the adbove mentioned
o™ ' 7 . photographs as they appesred in *El Avance®, (Particular attentiom
135 directed to the witnesses who were eaployed by Alvin Karpis and
Dolores Delanay st Varadero Beach, who advised that sfter burning
nuzerous pepers, Kirpis end Dolores Delaney hurriedly deperted from

Attention §s also directed to the records of the steazship eompany
seen in this report showing that Dolores Delaney left Havana, Cubs
. - - ~on December 4, 1854 and thzt Alvin Kerpis end Hellsr departed from
Yoo HBavena, Cuba = Dooe:abar 5/ 19%4 on '.ho seme bout for the Florida

.. / . A N .-_’,' "‘, S .-.0" \ :-/ L ’54 -’J . . ..A"' "' ’ ! e,
N ’ . . B . o . o
. . o
- A
":,‘,:',- ~ WJ{ -A T _7"‘4; J

: (800 ropart of Opocial lgcnt 8. [. lexoo, dstod lt :aekaourulc,
. nmu.lqzs, 1935, N‘ tow) ' . e

. % >
- ] Lt e .
P . ; - .,A.' ~. S -‘.,... N - A B - O
Y 5 X %o t g - LY
¥ b ), v .54 A
3 . . £+ 2 4
’ Y ’ n E ’
- L. - - . . ? - -
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... . ..  Versdero Beach, giving no explanation for their hurried departures . . .. ...
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JOSEPH H. ADAMS,
E> Comodoro Hotel,
Mianmi, Florida.

This witness will produce books and records of
the E1 Comodoro Hotel, Miami, Florida, which will -
show that Mrs. E. M. Wagner (Dolores Delaney) and
Nathaniel Heller regiatered at thast hotel em
November 14, 1934; that HMrs. Wagner was assigned to
Roon 1005, where she renained until November 18, 13343
and that Heller was assigned to Room 1004, where he -
rezained until November 20, 1934.

The records will tﬁrther ihor Heller's registration

at said hotel on December §, 1354, where he remained
until Dececber 7, 1354 as a guest. ‘

(See report of Specisl Agent J. H. Hanson, Jackaonville
Forida, February 20, 1355, page 102.) ‘

w
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L. X. GRAY,

Rooz Clerk,

El Conodoro Hotel,
Kiani, Florida.

This witness furnished 2 signed stztezent ¢o Special Agents
--8. Ko McKce and J. H. Hansca of this Bureau at Hiai, Florida, on
April 12, 19355, ,

The witness will atata that Nathaniel Heller and Dolores
Delaney were guests at the El Comodorc Hotel for severcl days about
the middle of Noveuber, 19543 that the Delaney woman was using
the nexe "Nagner®s that he saw them together & few times and on
one occasion Heller expressed a wish that he had a ear as he
and the ¥agner girl wanted to look at some apartments and housesj
that the witness losmed Heller his personally owied Oldsmobile
Sedan; and that the witness knows thst Heller and ¥rs. Wagner used
this car for tso or three hours one day, the date being after
this couple had been in ¥ianil for two or three days. The witness
will elso state that he saw Heller and Mrs. Wagner (Dolores Delaney)
eating together in the dining room of the El1 Comodoro Hotel about
this time; that on the same day Heller borrowed the witness' car
Heller aslied him 1if Mrs. Sagner could use said car alone; that
as the vitness recalls Heller told him that Brs. Wagner wanted to
laok at some furniture; and that the witness gave Eeller permissiom
for M¥rs. Ragner to use said ecar.

The witness will also state that he recalls registering
¥, H. Heller of Havana, Cuba, on Dscember §, 1354 at the El1 Coaodoro
Hotel, Miami, Florids, assigalang Heller to Rooa 100S.

M

(See report of Special Agent J. H. Hanson, Jackscuville, norith,
April 25, 1935, pages 29 and B51.)
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MBS, LFORORA CALDWELL BERMUIDEZ,
Playa Agul Inn,
Varadero B“ch’ Glh. -

This witness will advise that the Wagners (Alvin Karpis and
Dolores Delaney) were sent to her some tine during the latter part
of Septexber, 1954 by N. H. Heller, NMansger of the Park View Botel,
Havana, Cuba; that Mr. Heller had told them to see her and enlist
her cooperation in attempting to locate s houss; and that tbrongh
her efforts the Wagners rented & house from Nr, Pedro Acebo, who
resides at Carbanes, Cuba. HNrs. Bermudes will advisze that she rented
the house as an Agent of Mr. Acebo to Nr. Wagner (Karpis), and that
the reatal period was to .extend froam October 1, 1934 to February 1§,
1955 and for this rental period Mr, Acebo collected from Wagner (xarpu)
$300.00 in large bills., This witness will identify Kate Barker as
being a visitor of the Wagners during this period, and will state
that Kate Barker was using the naze Mrs, Ryan.

She will advige that Wagner advised her Hr, Heller had purchased
a motor for his boat, and also stated Heller brought towels and linens
from his hotel for the use of the Wagners. This witnezs will sdvise
that she received a letter from Mr. N, B, Heller, dated December 18,
1954, in which ¥Mr. Heller advised her after the departure of the
Ragners that he had decided to closs the house at aonce, as his wife
and ehildremn ¢ould not make the trip to Varadero, and in this letter
Heller requested th:t Krs., Bermudez express to him a quantity of
sheets, pillow cases, blankets, and a Hot-point iron which belonged to
hia and which had been ueed by the Wogners, alsc to place one of the
Wagners®' dogs in his grip and send it to the Park View Hotel. '
(This letter is in the possession of the Jacksonville Office of the
Bureau.) In this letter Mr. Heller also requested that Ers. Bermudes
rotau'n the l:m of the honao to the omner.

The witness will aute that a ahort time prior to the roeeipt
of this letter Mr. Heller had ealled personally at Varadero Beach,
driving Mr. Wagner's Yord Sedan, and took from the Wagner home the
motor for a boat, a redio, and two suitcases, and advised that -
Nrs. Wagner had instructed him to do this. She will advise th:t during
the first few days of December, 1954, the Wagners departed )mrriodly
and unexpectedly, giving no notice of%helr departuro. .

(The adove information is found in the roport of Special Agent
R, ;’ Bro-n, Jackaonvulo, norida, February 25, 1985, pages 21 thrcmgh
28, L
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Nrs. Bermudex furnished a signed stztement to Special Agents
S. K, EcKce and W, E, Peters at Varadero Beach, Cube, on May 16, .
1355, in which all of the above information is found, and in which
she furnished certsain additional informatiom.

This witness will advise th.t at the reguest of the Wagners

(Alvin Karpis and Dolores Delaney) she furnished them with & eook,
namely, a Korean named Juan Lee Park; thaet the Wagners became
" dissatisfied with Juan's services and fired him; and that on two
occasions the Wagners secured new eooks through Nathaniel Heller.
She will advisze that shortly after the Wagners left, Nr. Hellsr came
- to the Beach in the Wagners' Ford car and secured soze of their

sonsl effectsj that at this time the witness told Heller his friends
fel’m Sugners) were very rude, as they had left without saying good-dye;
that upon making this statement Heller's face flushed noticeabdbly;
that the witness then asked Heller if he knew the address of the
Wagners, sddat this point Heller replied thet Wagner had only told his
that he (Wagner) wap "Ruuber One in the U. 8, 4.0 The witness will
further advise that safter the Kagners departed she personally inspected
their house and found they bad burnod 811 papers with the exception of
a fow naxuinu.

This witness will also advise that she received a letter from
Nathanlel Heller on the stationery of the Hotel Park View, Havana,
Cudbe, dated December 29, 1954. This letter is in the possession of
the Jacksonville Office and is quoted as followss

"irs. Julio Berzudes,
Varadero, Cardenas, Cuba.

Dear Mrs. Bernudess

I have your letter of recent date regard that rumor
about the Wagners. I have not heard anything since they
left here, only a Christmas card wlich arrived yesterday.

I have besn expecting to hear from thex, therefore delayed
writing to DuPont and also to Dr. Acelvo, Bowever, I write
thea both yesterday a letter advising that I would communicate
with them as soon as I heard from Mr. Wagner.” You know,
that he ask me to make a claiam for & refund of rental from

" . DPre. Alcedo. I wrote to Mr, Wagner and told kim that that
was out of question. Dr. Alcebo is making & claim for Klee.
Light for $25.854. I an waiting for an answer, also for him

- to send me the money. There were bath towels and other

things left there as I do not know exuctly bow Bany they were
woe had best forget about it.

T received the s;yreads, but I thought that you light
have kept thez as you said in your letter, however, if you
need any Y will be glad to have the El1 Bucanto send you scme.
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;The price for the seventy-one was $1,95 and eighty-one
2.25.

With kindest personal regerds and wishing you and
.. Mr. Bermudes & Happy New Year,

VYery truly yours,
{signed) ¥. H, Heller
Eenager, .
Botel Park View.

Ber baby was due about 15 of Jan.®

.- " e - - e —— o,
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CORCTANTING ECORIREDES,
Coproprietor, % View Hotel,
Boyerns, Cubs.

EERT R R
' N - o {.‘

- [T -
e L] + e
i .'l' N . L3 i ':" ".".‘

.

l'hln uhou d.ll bo :blo to produce booko and rocords of tho
_ Pu'k Viev Hotel disclosing the following registretion record of Xate
' Barkcrmdnvlnlarpia,nﬂnlnrpﬂusmmonm&l. lagner
. and xato Bu-tu- uaing tho nnu la.ry Wuu o :

" KateBarker ' -  October 25, 1954 ‘;."aoo.m,.f’m
Account m-r 9856, ehcekodaxtamdq., S ST

Alvin Karpls ' -  Beptesber £1, 1954 ~ Boom 408,
.. Account nusher 975%, departed Eeptenber 25, 19.4. (!'hil
o .oonr-d room for !arpis and -u.f e :

o Alvin Tarpls = October 16, 1956 - Hooa soe.
- Aecomt nusber 9815, dupe.rtod October 20, 1934.

J. 4. Alvin Xarpds =  October’ *o, 193 - Bom 409, = -
Aceount nuxber 9849, dcparted Octo»cr 51, 1954, -

Alvin Karpis - lovcubdr 2, 1934 "« Room 408,
- Account pumber 9858, remained until the following daye

— ...

_ Alvin Karpls =  HNovewber 1%, 1924 - Room 506,
BN _Account nuzber 9884. checked cut Novesber 15, 1954,

A Alvin Karph ~ " Hovesber 18, 193¢ - Rooa 408
: Accomt. nuxber 9893, check-d out lonubcr 19, 195‘.

Alvin Karpis = llon-bu- 26, 1934 - noonu!,
Acoaunt mnbcr 9919, cbcckod out Bovesber 27, 1934,

Alvin Karjis = = Decssber” , 1054 - Room we,
Accomt nmbu' 99(8, choekod out sane dv. e ;
!hn saze vitntu will be ablo to prodneo s tolcphone book naint&

3
/ by tho Park View Hotel, showing that two long distance telephone ealls -
- made froa the Park View Hotel to Varedero, Cuba on October 1, 1934 and

?

e call on Bovember 19, 1954; that the oharze in eech in:tance uomtfd
smome . §1.55; that the first ho alh ware aln.rged to nds, whil- the ¢V’
charged to Wagne®e < - . ., ... L R v

.r‘
S0

R s

(See report of Epecial Agent K. D. Brown, Jucksonville, #1- ia.
Pebrusry £5, 1935, peges 42 and 50),



RENALDO GONZALES VILA
¢/o Botel Purk Viem,
Buvena, Cuba

This witness will scdvi-e that Heller had been very friendly with

- Karpis end his wife on the variocus occesions they stayed at tae hotel; thet
¢ Heller was elways going to and from Karpis' room and that his intimagy

- with Karpis ecused the verious hotel employees to be suspicious of Karpls,

: who mas known in the hotel &3 ¥egner, This witnass will furnish a narstive
.of Heller's warioue transactions sith Karplz, shich are in line with the -
“story furnished by Heller hinself, This witnecs will be able to identify .’

""" the photographs of Alvin Karpis snd Kate Berker, The witness will f‘urbmn' g

advise that on one occesion Heller was ebsent fxrom the hotel for q period

__ of sbout three days; thet upon his return he was sunburned snd remarked

that he hed been down to Varadero Beach fishing with Sagner. According te
thie witnees, he will advise thst Heller received a registered letter on
one occesion from Varadero Beach. The witne:zs will state that Heller hed
_ 1n his poaseuian the following prom belanging to Karpin

‘g o ‘ ,'M l‘ﬂ!ﬂ - ;-‘ e , - "“-.‘H ;'_\’;. oy, e ;

VR - An outboerd motar j.. ~ jooas Y oo
: One dsrk dbrown suibeu. _ '

One large bluek ouitcuo nni T

" Two dulldogs. R R I

i‘ne vitness will advice that when Karpis and his wife first caze
. to the hatel, Karpis had a very large sultcesh which waz extremely heavy
and also one other bagy that the large, hecvy was taken aszy from the

hatel by Karpis; that one night Nr, Heller a large, heavy black bag
outofthohotol;hadnbellbqtakoittohbmmduutiomdthebq
. tobeearethlofthcbqgatthotht. ‘: L ‘ ; 3

(If this pm 18 to be used as & Iitnon, he 1s rcported L Y
be working for a brother in a eigar stand located somerhere
,7. oo 2ird St.reat 1.n ln !ork cita). . »

Ve et 2. 0 v
R . S G IR
N [T - 't b‘." . ~ . v .‘-‘ e - . - T RS i Ny

(s.. x‘oport ar speem Azont n. n. sro-n, :acxmym., no,-u.,
Yobruary 25, 1955, peges 4T and 48)e - S .

BRI SN
LTy <

~ e .



ALSERTO GALAN,

fales Eenzger,

Auto Universal de Cuba, T
171 Belesconia Street,

e e e e
TR

m- -mm wm bo .::1. so mrodue. rmda' mom tm
‘on Sept@er u. 19*4 Doloru s.mai-' pﬁrcmea froa sald Agw .

w amtnning t radio, ool.d tor 21,077 in oash. ‘!’he ritnasn 7111
Mher edviao th-t this car us lold through the salesrooa at
hmt:-ﬁﬁ.h snd Kariena Strests Yy dugusto Doninguo:. e

o 1 & LAY ¢ P : H
v, d &y oA } T,
¢ »
A . ,'} - W ‘."!: . e X - ”~ x’: L
v _ ’ .:._-,’ T o e amee RSB L oL i a A ,h‘m.«..-' . :. P
e i il TP i ——
; i ™\ L S R N o ,": N s
. . (Bee report of Speoial Agent Re D. Bromn, Jaciconville, - .-
st -+ Florida, February £5, 1035, page twenty-four) =

PR RN SRR TIRNLEN B A

1954 l'ord .eam, -otor lo. 18-918995, oolor, bhek m.h crean -h.el.,' : _'

i
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AUGUETO DOUIRGUEZ,
Auto Universsl de Cubs,
Teenty~-fifth and Mzrisna Etreets,

!hla ﬂtmu vill ndvisc the.t oo Bophnbu' !{, 195‘ Dolm.
Menu'. lcmpani-d b: a hrgo Jewish un lho lyokc good sp.ni.h,

| "‘, cppearod h the ll'ord Agenqy at tho abm nddrou and purchued tho

- autmbno notod mder th. toauuow of nbarto Galm. He will -

: adviu that n.orr .I.n nilver pesos vas paid fcr tho ecar Miatoly

and that delich vas mede at once, 1934 c\tm license No. KX 212
wae purchaaed by Dolores hgn-r for this nutonobih. A
' (n 1s confideatly ttated tlut this mnm nm ponunny .

: tdmtm !athanj.ol Bcllor as tho hrgo Jewtch man who .ocoupaniod -

Dolores lagnu- et the time of the wrchauorthu car. Tt will be
noted that Heller has adaitted heving esssisted in the ;airchase of

this m)‘,_ o S erem s i o o -,,_...-l..,., mree e e s e

~‘=‘ ol - "n L g - .
y . X o ~ .
: g - :
4 s ;o J.(' 3 ¥
> L . o S ~a ‘ .
"
A B

.. {See roport ot Special Azent R. b. Srom, }ac&aonvilh, o
nmu. ebruary 25, ).955, png tvmf.y-tmr) 5 RANE

T oW

S

3 - -
@
ey e P B p e .
.. - . R . " S ey .. AP . o - -
Do N * . .
Lt [¢ 2 -
14 - v }: PR ; -
v M P e /
- » 3 :
. Tés &
. Al
- 3
- beamay i A ok mnd, —— ~mmisn e - e - e e - ot o Al — e 1% -
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ESTIBAR JUNCALELLA,
Adminietrador, Baysl Bank of Canada,
Predo 79-&'

Havenp, Cuba,

T gy 7 fhis witness will produce bank records disclosing thet safety -
e T depoeit Box #39, wshich uses key #18, was rented to N, H, Heller, Pnrk
.. ... View Hotel, Huwvana, Cuba, on feptezber 26, 1934, st s yearly rental
R e . of §5.00; that two keys wore ‘given to Beller st the time and the
oo mmgoaenta were ‘such tbat only Beuu‘ had access to the bex. s

I : (n ahould be noted tw. ‘when Heller sas utervieud by lgwtl

U d.. - McKee and Brown he inforned sald Agents that be did not know the number -
7w ..~ of thie bax but that he had kq ﬂ.ﬁ for thls box, uhich had been gim o
7 tohixly thetank)s A ,

e L " This witness ‘111 be tblo to produce rooorda of tho hank lhidl
L will show the following record of entries to Box 89 dnr:lng t.ho period
. September 26, 1934 to obruuy 4, 1955: . o :

| ’,-" . t - " S mu‘ 5, 195‘ ' ” A
e T T October 15,1954 T
R o October 20,1934 - S
v October 27,1934 SRR

. ’O‘Velbir 1u' 19\-".

\. .

-y
e
~
-
e

(Mo information is avauablo as tu tho ty*ro of pro,wrty -bich

~
A
»,
P
‘
f

(Soo uport of Spechl Agm R. D. Brm, dntad li
J’acksonvillo, nori.dn, rebmry zs. 1935, pege n)

‘.”'\‘ o _' '\--x,

R R L I TIE "EL T SR PRIt DUy NS SR a e B amt ma e e i N e te e s Bham v 4 sty ek mmasimans ne et e e -

Heller kopt. in this qu). e : — e ——
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MRS, TORRES,
Cuban Telephone Company, - -
Verudero Beach, Cubs.

This vitzess is enployed by the sbove mentioned
teleshone ecupeny and will alvisge th:.t Nethaniel Heller
of the Park View Hotel, Havana, Cuds, mude nunerous :
telephonic e¢alls to ¥r, Fegner (Karpis). These calls
are particularly recslled beczuse it wuz necescary for
sozeons Lo go from the Torres Hotel to the Wagner bonme
to advise Nagner to cozo to the telephone,

(8ee report of 8pecilel Agent R, D, im, Jacksonville,
Floridn, Februsry 25, 1955, psge 20,)

o



19~

A. HOYARD SOLER,
Superintendent of Traffic,
Cuban Telephone Company,
Hevaens, Cuba.

. [ R m: -itnna 1111 produco rooord- of t«he abon unt!onod
D company extending from September 15, 1934 to Decezber 10, 1934,
"=, .7 - -.which will disclose lon3 distance telephone calls between Havm, .
PRI Guba and Yu-a.doxv Bou:h, Cuba, as follons ' ; R A
Sopteabor d, 1934, Esum to Yo.rn.dem Bnch - lr. lou.r ulkod
froa telephone R-6904 (Hotel Parkvies) for four minutes at a cost
of §1.,65, to central otfico in Vu'adero Bon.eh Operstor I22-B '
- handled thc au. k

October 1, 193.'., Ihum to hrcd:ro Beach & ¥r. Beller telked from
telephone ¥-£304 (Hotel Parkview) for three minutes, at a cost of

- £1.55, to Wr. Kagner at contrnl office ulophom. Opeutor I?B—A

T N b

Octobcr 1, 1934, B&um to Veradero Beach -}lr. Heller tnlked from
telephons M-6904 (Hotel Parkview) for three minutes, at a cost of
$155, to Er. Fagoer at centrel office telephons, Operator #29-A
handled the eall, ( '

Xovezber 18, 1934, Ravana to Varadero Beach - krs., Fagner talked
fro=z tolophone H-6904 (Hotel Parkvier) for three minutes, at a cost
of ¢155, to ¥r. Wagner, at central offico telephone. Oporator f28-4
handled th. call. S .

e (ir. Soler sdvises the procedure to follow in the event it becomes
: . ‘desirable to use these calls as evidence ia the United Stetes is to
“+.. 7 have the American Anbassador in Havana secure an order from the
Judge of the proper Cuban court to the telephone compeny, describing
the sbove calls and demanding that t.he recordl roluting to thc calls
g bc producod before the eonrt.) : C L ,

et T I . R
R L 4 - AT A S T = S N L
S . et e g S s, O ‘r-‘*:"é‘“". ‘

oy

(See roport of Spocm lgent 8 l. lcxoo, dnted at J&ekoonvillo.
Florida, May 23, 1935, ynzu 29 -na 30.)

v N e ey ae Y A c e e s



MR, CARY,
Hanager, ¥estern Union Ceble Company,

This witness will produce recorde of the said company diseloring

-_that csblezrans signed by Heller were directed to Joe Adens at the

- F1 Comodoro Hotel, Miani, Florida under dstes of October 16, Octoder 10

- and Novexber 2, 1934 respectively and will show a message received ty

Beller from Adems under dute of Oc'to'bu' &5, 1934. rha eablegxm are
set torth as rollms *‘, e "x D a

msuov z m n u ar - e
FULL MTE - |

mmmxmmnmmuszmm.mmmoom

- T -~ IR N e, R

‘:-j ‘s “, s ” ; ' ) .

I - A S '. = [ ¢
e ‘ Y | . £ T & . » — e N

ROOM 408 HOTEL PARKVIEN®

[ R T T T e T PO S Y

- e e oo o o= G e o= &

%OCT 168/3¢ 28 1.88

" 1C JOE ADANS ¢ |
KL COMODORO HOI‘E ERE F
m m 7 . N LT

mmsrmmwromwmmnxwwmmm
uwmcom

oo I s - _— ' P S Lo
R T g s 0 BOTEL PARKVIEE Ui oL
N 1' L - : v = S ' . B “ . . . > LT

S et T a = T R A

c A ' l e
BOI'!J- PARKVIEI nmuu.wu.'




RS

CasH
HOTEL PARXVIEE BAVANA.CUBA®

- R e W e M e & >

1974 OCT 26 A 12 &%

* (See rnai-t of Bpechi Agcnt R D, Bron. J’ucuouvﬂh.
. Torida, dated February 25, 1935, peges ﬂftv-
~. . Beveny ﬂ!‘ty-cizht a.nd ﬁny-nhn) .
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NANU.L DuPONT,
Yayulero Besch, Cubs,

This witnezs will advize thut he w2p enployed st the
... . . -—-Saugner (Karpis) bome ou Varadero Beach, Cuba, from approxizately
- ‘ October 1, 18%4 ¢o Dececdber 12, 1334, He will identify the
pbotograph of Alvin Karpis a2 being E, N, Wagner, Kete Barker
- as being ¥Ers. Byen, and Dolores Delaney cs being Mrs. B. W. ¥agner,
Be will sdvise thet Mrs. Ryan (Kate Barker) eame to the %agner
bone during either Cctober or Novenber, 1334, end rensined for
approximately thres or four days. This witness will also advise
thct the Wazners left very suddenly esrly in Dececber; that be
was not adviced of the reapon for the depsrture; and that shortly
aftsr the Esgners doparted a hotel man (Heller) from Havana, Cuba,
ecaze to the Wegner home driving the Fagrers' Pord Sedan and tcok
awsy & motor which had bdeen used by Karpis in & moltor bDoat, a radio,
asxé other property belonging to the Wegners. He will further sdvise
that ¥Wegner (Kerpls) received frequeat telephonic ezlls from
someone in Havana, Cuba, He will also state that the ¥ugners had
two small, white bulldogs in which Heller showed considerable interest *
at a later dats.

(8oce report of Specisl Agsnt R. D, Brom, Jacksoaville, Florids,
rﬂbrdﬂr" 25, 13L5, paze u.,

- . - - - e s — -

e
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JUAN LEE PARK,

Velaszgne 128,

Cardenas, Cuba

(This witnees cennot speak
or understand English, Will

need s Spanisgh ;ntergreter.!

- This eitness will advise that he was hiired by Alvin Xarpis
< - and Dolores Delaney to act as a cook for them while they lived at
' Varadero Beach. He will identify the photographs of Alvin Karpis,
- Dolores Delansy and Kate Bakker, the latter having used the name
%¥re, Mary Bysn shile visitin: Alvin Karpis and Dolores Dehney in

October, 1934 at Varadero Buch.

Thie witness -111 state that one day Karpls left Varadero

him; that Karpis and Dolores Delaney arose on the following morning
at adbout 6 o'clock and instructed thigwitness and Ramona Saures,
spother servant, to have everything packed as they were leaving at

and burned numerous pajers and letters; that wpon their departure
" Karpls informed the servants that he wmas going to take & ten day
trip to Santiago de Cuba,and that xarpu and Dolnney left at about
9 o clock, planned,

Beach early in the morning, stating he was going to Havane to purchase
groceries and would be back the folioming day; that about aiduight on
that nizht Karpls returned, bringzing no grocediss or other packsges with

9 o'clock; that before leaving Dolores Delaney came into the kitchen

This witnou will advise that he and Ramona Saures rexafined

2t the Karpie home, expecting Karpis and Dolores Delaney to return;

that ehout ten days after the depsrture of Karpis and Delaney, Heller

cane to the cottege and informed them that the Wagners had salled;

Karpis had not taken with hin and also secured a dog -hich Karpis
had lcft bohind.

f 2%

(See report of Special Agent 8, K. NcKkee, dated at Jacksonville,
Florida, May 23, 1935, paces 6z, 63 and 64).

that at this time Heller secured the remainder of the cloihes which



JAYONA SAUREZ,

Central Tinguaro, Cubs

(This witness may elso be
located at the Palya Asul - -
Inn, at Varadero Beach, Cuba)

SR This witness mill testify to substantially the sane facts
- as are expected froz Juan Lee Park,

F

(Seo report of Spechl dgent 8 l. lcxu, datod ct'hckaonvulo.
onrida, Hay 23, 1335, pages 6& and 65).
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AMFRICAR VICE CONSUL EDGAR,
Hava:a, Cuba,

This witness will advise that during the time subject
Heller was under arrest in Havaia, Cuba, Heller inforxed him, Edgsr,
- that several days prior to his, Hellsr's, arrest, he, lieller, lcarned
of Karpis'! identity and that he considered the advisability ef
communicating with the Consul and then decided he did not desire to
becoae involved in the matter and, therefore, took wo stopa o reportr.
his kno:ledgo coneornlng subj ect nrpis. o

s

..

(Soo nport .r 8pochl lg.nt 8, K Iﬁeo. datod‘Tfacklomm.
Florids, Eay 23, 1935, page 56-’
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MARIA XIQUES,
Telephone Operator,
American Consulate Gereral,

Hevers, Cuba

: . This young lady will advise that she is positive Heller

"made no call to the Consulate on January 29, 1935 inguiring for

Kr, Caneron. ©&he will state that she 1s well acquainted with -~ =

~ Heller and would know his voice in case he called, and for this . - .
reasoa she ie posltin um. the rocoived no such call from ¥re -
Ronor. A ’

- r.«f“ -.‘. - A S . 4
N . . . ¢ - - . B

"
.

{Sn uport of Spochl lgent. 8, K, I!c!ec, datod At hchonvuh, -
ml‘“‘o W‘zb 19350 P‘l‘ 55-) Crne T e
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C. R, CAMNERON, -
Ancricsn Consul General,
Havaras, Cubs,

e This witness will advise that he »a3s not abseat froa the '

&nericm Consulate on January 29, 1935 shen Heller alleged that he
_made efforts to contact Careron to furnish Cameron with informs- -
tion regarding Karpis. This witnees »ill state t-at only on January
31, 1935 was he absent from the American Consulate, on wshich date he
nsde & trip to Matanzas, Cuba, This sitnees will state that he
received no call from ¥r. Heller with regard to this metter. -

T v . .‘W'*. . * "" ‘ i w"- Av "' 4" '.”.\\-e
: S e 1_
y " r ; . A . B 7
S T 3 S
P ’ - ."t ” _..\'r . x
(Soe uport of Spochl lgent 8, ‘ lc!eo, dntod at chkaonvnlo, i
noua., lqy 23. 1935, page 56.) . : i _
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JOSEPH H. WALLIS,

Dlatrict Direector, .
Innigration and Naturelization Bervice,

U. 8. Depuertsent of Labor, Room 444,

U. 8, Post Office and Court House Bullding,
Jecksonville, Florida.

This witnesa will produce inwird manifests of persons entering
the United States of Anerica in District No, 6, which includes
Florida, which will dieclose thzt on Bovezdber 14, 1324 Dolores
Wacner tDolorea Delaney) aad Rat Heller, sge £2 aid 47 respectively,
exdbarked at Bavana, Cudbz, for Key West, Florida, on the 85, Cubs,
occupying Statercoms 240 and £16 resjyectively, the ticket furnished
. Dolores Wagnor being Nuaber £9157 ané ths ticket issued to Rellar
belng Nuzber 14478, R o . _ o

Be will also produce records showing that on Decezber 8§, 1954
Nathanlel H, Holler snd Edward N, Bagner (Alvin Karpis), mele,
ags 42 and 28 respectively, ezdbarkod at Huvmna, Cubz, for Koy West,
Florida, sailing on the 83, Cudba, and occupying Stateroons 234 and
105 respectively, J. L, Ley being purser and 4, R, Wigsin the
lwnirretion officer, Buvana tickets Nuaber 46919 and Rumder 23179
resyectively, -

(ROTE: It L8 significant to observe th:t it wss om or adbout
Decezber 5, 1954 that Alvin Kerpis and Dolores Delancy sudienly
dejsrted from Cuba without giving notice of their deperturc. It
is also si;nificant to note that on Decezdber 4, 1324 the photograph
of Alvin Karpis aad othor Auerican pudlic enemies appeared in a ~
Cuban newspaper ealled the ®E1 Avance%.)

The witness will also be able to produce records showing that
 on Decenber 4, 1334 Dolores ¥agner (Dolores Deliney), femals, 22 years
of age, eadbarked at Huvans, Cubs, for Eisni, Florida, travelling on
Pen-Averican Airwsys plane (Nuzber NC-81-¥,R.), O. D, Sullivin being
pllot and Paul N, Gray being the immigration inspector.

T . ’ . 24

e

(See report of Special igent J, 'ﬂ. Banson, Jacksonville, Florida,
February 20, 1935, pages 154 and 188,)



R°Y RAINEY,

Auditor, P. & 0, Steaxchip Cospeny,
Florida Rationsl Bak Building,
Jackaonville, Florida.

Y

This withess will be able to produce records .
of the P, & O, Steanship Company shich will show

the travel of subjects in this ozse unticned undu'
the witaess Joseph H, Wallis,

(See report of Speelsl Agent J. H. !!anoon,
hcuouvino, Florids, hbruuy 20, 1955, psge 135,.)
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Mr. Clegg
Miss Beahm
Mr. Coffey
Mr. Patterson
Mr. Egan
Mr. Foxworth
Miss Gandy
Mr. Glavin
Mr. Harbo
Mr. Joseph
Mrs. Kelley
Mr. Kleinkauf
Mr. Lester
Mr. Quinn
Mr. Renneberger
Mr. Schilder
Mr. Tamm
Mr. Tracy
Miss White
Files Section
Personnel Files

N e st N N it Nt N Nl N S St o N o S N S

s T s T I T T T i S W S

— N S S
»

For Your Information
Note and Return (
File (

)

~—

TS T

N /'r ," ’
At e
C ,.»),;{»/

e +

¢

T




i

KiNSAS CITY, KISSOURI,

June 12, 1935%.
N oo s - P . S -
‘Epecial Agent in Charge, - e
Little Rock, Arkences, =~ - . .

¥t 2" ! ‘o A

Dear Sirs | :

Please refer to your lette
that the location of K. ¥
ascertpined, and that also
Cret
stein ot Hot Sprim. ‘Arkanses, as it was bcliovod en interua'
would be (uirod nt ‘some future um. o A . LR

"

dated lay 19. 1931, in 'hioh lt weas roquostod
Cilstrap,
u be advised as t0 the loca

learn the present whereabouts of Greta Swanson.

1y 1s Greta “nnson. is duirod st this time,

ory truly 1
RECORDED & INDEXED

- —w-v.-..v

.’_'_4 ViU F.

.

8pocu1 mnt uc‘hru 1u_§i 7a

8 roqueltoq

S Ereo!!y to ascertain t!o preseant locetion of Gilstrapg gad alao to

. o T - .
. X : . . " f i i LESD L et :
. m -7 i -} 1 LRSI S A V' 4 .'u ' g

DR-ee / o P " _

" eo-Duiress < Clevelasd = . A

Cinsiomati - Memphts ' - - 7 ST FLLE

N T rR;:_ B R l t 1 ’5 Ca ~g_-= IR

. . e

Advices have been rscclved o the effect that R. F.

Giletrep 'is presently

mtht he i8 merrie nmnmi oss of his -
3

It does not lppnr that en htorvieu tith the Gilstrap w)m, who lppnrent-

P-3% ’ "‘ - f"‘ .



1448 Standérd Bullding
Clevaland, Oxlo

Y oY, RS
A NN 'U“ L
Yo ' " “Tune 11, 1937

Special Azent in Charge

- 4
R D"""?“-. A."‘ichi‘;‘.n R T I LA LY L S SIS S
L Re: ~ BREXID
) ‘h.,‘, Y \“':"“ ‘ “_. ‘- o _@., ~r e ) i t? “,', : & v “ ‘::( . L ,«a"A .;
Dear 8ir: T e“: o TR P b
e el : , . s L ..

: , ‘ thll dato 'arrantl wore uauod for loveral lndivldaah
asinaterial twitnesses in the ve entitled ease. Among these in-
dividuals subpoenaed werse Marie}larley who woris in {hs Ainsworth .
Kanufacturing Company, Detroit, ‘'Miohigan, and Thelna]lolet who now
resides at 3017 Frankford, Philadelphia, Fennsylvania and works at
Kelly's Sea Food Restaurant {n Philadelphia. Non eat returns ware
made on the subposnas for these two individuals by the U, S. Mar-

shal st Cleveland, Ohio andfsubpoenas were sent by the U. S, At~
torney at Cleveland to the U. S. Attorneys at Detroit and Philadel- - .
‘phia respectively with the request that the U, S. Attornmeys in these 1:
cltiea gige the subpoenu to ugenta of this burem for sarvico..

: Thcao subpoem were issued to the abovo pamed iniividuals
ln order that the Bureau might have more obvious jurisdiction 4n the"
event either of them is intiaidated. Mr. E. B. Freed, U. S. Attorney
for the Northern District of Ohio at Cleveland, Ohio, has susgested
that a $0500.00 bond be placed un each of these individuals named
above and that they be released upon their owa recognizance. T

. The Detroit office 1s deing requested to explain to lMarie
Berley at the time the subpoena mentioned above is served upon her
that she does not have to sppear in Toledo immediately; that ashe will

~ be notified as to the time of the trial at a later date; and as men- -
tioned above the purpose of the warrant is to give the Buresu imme-
diate investigative jurisdiction in the event she is intimidated. She
should also de requested to notify Bureau agents: irmedistely in the
event any persoa or group of persons cppmohel her with the view of

. intinidntlng'hor dth reference to this case., 7~

4., " £ ZCORDED & INDRXED - ag ég

- The Phihdolphh office is bdeing roquoatod §o n tha/ 2~/
explanation to Thelma Boht at the tlm the above untlon-d subpoena fa' o
13 served on her, . . - } LU 1 ‘0" o

o ,." ’ \ A ‘ . o - _‘; ) . - : i

el ’ ) "' \_‘f - '.1" tm’ m* LT R s T

- .nBD:rh / e e e el e J.P. “acr D . (\‘,‘3‘: - Fh.

c¢o Bureau” oc Cinecinnati Special Agent in Charge

ec Chicago cc Philadelphia
ec E, J. Connelley, Newark

W e



June 1" 1957 -

IMCsDC
T7=576

- Special Agent in Charge,
. Kanses City, Missouri, -

Res BREXID
Dear Sim

Reference is made to Buresu letters dated
February 4 and April 6, 1937, requesting investization
concerning the activities of Hugh Larixer, an attorney
at Topeka, Kensas, shich information was furnished by
Preston Leroy Paden, .

In view of the fact that this matter has been
pending for a considerable length of tine the Bureau desires

that the same receive attention at an early date and be
brought to its logical conclusiom,

Very truly yours,

Jom Edgar Hoover,
Director,

[—

RESORDE] ;I | 7' 5:74 ’/1/6/2 g/

COMKUNICATIONS SEcTIon “ -
M A e e,
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iLe b - duiv 4 {584
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P. M,
FEDERAL Bunz:y o 1ILZTIBATION,
v.s. UEPiATMERT UF JUSTICE .




- ‘/ DEPARTMENT OF JUSTICE 4
To- BUREAU OF PRISONS ,‘

WASHINGTON

May 28, 1937

MEMORANDUM FOR MR. TAMM,
B FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION:

You will remember that sometime ego you discussed with
e the difficulty one of your investigators hed in obtaining an
\(:nterview with one Cassiux\McDonald, now a prispner at the

Leavenworth Penitentiary. I inquired of the Warden about the
matter, and in his response he says:

The instant case regarding Cassius McDonsld,

about two or three months ago, Mr. Medalie of the
Loulsville office of the Federal Bureau of Investiga-
tion requested that McDonald be called for an inter-
view. When McDoneld arrived in the outer office, he
immediately saw Mr. Medalle and turned on his heel

and strode from the office. The secretary followed
McDonald into the hasllway and made him return to the
office end be seated until such time as he was
dismissed. McDonald advised my secretary that he
refused to tslk to any investigator and this informe-
tion was conveyed to Mr. Medalie, who did not press
the matter any further, end McDonald was then excused.
McDonald was reprimended by my secretary for his
leaving the office before receiving permission, but

on account of the fact that he was obviously agitated
and his action was not premeditated and he had no
previous misconduct reports on his record, he was not
reported to the disciplinary officer. A few weeks ago,
Mr. McIntyre of the Federal Bureau of Investigation
celled at the office and requested permission to inter-
view McDonald. Mr. McIntyre was advised by my
secretary of McDonald's previous action &nd the

added comment, that he did not believe, McDonald would
consént to be interviewed.. When McDonald arrived in ---
the office, he seated himself and was advised by my
secretary that a& representative of the Federel Bureau
of Investigation wished to interview him. McDonald

Jiss Gapay oiaeen oo
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i::j;;fd to be interviewed and. thgﬂ«gpnt, Mr. McIntyre,
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copy

Department of Justice ]
ONITED STATES PENITENTIARY
Leavenworth, Kansas

May 19, 1937

1937 May 21 AM 11:01

DIRECTOR - BUREAU OF PKISONS

?3

RE: CASbIUS McDONALD -~ REG. NO: 48370-L

REF. NO: 726 ; s

The complaint mede to you by Mr. Tamm of the difficulty
they had in obtaining an interview with Cassius McDonald, is the
first I have ever known to have been made by an investigator be-
cause the prisoner declined to enter the room vwhere private in-
terviews of this kind are held. It hes always been understood,
both by the Warden and the investigators that if a prisoner de-
clined to be questioned, nothing could be done about it. The
prisoner may feel very bitter to the investigator ans show a disrespectful
attitude towards him. This seldom occurs, but there are some
prisoners who may have a personal dislike for some investigators,
or all investigators in general, who may show an antagonistic attitude
when brought before the investigator. The average investigator
expects this and considers this all in his day's work, hoping that
possibly some other time the prisoner may decide to talk.,

" Every investigator knows that a man has a right to re-

fuse to telk. It has been my experience that most of them will

listen to a proposition submitted by an investigator, if requested

to do so by the warden, but at this institution, it has been the

custom to call the prisoner to my outer office and the interview

is held in a private room in bagk of the outer office. Ve cooperate

to the fullest extent with all law enforcement agencies and I have

had both, verbal and written expressions of appreciation from such
e agencies for the courtesies and co-operatich’extended, and especially
e from the Federal Bureau of Investigation's representatives.

. ... . . 3 : .- 3 . . : x 'v
, M “‘"’ . : /s/ Robert H. Hudspeth
QE;4”"¢ZZQ’ : o ROBERT H. HUDSPETH,

71,%:1(,5/5/2?/37 S ' Warden.

D-576-19Y29



4
u&’ 18. 1937.

VWarden Robert H. Hudspeth,
U. S. Penitentiary,
Leavenworth, Kansas,

Siri= . ;’

Per your request, in reference to a letter, as to
writer showing disrespect for a F.B.I. agent here April
19, 1937, FWhen writer entered reception room to your of-
fice, I seated on the left. Mr. Eckholdt, Sec., came over
to me and stuted an agent wishes to speck with me. Agent
moved to left into small reception room. Writer seated
again on beuch large room. Mr. Eckholdt went into room
with agent, returned in about 2 min to where I was 2itiing.
uote”: Agent knows you McDonuld anG wishes to speak with
you to ask one question. My reply to hare kckholdt, I re-
fuse to converse with agent. Mr. Eckholdt offer to go into
room with me, waioh I declined his offer, He returmn to
room where sgent was looking out the window and tulked with
him, ‘Ariter seated himself and sturied to read my supreme
_ocourt brief, which I had just received. Mkr. Eckloldi came
out ard spoke, agent said he kmows you by reputation. My
reply, if Attoraey General wishes to ask me any questions
to submit questions in writing to my attornsy for consider-
ation. The word reputation, “r. Eckholdt, 1s originally
vagueness normelly in two directions; 1lst towards relation-
ship, Znd towardsgwords, that stunds for trzits. In pey-
chology abstract thinking. That ended conversation, Agent
came out small room, stood at Mr. Eckholdt's desk., He dis-
missed writer, tuking my pass from desk, I departed in rear
of agent from large reception room. Duration whole time -
approximate 8 minutes,

CASSIUS McDONALD 448370,
r g



June 14, 1037
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7-578

Special Agent in Charge
Loutsville, Kentackye

Res BRIXID

Dear Sirs

4 review of the above ceptioned file fails to
incicate that a report has been received from your office
since the subnisazion of the report of Specizl Agent F, B,
Hurley, dated November &, 1836,

It is desired that you place this czse in line
for investizative attention in the immediate future,

Yery truly yours,

Joln Edgar Hoover,
Director,

ot
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